
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.
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صفحه 3

صفحه 3

دبیر شورایعالی مناطق آزاد کشور: 

میزبانی از میلیون ها گردشگر از 
نعمت های مناطق آزاد ایران است

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه اقتصادی 
گفت: میزبانی از میلیون ها گردشــگر داخلــی و خارجی یکی از نعمت های مناطق 

آزاد ایران است.
حجت  الله عبدالملکی روز پنجشنبه در بیست و هشتمین نشست معاونان فرهنگی، 
اجتماعی و گردشــگری ســازمان مناطق آزاد و هفتمین نشســت ستاد هماهنگی 
خدمات سفر ۱۴۰۳، اظهار کرد: ۲ راهبرد جهانی سازی و مردمی سازی مناطق آزاد 

از اهمیت بالایی برخوردار هستند.
صفحه5

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061

صفحه3
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صفحه  2

صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

شماره
1637

مناقصه عمومی یک مرحله ای

شــهرداری بندرعباس ) شــهرداری منطقه ۲( در نظر دارد فراخوان عمومی یک مرحله ای احداث بوستان ۲/5 
هکتاری پنجه علی به شماره ۲۰۰۲۰۰۴9۱6۰۰۰۱8۲ را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا بازگشایی پاکت¬ها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شــرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در ســامانه نســبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
-تاریخ انتشار فراخوان: تاریخ: ۱۴۰۲/۱۲/۱۲  ساعت: ۱5

-مهلت دریافت اسناد فراخوان: تاریخ: ۱۴۰۲/۱۲/۱6 ساعت: ۱9 
-مهلت ارسال پیشنهادات: تاریخ:  ۱۴۰۲/۱۲/۲7 ساعت:۱5    

-زمان بازگشایی پاکت ها: تاریخ: ۱۴۰۲/۱۲/۲8  ساعت: ۱۳
این آگهی برابر آئین نامه معاملات جدید شــهرداری تهران تســری به مراکز استانها صرفاً یک نوبت منتشر می 

گردد.
اطلاعات تماس و آدرس دســتگاه : بندرعباس - گلشهر شمالی ، بلوار سید مصطفی خمینی ، خیابان شلمچه ، 

کوچه فروزان ۳ ، شهرداری منطقه ۲ 

مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری بندرعباس
شناسه اگهی:۱۶۷۷۶۲۲ 

دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شــورای اسلامی و ششمین دوره مجلس 

خبرگان رهبری در کیش

رییس ستاد انتخابات:

 مشارکت هرمزگانی ها در 
انتخابات بی سابقه بود

رییس ســتاد انتخابات هرمزگان، با اشاره اینکه فرایند انتخابات و رای گیری مردم 
در پــای صندوق هــای رای عادی و به خوبــی در حال انجام اســت، گفت: تاکنون 
مشارکت هرمزگانی ها در انتخابات تاریخ ساز بود و هیج مشکلی به وجود نیامده و همه 

دستگاه های احراز هویت همچنان در حال فعالیت است.
احســان کامرانی در جمع خبرنگاران افزود: مشــارکت پرشــور و اشــتیاق مردم 
هرمزگانی در پای صندوق های رای تا این لحظه تاریخ ساز بوده و امیدواریم تا آخرین 

لحظه انتخابات نیز این آرامش و حضور حداکثری برقرار باشد.
صفحه 3

مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد 
کیــش گفت: با حضــور در انتخابات 

به  را  ایران  اسلامی  جمهوری  قدرت 
گذاشتیم. نمایش 

فرمانده سپاه هرمزگان:

ملت های آزادیخواه جهان چشم 
امیدشان به ماراتن انتخاباتی 

ایران است
فرمانده ســپاه امام ســجاد)ع( هرمزگان، با اشــاره به اینکه مردم ما همیشــه با 
حضورشــان در عرصه های انتخابات سرنوشت مملکت خود را تعیین کرده اند، گفت: 
بسیاری از مسلمانان و ملت های آزادیخواه جهان امروز بیش از گذشته چشم امیدشان 

به صندوق های رای و ماراتن انتخاباتی ایران دوخته شده است.
صفحه 3

فرمانده سپاه کیش:

 حضور پر شور مردم در 
انتخابات نویدگر یک مجلس 

قوی است
ســرهنگ »محمد میرزاده« در گفت و گو با ایرنا با قدردانی از 
مشــارکت خوب مردم در انتخابات، اظهار کرد: برگزاری انتخابات 
هنوز در جریان اســت و مردم با حضور خود در پای صندوق های 

رای نشــان  دادند که به آینده کشور خود بی تفاوت نیستند.

صفحه 3



خبر

سخنگوی شورای نگهبان در ستاد انتخابات 
کشور:

مشارکت در انتخابات نسبت به 
دوره گذشته خوب بوده

در حوزه هایی که انتخابات به صورت تمام الکترونیک 
در حال برگزاری اســت، حســب گزارش ها، فرایند به 
صورت روان و رضایت بخش در حال سپری شدن است.

به گــزارش ایرنا، »هادی طحان نظیــف« عصر روز 
گذشته، پس از بازدید از ستاد انتخابات کشور در جمع 
خبرنگاران مســتقر گفت: از ماه ها قبل عوامل اجرایی، 
وزارت کشور، دستگاه های انتظامی، همه دستگاه های 
دخیل و شــورای نگهبان، اقداماتی را انجام داده بودند 
و از همان دقایق اول شاهد حضور مردم در شعب اخذ 

رای بودیم.
سخنگوی شــورای نگهبان اضافه کرد: از زمان آغاز 
فرایند اخذ رای، گزارش تخلف خاصی نداشــتیم. البته 
موارد جزئی شامل تاخیر در فرایند ثبت رأی که طبیعی 

هم هست، وجود داشت که پیگیری و مرتفع شد.
وی افــزود: در حوزه هایــی که انتخابــات به صورت 
تمام الکترونیــک در حــال برگزاری اســت، حســب 
گزارش هــا، فرایند به صــورت روان و رضایت بخش در 

حال سپری شدن است.
طحــان نظیف تاکید کــرد: مردم از ســاعات اولیه 
رای دهی را آغاز کردند و در ســاعاتی هم ازدحام وجود 
داشــت. ا زمردم درخواست می کنیم تا رای دهی خود 
را موکول به ســاعات انتهایی نکنند و آرای خود را در 

همین ساعات اولیه ثبت کنند.
سخنگوی شورای نگهبان با اشاره به امنیت انتخابات 
گفت: مشــکلی در این حوزه ها وجود نداشــته است. 
حسب اعلام مســئولان امنیتی انتخابات، حدود ۲۵۰ 
هــزار نفر مســئول تامین امنیت انتخابات هســتند و 

رای گیری در حال انجام است.
وی بیان داشــت: مشارکت نسبت به دوره گذشته تا 
الان خوب بوده و آمارها را در ســاعات انتهایی می توان 
اعلام کرد. در برخی از شــعب هم ازدحام وجود داشت 

که نشان از مشارکت مردم در انتخابات دارد.
طحــان نظیف درباره میزان تعرفه هــای رای، گفت: 
حسب پیش بینی های که وجود داشته، تعرفه هایی در 
نظر گرفته شده اســت. اگر تعداد از یک میزانی کمتر 
شد، شعب می توانند از طریق سامانه درخواست بدهند 

که در اسرع وقت به دستشان خواهد رسید.

اطلاعیه شماره ۳۰ ستاد انتخابات کشور؛

تصویربرداری رأی دهندگان از 
آراء خود بلامانع است

ســتاد انتخابات کشــور در اطلاعیه شماره ۳۰ اعلام 
کرد: تصویربرداری رای دهندگان بصورت شــخصی یا 

خانوادگی با رعایت قانون بلامانع است.
به گــزارش ایرنا، متن اطلاعیه شــماره ۳۰ ســتاد 

انتخابات کشور به شرح زیر است:
بسم الله الرحمن الرحیم

به اطلاع مجریان و اعضای محترم شــعب اخذ رأی 
می رســاند، تصویربــرداری رای دهنــدگان بصورت 
شــخصی یا خانوادگی با رعایت ماده ۷ قانون انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی و ماده ۴ قانــون انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری، مبنی بر مخفی بودن آراء رأی 

دهندگان، بلامانع است.
ستاد انتخابات کشور

وزیر راه و شهرسازی:
 مشارکت پرشور مردم در انتخابات، 

برای مسئولان تعهدآور است
وزیــر راه و شهرســازی با تاکید بر اینکه مشــارکت 
پرشور مردم در انتخابات، برای مسئولان تعهدآور است، 
گفت: امیدوارم با انتخاب درست مردم، مجلس قوی که 

منجر به ایران قوی خواهد شد، تشکیل شود.
بــه گــزارش ایرنا، »مهــرداد بذرپاش« وزیــر راه و 
شهرســازی امروز جمعه ۱۱ اســفند ۱۴۰۲ با حضور 
در مســجد لویزان تهران، ضمن مشارکت در انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی و ششمین 
دوره انتخابات خبرگان رهبری، گفت: مشارکت پرشور 
مردم در انتخابات، برای مســئولان تعهدآور اســت و 

مسئولیت ما را سنگین تر می کند.
وی تاکید کــرد: امیدوارم با انتخاب درســت مردم، 
مجلس قوی که منجر به ایران قوی خواهد شد، تشکیل 

شود.
بذرپاش با اشاره به اینکه تصمیمات بزرگی در دستور 
کار دولت قرار دارد، ادامه داد: وزارت راه و شهرســازی 
در حوزه حمل ونقل از جمله توســعه نــاوگان هوایی، 
ریلی و جاده ای و اقتصاد دریامحور که سیاست های آن 
توســط مقام معظم رهبری ابلاغ شده و کارگروه ویژه 
نیز برای نیل به این هدف تشکیل شده است، برنامه ها 
و اقداماتــی را در نظر گرفته کــه نیاز به اصلاح برخی 

قوانین از سوی مجلس دارد.

خبر

رهبر انقلاب بعد از انداختن رای 
خود در صندوق خطاب به ملت 

ایران:

دوستان را خوشحال و 
دشمنان را ناامید کنید

حضــرت آیت الله خامنــه ای رهبر معظم 
انقلاب اســلامی در همان لحظــات اولیه 
انتخابات  دوره  دوازدهمین  رای گیری  آغاز 
مجلس شورای اســلامی و ششمین دوره 
مجلــس خبــرگان رهبری، بــا حضور در 
امام خمینــی)ره( و در حضور  حســینیه 
بیــش از صد خبرنــگار و تصویربــردار از 
رســانه های داخلی و بین المللی، رای خود 

را به صندوق سیار ۱۱۰ انداختند.
به گزارش ایســنا، رهبر انقلاب اسلامی 
بعــد از انداختــن رای خود بــه صندوق، 
دو توصیــه به ملــت ایران کردنــد، اول؛ 
درکارهای نیک پیشــی بگیرید و در اولین 
ساعات رای خود را به صندوق ها بیاندازید 
و دوم؛ در همــه حوزه ها به همان تعدادی 

که لازم است رای بدهید و نه کمتر.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای همچنین 
خطاب بــه ملت ایــران افزودنــد: بدانید 
امروز چشم بسیاری از مردم و افراد دارای 
جایگاه سیاســی در دنیا بــه ایران دوخته 
شده است، پس دوستان را خوشحال کنید 

و بدخواهان را ناامید.
رهبر انقلاب اســلامی همچنین در پاسخ 
به ســوالی درباره کســانی که هنوز برای 
حضــور در انتخابــات مردد هســتند، به 
شعری از حافظ شــاعر بزرگ ایرانی اشاره 
کردند و گفتنــد: در کار خیر حاجت هیچ 

استخاره نیست.
ایشــان از خداوند متعال مسئلت کردند 
که روز انتخابــات، روز مبارکی برای ملت 
ایران باشــد و انتخابات بــه نتایج مطلوب 

برسد و به نفع ملت ایران تمام شود.

با حضور در محل ستاد انتخابات 
کشور صورت گرفت؛

مردمی که پای صندوق ها 
حاضر شدند، پیروز 

میدانند 
رئیــس جمهور بــا حضــور در محل 
ســتاد انتخابات کشــور ضمن بازدید از 
بخش های مختلف این ستاد، آرای خود 
در انتخابات مجلس شــورای اسلامی و 
مجلس خبرگان رهبــری را به صندوق 

اخذ رای انداخت.
به گزارش ایرنا، ســید ابراهیم رئیسی 
با حضور در محل ســتاد انتخابات کشور 
مســتقر در وزارت کشــور، در انتخابات 
مجالــس شــورای اســلامی و خبرگان 
رهبری شــرکت و آرای خود به صندوق 

اخذ رای انداخت.
رئیس جمهــور همچنین ضمن بازدید 
از بخش هــای مختلــف این ســتاد، بر 
جزئیات اخذ آرا در سراســر کشــور نیز 

نظارت کرد.
رئیس جمهور ســپس در ســخنانی با 
تعیین کننده دانستن آرای مردم در نظام 
تعیین کننده  ایران،  اســلامی  جمهوری 
بودن رای مردم در شــکل گیری ارکان 
نظام را از افتخارات جمهوری اســلامی 
دانست و افزود: همانگونه که امام راحل 

فرمودند »میزان رای ملت است«.
رئیسی انتخابات را جشن ملی حقیقی 
ملت بزرگ ایران توصیف و تصریح کرد: 
انتخابــات نماد انســجام و وحدت ملی 
اســت؛ امروز همه گروه ها، دســته ها و 
کاندیداهای  معرفی  با  سیاســی  سلایق 
خود به مردم به صحنــه آمده اند تا روز 

باشکوهی برای ملت ایران رقم بخورد.
اینکــه پیروز  بیان  با  رئیس جمهــور 
رقابــت انتخاباتی امروز ملــت بزرگ و 
سرفراز ایران اســت، اظهار داشت: همه 
کاندیداهایی کــه وارد صحنه انتخاباتی 
شــدند چــه رای بیاورنــد و چــه رای 
نیاورنــد و همچنیــن مردمــی که پای 
صندوق ها حاضر شــدند، چه کاندیدای 
مورد نظرشــان رای بیاورد یا نه، پیروز 
میدان هســتند چرا که به تکلیف خود 
که عبارت از مشارکت در انتخابات بوده 

عمل کرده اند.
رئیســی با اظهار امیدواری نســبت به 
ثبت انتخاباتی باشــکوه بــرای امروز، از 
مردم خواســت با عمل به توصیه رهبر 
معظم انقلاب اسلامی، هر چه زودتر در 
حوزه هــای انتخابیه حضور یافته و آرای 

خود را به صندوق بیاندازند.
رئیس جمهور همچنین تاکید کرد که 
رای مــردم برای دولت و همه مجریان و 
ناظران حق الناس بوده و با رعایت امانت 
هــر آنچه که مــردم رای داده باشــند، 

بررسی،  خوانده و اعلام می شود.
همــه  از  همچنیــن  رئیســی 
در  انتخابات  برگزاری  دســت اندرکاران 

سراسر کشور قدردانی کرد.
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رئیــس هیئت مرکزی نظارت بر انتخابات ابراز امیدواری کرد که مجلســی قوی و با درایت تشــکیل 

شود.
به گزارش ایســنا، آیت الله ســیدمحمدرضا مدرســی یزدی عضو فقیه شــورای نگهبان و رئیس هیئت 
مرکزی نظارت بر انتخابات با حضور در شــعبه اخذ رای مســتقر در ســتاد مرکزی نظارت بر انتخابات 

در شــورای نگهبان رای خود را در صندوق های رای انتخابات ششــمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
و دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی انداخت و در جمع خبرنگاران با بیان اینکه »ان شــاءالله 
خداوند امروز را بر ملت مبارک گرداند«، اظهار کرد: ان شــاءالله مجلســی قوی و با درایت تشکیل شود 

و بتواند آینده کشــور جمهوری اســلامی و مردم ایران را به خیر و برکت و پیشــرفت رهنمود کند.

آیت الله مدرسی یزدی: ان شاءالله مجلسی قوی و با درایت تشکیل شود

سیاسی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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شورای  مجلس  دوره  دوازدهمین  انتخابات 
اســلامی و ششــمین دوره مجلس خبرگان 

رهبری برگزار شد . 
تمامی شعب در سراســر کشور آماده اخذ 
رای از واجدین شــرایط هستند. طبق اعلام 
ســتاد انتخابات کشــور، تمام متولدین ۱۱ 
اســفند ۸۴ به قبل می تواننــد در انتخالات 

امروز شرکت کنند.
براساس قانون زمان رای گیری به مدت ۱۰ 
ساعت از ساعت ۸ صبح تا ۶ بعدازظهر است.

نامزدهای این انتخابات برای دســتیابی به 
۲۹۰ کرســی قوه مقننه و ۸۸ کرسی مجلس 

خبرگان رهبری با یکدیگر رقابت می کنند.
بازدید وزیر کشور از محل ستاد انتخابات؛ 

وحیدی رای خود را به صندوق انداخت
 احمــد وحیدی وزیر کشــور  با حضور در 
ســتاد انتخابات وزارت کشــور از بخش های 
مختلف و آمادگی هــا لازم برای آغاز فرآیند 
اخذ رای بازدید کرد و دقایقی بعد از ســاعت 
۸ صبــح آرای خود را بــه صندوق های رای 
مســتقر در ســتاد انتخابات وزارت کشــور 

انداخت.
ستاد انتخابات در اطلاعیه ای اعلام کرد: به 
آگاهی مردم شریف ایران اسلامی می رساند، 
انتخابات  از رای دهنــدگان  اخذ رای  فرآیند 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی و 
ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری با ارائه 
اصل یکــی از مدارک هویتی پنجگانه )کارت 
ملی - شناســنامه - گذرنامه - گواهینامه - 

کارت پایان خدمت( انجام می پذیرد.
سردار حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای 
ســپاه در حاشــیه حضــور در رای گیــری 
انتخابات مجلس شــورای اسلامی و مجلس 
خبرگان رهبری در مسجد جامع ابوذر تهران 
گفت: حضور مردم پرُکردن خشــاب و مشت 
نیرو های مسلح است که امنیت زاست و نباید 

از آن غفلت کنند.
فقــط به خاطر رهبــر اومــدم و کاری به 

احزاب ندارم
بانــوی تهرانی که به همــراه فرزندش پای 
صندوق رای حاضر شــده بود بــه خبرنگار 
باشگاه خبرنگاران جوان گفت: فقط به خاطر 
رهبر اومدم و کاری به احزاب مختلف ندارم. 
بچه های مــا باید یادبگیرند در سرنوشــت 

کشورشان سهیم باشند.
معاون وزیر کشــور: ۳۰۰ هــزار نفر در امر 

تامین انتخابات فعال هستند
سید مجید میر احمدی معاون وزیر کشور 
در حاشــیه بازدید از ســتاد انتخابات وزارت 
کشور گفت: مردم به شایعات توجه نکنند، به 
عنوان راوی صادق هر خبری که باشد اولین 

اطلاع رسانی را خواهیم داشت.
قالیباف رییس مجلس با حضور در شــعبه 
اخــذ رای تکیــه مرتضی علــی)ع( واقع در 
محله هرنــدی تهران رای خود را به صندوق 

انداخت.
مادر شــهیدان خالقی پور: ان شاءالله امروز 
مــردم بهترین افراد را برای کشــور انتخاب 

می کنند
مادر شــهیدان خالقی پور پس از آنکه رای 
خود را به صندوق انداخت به خبرنگار باشگاه 
خبرنگاران جوان گفت: دشمنان ما را خدا از 
ابلهان آفریده همیشه گفتن مردم نمیان، اما 

مردم بیشتر حضور پیدا کردند.
وی گفــت: مردم بــه شــهدا بدهکارند و 
خون دادیم که امروز بتوانیم سرنوشــتمان را 

خودمان مشخص کنیم.
علــی مطهری: مجلس آینــده می تواند در 
انتخــاب مدیران خوب و نیــز رفع تحریم ها 

موثر باشد
عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در محل تالار وزارت کشــور گفت: 
طی بازدیدی که از شــعب اخذ رأی داشتیم 
شاهد بودیم که رأی گیری در شعب اخذ رأی 
به صورت روان در حال انجام اســت. بیش از 

۹۹.۰۵ درصد اتصال شعب برقرار است.
وی افــزود: مــردم می تواننــد از طریــق 
پیام رســان های ایرانی ویراســتی، ایتا و گپ 
محل شــعب اخــذ رأی را در نزدیکی خود 

ببینند و به آن محل مراجعه کنند.
 رییس ســازمان انــرژی اتمــی ایران در 

انتخابات شرکت کرد 
محمد اســلامی رئیس سازمان انرژی اتمی 
انتخابــات دوازدهمین  امروز با شــرکت در 
دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره 
مجلس خبــرگان رهبری در مســجد جامع 

لویزان، رای خود را به صندوق انداخت.
انتخابات الکترونیکی در ۱۷۰۰ شــعبه در 

حال انجام است 
طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در 
بازدید از ســتاد مرکزی نظارت بر انتخابات 
بیان کرد: در بعضی شــعب ازدحام جمعیت 
وجود دارد. تا کنون تخلفی که در سرنوشت 

انتخابات تاثیرگذار باشد نداشتیم.
ســخنگوی شــورای نگهبان با بیان اینکه 
ســامانه مردم ناظر در حال کار است، افزود: 
انتخابــات الکترونیکی در ۱۷۰۰ شــعبه در 

چهار حوزه در حال انجام است.
صحبتهای طحان نظیف در روز انتخابات

ها«:  »پاجوش  ماجرای  درمورد  حدادعادل 
منظورم لیســت های خلق الساعه جعلی بود 

که در وزارت کشور به ثبت نرسیده
حداد عادل عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با حضور در مســجد لــرزاده رای خود 
را بــه صنــدوق رای انداخت. او در حاشــیه 
مشــارکت در انتخابــات ۱۴۰۲ گفت: امروز 
بــرای این پای صندوق رای حاضر شــدم تا 
بگویم کشــور با اراده تک تــک مردم ایران 

ساخته می شود.
حداد عادل با اشــاره به جملــه چند روز 
قبلش )چنــار  و پاجوش( که حاشــیه های 
زیادی به وجــود آورد، اظهــار کرد: عده ای 
سودشــان را در برپا کــردن جنجال در این 
زمینــه می داننــد. کاملا مشــخص بود که 
منظور بنده فهرســت های قانونی نبود، بلکه 
فهرست های خلق الســاعه جعلی بود که در 
وزارت کشــور به ثبت نرســیده و افرادی که 
در این لیست ها هستند، اصلًا رضایت ندارند. 
منظور بنده این لیســت ها بــود، اما عده ای 
بــرای جلب کردن رای بیشــتر جنجال به پا 
کردند که در نهایت به ضرر خودشــان تمام 

شد. 
گزارشــی از تخلــف انتخاباتی در اســتان 

تهران نداشتیم
اســتاندار تهران نیز گفت: تاکنون گزارشی 
از بروز تخلف در هیچ یک از شــعب اخذ رای 
سطح این اســتان مخابره نشده و رای گیری 
در شرایط مطلوب از مردم در همه شعب در 

حال انجام است.
ادیانی  ســیدعلیرضا  حجت الاسلام  حضور 
انتظامی  رئیس ســازمان عقیدتی سیاســی 

کشور در انتخابات
مســئولین شــعب مجاز به نوشــتن رای 

نیستند
ســتاد انتخابــات کشــور در اطلاعیه ای 
اعلام کرد: به اطلاع آن دســته از هموطنان 
عزیزی که از نعمت ســواد خواندن و نوشتن 
محرومند و یــا به دلیل نقص عضــو قادر به 
نوشــتن رای خود نیســتند می رساند، برای 
شــرکت در انتخابــات و دادن رای می توانند 

به همراه شــخصی با سواد از افراد خانواده و 
یا فردی مورد اعتماد، به یکی از شــعب اخذ 
رای مراجعه و پس از انتخاب نامزد مورد نظر 
با کمک وی نام و نام خانوادگی و کد نامزد را 
در برگ رای بنویســند و سپس آن را شخصاً 

به صندوق رای بیندازند.
ضمناً مسئولین شــعب، اعم از نمایندگان 
فرمانــدار، اعضــاء شــعبه، ناظریــن هیات 
نظارت، عوامــل انتظامی، نمایندگان نامزد ها 
و بازرســین به هیچ وجه مجاز نیســتند برای 

رای دهندگان اقدام به نوشتن رای نمایند.
حضور مــردم پای صنــدوق رأی هژمونی 

دشمن را از بین می برد
مخبــر معــاون اول رئیس جمهور در حوزه 
اخــذ رای امامزاده صالح بیان داشــت: یکی 
از مولفه های قدرت نظام اسلامی که دشمن 
هیچ حربــه ای در مقابل آن نــدارد، مردمی 
بودن آن اســت. در هر عرصه و ســاحتی که 
نظــام نیاز به دفاع داشــته اســت، مردم با 

تشخیص درست خود حضور پیدا کردند.
معاون اول رئیس جمهور افزود: امروز مردم 
با شــور و اشتیاق حضور پیدا کردند. با توجه 
به هجمه های دشــمن علیه نظام اســلامی و 
مظلومــان عالم، امروز به حضــور مردم نیاز 
جدی داریم. امروز هژمونی دشــمن کاملا به 
هم ریخته است و حضور مردم کمک می کند 

که سلطه نظام غرب از بین برود.
فرآینــد رای گیری بدون هیچ مشــکلی در 

حال انجام است
شــاهچراغی رئیس ســتاد انتخابات کشور 
نیــز اظهار کرد: تاکنون بدون هیچ مشــکلی 
رای گیــری ادامــه دارد، علی رغم ســرما و 
بارندگی هایی که در بعضی از شــهر ها منجر 
به سیل شــده در این شهر ها نیز رای گیری 

انجام گرفت. 
این حضور  امیــدوارم  افزود:  شــاهچراغی 
پرشور ادامه داشته باشــد، ما برابر آمار هایی 
که از سراسر کشور داریم به نسبت دوره های 
قبل حضور مــردم پرشــور تر و موثر تر بوده 

است.
وی ادامه داد: همه شــعب موظف هستند 
یکــی از ۵ مــدرک هویتــی را بپذیرند، اگر 
مشکلی در اطلاعات شناسنامه ای وجود دارد 
شــعب می توانند با تماس بــر یکی از مراکز 
ثبت احوال هماهنگ کنند و اشــکال را رفع 

کنند.
وزیر امور خارجه کشــورمان پای صندوق 

رای حاضر شد
امور خارجه  امیرعبداللهیان وزیر  حســین 
کشــورمان بــا حضــور در شــعبه مســجد 
دانشگاه صنعتی شریف در تهران در انتخاب 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی 
و ششــمین دوره مجلس خبــرگان رهبری 
شــرکت کــرد و آرای خود را بــه صندوق 

انداخت.
وزیر علوم بــا حضور در اتاق رصد وضعیت 
انتخابات ستاد انتخابات وزارت کشور از روند 

برگزاری انتخابات بازدید کرد.

حضور پرشور مردم  پای صندوق های رای 

توتونچــی در واکنش بــه خبر ســختگیری کویت جهت 
صــدور ویزا برای تجار ایرانی گفت: تجار اگر درخواســتی از 

شرکت های معتبر کویتی داشته باشند، ویزا صادر می شود.
اخیرا در رســانه ها اخباری در خصوص سختگیری دولت 
کویت برای صدور ویزا به تاجران ایرانی منتشــر شــد و در 
آن بیان شــد که امکان ورود تاجران جدیــد به بازار کویت 

وجود ندارد.
محمد توتونچی، ســفیر جمهوری اسلامی ایران در کویت 

در این خصوص گفت: در خصوص شرایط صدور ویزا، دولت 
کویت بدلیل اتخاذ شرایطی برای ساختار جمعیتی خود بعد 
از همه گیری ویروس کرونا ویزای زیارتی و همچنین الحاق 

با خانواده را به کلی بسته بود.
وی با بیان اینکه در دو ســه هفته اخیر این مسئله برطرف 
شــده و صدور ویزا فراهم است، افزود: برای ایرانی ها هم در 
هفته های اخیر ویزا صادر شــده و اینکه گفته شــود به کلی 

بسته است، صحت ندارد.

توتونچــی همچنین در خصوص شــرایط صدور ویزا برای 
تاجران ایرانی گفت: تجار هم اگر درخواســتی از شرکت های 

معتبر کویتی داشته باشند، ویزا صادر می شود.
سفیر ایران علاوه بر این در پاسخ به سوالی درباره اقدامات 
ســفارت ایران در کویت برای صدور ویزا به ایرانیان گفت: از 
روز ابتدا مبنای یکی از محور های کاری ما تسریع صدور ویزا 
بــرای ایرانیان بوده و همین اقدامی هم که صورت گرفته در 

همین راستا است.

سفیر ایران در کویت:
درصورت درخواست شرکت های معتبر کویتی، ویزا برای تجار ایرانی 

صادر می شود

دادستان کل کشــور با حضور در ستاد انتخابات 
کشــور با بیان اینکه مردم این بار هم دشــمنان را 
مایوس خواهند کرد، اظهار داشــت:  مردم قدردان  
استقلال سیاسی کشور هســتند بیگانگان در این 

کشور حضور و نقشی نخواهند داشت.
به گــزارش خبرنگار دولت ایرنا، حجت الاســلام 
محمد موحدی  آزاد با حضور در وزارت کشور گفت: 
امروز روز مبارکی برای ملت شــریف ایران است؛ ما 
دو وظیفه عمده داریم که یکی شرکت در انتخابات 
و دیگــری انتخاب اصلح بیــن نامزدهای داوطلب 

است.
دادستان کل کشــور اضافه کرد: منتخبان مردم 
حتما بر اســاس ســوگندی که با هــم خوردند به 
تکلیفی که برعهده شان اســت عمل خواهند کرد. 
همان طور که امام خمینی )ره( گفتند »مجلس در 
راس امور اســت« و همانطــور هم که رهبر انقلاب 
فرمودند »مجلس باید ریل گذاری کرده و مشکلات 
را حل کند«؛ مجلس این مشــکلات را حل خواهد 

کرد.
وی بــا بیان اینکه مردم این بار هم دشــمنان را 

مایوس خواهند کرد، اظهار داشــت: مردم قدردان 
استقلال سیاسی کشور هستند بیگانه در این کشور 
حضور و نقشــی ندارد. مردم به فرزندان اصلح خود 
رای می دهند و ان شاءالله با رای خود تداوم فعالیت 

مجلس شورای اسلامی را رقم خواهند زد.
دادســتان کل کشــور تصریح کرد: در انتخابات 
مجلــس، رای دادن به نفع همــه و رای ندادن به 
ضرر همه اســت. مردم به رغم مشکلاتی که دارند 
و کاســتی هایی که وجود دارد بــا تمام وجود پای 

صندوق های رای حضور پیدا کردند.

دادستان کل کشور: 
مردم این بار هم دشمنان را مایوس خواهند کرد



خبر
فرمانده سپاه هرمزگان:

ملت های آزادیخواه جهان چشم 
امیدشان به ماراتن انتخاباتی ایران 

است
فرمانده سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان، با اشاره به اینکه مردم 
ما همیشــه با حضورشــان در عرصه های انتخابات سرنوشــت 
مملکت خود را تعیین کرده اند، گفت: بســیاری از مسلمانان و 
ملت های آزادیخواه جهان امروز بیش از گذشته چشم امیدشان 
به صندوق های رای و ماراتن انتخاباتی ایران دوخته شده است.

سردار اباذر سالاری در حاشیه انداختن رای به صندوق ثابت 
در محل مســجد جامع بندرعباس در گفــت و گو با خبرنگار 
ایرنا افزود: مردم باید افراد اصلح را انتخاب کنند، چرا که امروز 
دوست و دشــمن در داخل و خارج چشم شان به این رودیداد 
تاریخی حساس است که چه کسانی رای می آورند، افرادی که 
پایبند به جبهــه انقلاب بوده و یا آن هایی که بی توجه به نظام 

مقدس جمهوری اسلامی ایران هستند.
وی بیان کرد: امروز با گذشت ۴۵ سال از پیروزی شکوهمند 
انقلاب اســلامی شــاهد آن هســتیم که احزاب، تشــکل ها و 
جریانات سیاســی باتوجه به قوانین و مقــررات حاکم بر نظام 
جمهوری اســلامی ایران با اقتدار در انتخابات مجلس شورای 
اسلامی، مجلس خبرگان رهبری و انتخابات ریاست جمهوری 

شرکت کرده و سرنوشت کشور خود را تعیین کردند.
فرمانــده ســپاه هرمزگان اظهــار کرد: امــروز نیز همچون 
دوره های گذشته، در انتخابات ۱۱ اسفندماه پای صندوق های 
رای آمده ایم تا به کوری چشــم دشمنان خود، با جدیت برای 

تعیین سرنوشت کشورمان تصمیم گیری کنیم.
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین 
دوره خبــرگان رهبــری امروز همزمان با سراســر کشــور در 
هرمزگان آغاز شــد، در این رویداد مهم یکهزار و ۴۵۱ شــعبه 
برای پوشــش کامل انتخابات در گستره این استان مرزی و در 
کرانه و پسکرانه هزارکیلومتری آب های نیلگون خلیج همیشه 

فارس آماده شده است.
بیش از یک میلیون و ۲۵۴ هزار نفر واجد شــرایط رای دادن 
در اســتان هرمــزگان بوده که از این تعــداد ۷۷ هزار نفر رای 

اولی هستند.

فرمانده سپاه کیش:

 حضور پر شور مردم در انتخابات 
نویدگر یک مجلس قوی است

فرمانده ناحیه سپاه کیش با اشاره به نقش مهم حضور مردم 
در پای صندوق های رای گفت: حضور پر شور مردم در انتخابات 

نویدگر یک مجلس قوی است.
سرهنگ »محمد میرزاده« در گفت و گو با ایرنا با قدردانی از 
مشارکت خوب مردم در انتخابات، اظهار کرد: برگزاری انتخابات 
هنوز در جریان است و مردم با حضور خود در پای صندوق های 

رای نشان  دادند که به آینده کشور خود بی تفاوت نیستند.
وی با اشاره به نقش مجلس در قانون گذاری و توسعه کشور 
بیان کرد: مجلس قوی قطع یقین منجر به توسعه کشور خواهد 

شد.
فرمانده سپاه ناحیه کیش با بیان اینکه مردم ایران دشمنان 
را نــا امید کردند، ادامه داد: حضور مــردم در انتخابات تمامی 
توطئه های دشــمنان برای تضعیف انقلاب اسلامی را نقش بر 

آب کرد.

مدیرعامل توزیع برق هرمزگان:

نیروهای عملیاتی برای تامین برق 
پایدار شعب اخذرای هرمزگان 

آماده باش هستند
مدیرعامل شــرکت توزیع بــرق هرمزگان گفــت: نیروهای 
عملیاتی این شــرکت برای تامین و توزیع برق مطمئن و پایدار 
در روز برگــزاری انتخابات برای همه مراکز و شــعب اخذ رای 

آماده باش هستند.
به گزارش ایرنا، محمد کریمی در نشســت هماهنگی ستاد 
عالــی بحران با موضوع تامین برق بــرای برگزاری هرچه بهتر 
انتخابات در اســتان افــزود: با توجه به تاکید مدیریت ارشــد 
اســتان، مدیران در همه بنادر و نواحــی و جزایر تا دورافتاده 
ترین روســتاها و بخش های استان آمادگی دارند تا از ظرفیت 
هــای موجود برای تامین برق مطمئن و پایدار حوزه های اخذ 

رای استفاده کنند.
وی با اشــاره به آنلاین بودن تشــخیص هویت شهروندان و 
شــرکت کنندگان در انتخابات، تامین و توزیع بهینه برق این 
مراکز را امری مهم دانست و بیان کرد:شرکت توزیع نیروی برق 
هرمزگان در سال های مختلف نشــان داده که در چنین برهه 

های حساسی سربلند از این آزمون بیرون آمده است.
مدیرعامل شــرکت توزیع برق هرمزگان بــا بیان اینکه یک 
میلیون و ۲۵۴ هزار و ۵۸۹ نفر در این اســتان واجد شــرایط 
رای دادن هســتند، تصریح کرد: وظیفه داریم تا حضور آخرین 
نفر در شــعبه های اخذ رای و تا آخرین ساعات اخذ و شمارش 
آرا و تا زمانی که مســئولان شــعبه ها حضور دارند، برق آن را 

تامین کنیم.
کریمی به برخی از جلوه های باشکوه انتخابات پیش رو اشاره 
کــرد و گفت: بدون تردید کارکنان خدوم و پرتلاش توزیع برق 
هرمزگان در همه این جلوه های باشــکوه شــریک و در کنار 

مردم هستند.
وی همچنیــن به ایجاد یک هزار و ۴۵۱ شــعبه اخذ رای در 
هرمزگان برای انتخابات پیش رو اشــاره کــرد و گفت: تامین 
برق ۶۴۳ شعبه در مرکز، ۲۶۵ شعبه در غرب و ۵۴۳ شعبه در 
شرق استان موضوعی است که از ماه های گذشته در دستورکار 
قرار داشــت و روز یازدهم اسفندماه نیز این تلاش ها به بار می 

نشیند.

اخبار

امام جمعه اهل سنت کیش:

 برای آبادانی ایران رای 
می دهیم

امــام جمعه اهل ســنت کیش بــا تاکید 
بر ضــرورت حضور پرشــور مــردم در پای 
صندوق هــای رای گفت: بــرای انتخاب یک 

مجلس قوی و آبادانی کشور، رای می دهیم.
شیخ یعقوب شــمس در گفت و گو با ایرنا 
با اشــاره به نقش مهم حضــور در انتخابات 
و بازتــاب آن در عرصــه بیــن المللی اظهار 
کرد: امروز با حضور پر شــور خــود در پای 
صندوق های رای، اعلام می کنیم که نســبت 

به آینده کشور بی تفاوت نیستیم.
وی با بیان اینکه دشــمن به دنبال دلسرد 
کــردن مردم اســت، افزود: عــدم حضور در 
انتخابات و بی تفاوتی به آینده کشور به هیچ 

عنوان پذیرفتنی نیست.

رییس ستاد انتخابات:

 مشارکت هرمزگانی ها در 
انتخابات بی سابقه بود

رییس ســتاد انتخابات هرمزگان، با اشــاره 
اینکه فرایند انتخابات و رای گیری مردم در پای 
صندوق های رای عادی و به خوبی در حال انجام 
اســت، گفت: تاکنون مشارکت هرمزگانی ها در 
انتخابات تاریخ ساز بود و هیج مشکلی به وجود 
نیامده و همه دستگاه های احراز هویت همچنان 

در حال فعالیت است.
به گــزارش ایرنا، احســان کامرانی در جمع 
خبرنگاران افزود: مشــارکت پرشــور و اشتیاق 
مــردم هرمزگانــی در پــای صندوق های رای 
تــا این لحظه تاریخ ســاز بــوده و امیدواریم تا 
آخرین لحظه انتخابات نیز این آرامش و حضور 

حداکثری برقرار باشد.
وی بیــان کرد: مــردم ما همــواره با حضور 
پر رنــگ خــود ثابــت کرده اند همیشــه در 
صحنه حاضر هســتند و امیدواریم مســئولان 
و نماینــدگان منتخب نیز این حضور پرشــور 

مردمی را با تلاش مضاعف جبران کنند.
رییس ســتاد انتخابات هرمزگان یادآورشد: 
یک هزار و ۴۵۱ شــعبه اخذ رای ثابت و سیار 
حتی در مناطق سخت گذر و کوهستانی استان 
و در جزایــر خلیج فارس نیــز همچنان آماده 
خدمت به مردم و واجدین شــرایط رای دادن 

در استان هستند.
کامرانــی ادامه داد: هشــت کمیته فناوری، 
آمــوزش، حقوقــی، اســتعلامات، سیاســی، 
پشتیبانی، امنیت و اطلاع رسانی برای برگزاری 

انتخابات در استان تشکیل شده است.
یک میلیــون و ۲۵۴ هزار و ۵۸۹ نفر در این 
استان واجد شرایط رای دادن هستند که از این 
تعداد ۶۳۵ هــزار و ۱۱۲ نفر آقا و ۶۱۹ هزار و 

۴۷۷ نفر نیز خانم هستند.
تعــداد رای اولی ها در اســتان هرمزگان ۷۷ 
هــزار و ۴۰۴ نفر بوده که از این تعداد ۳۹ هزار 
و ۳۲۹ نفــر آقا و ۳۸ هــزار و ۷۵ نفر نیز خانم 

هستند.
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای 
اسلامی و ششمین دوره خبرگان رهبری امروز 
همزمان با سراسر کشور در هرمزگان آغاز شد، 
در این رویداد مهم یکهزار و ۴۵۱ شــعبه برای 
پوشــش کامل انتخابات در گستره این استان 
مــرزی و در کرانه و پســکرانه هزارکیلومتری 
آب های نیلگون خلیج همیشه فارس آماده شده 

است.

پدر شهید مدافع حرم: 

مسئولان با خدمتگزاری، 
پاسخ حضور حداکثری 
مردم در انتخابات را 

بدهند
پدر دومین شــهید مدافع حرم هرمزگان، 
با اشــاره به اینکه مردم ما همیشه و در همه 
صحنه ها پای کار نظام و انقلاب شان هستند، 
گفــت: قطعا این حضور حداکثری و پرشــور 
مردم در انتخابات ۱۱ اســفندماه، مسوولیت 
مسئولان نظام را در قبال مردم بیشتر می کند 
و باید بــا خدمتگزاری صادقانــه این حضور 

مردمی را جبران کنند.
محمد تختی نژاد در حاشــیه انداختن رای 
به صندوق ثابت مسجد قدس بندرعباس در 
گفت و گو با خبرنگار ایرنا، افزود: مسئولان ما 
باید بدانند که همواره خدمتگزار مردم هستند 
و برای حل مســائل اقتصادی و مشــکلات 

معیشتی و سفره مردم تلاش کنند.
وی با اشاره به اینکه تاکید رهبر معظم انقلاب 
بــر حضور حداکثــری مردم در پــای صندوق 
های رای اســت، بیان کرد: حضور در انتخابات 
نه تنها یک تکلیف دینی و شــرعی بوده، بلکه 
خواســته رهبر معظم انقلاب، شهدا، حاج قاسم 
و شــهید خلیل )تختی نژاد( بوده است که باید 
همه با شرکت در این رویداد حساس تاریخی به 

وظیفه مان عمل کنیم.
پدر شــهید خلیــل تختی نــژاد در اهمیت 
انتخابات ۱۱ اســفندماه نیز ، بیان کرد: اهمیت 
این دوره از انتخابات تا حدی است که دشمنان 
نظــام و انقلاب می خواهند مردم را از حضور در 
انتخابات دلســرد کنند ولی شــاهد هستیم که 
مردم آگاه و با بصیرت ایران، با شور و اشتیاق در 

این انتخابات شرکت کردند.
تختی نژاد اظهار کرد: همچنین در راهپیمایی 
۲۲ بهمن نیز شــاهد حضور پرشور و حداکثری 
مردم اســتان و کشورمان بودیم که این بصیرت 

ملت ایران را نشان می دهد.

3
نمایشگاه بین المللی حمل و نقل و لجستیک با محوریت معرفی آخرین دستاوردها، توانمندی ها و فناوری های صنعت حمل و نقل، 

روز هشتم اسفند در جزیره کیش افتتاح شد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد کیش، این رویداد بین المللی با حضور مهمانانی از کشورهای ترکیه و 

روسیه از امروز سه شنبه هشتم اسفند به مدت ۳ روز در سالن  Aمحل دائمی نمایشگاه های کیش برپا می باشد.
بر اساس این گزارش، بهره مندی از حضور شرکت ها و موسسات بین المللی همچنین هیات های بازرگانی و تجاری و تجربیات آنها، 

ایجاد بســتر مناسب جهت معرفی فناوری ها، تولیدات و نوآوری های صنعت حمل و نقل کشور، توسعه روابط بین المللی در این حوزه 
و ایجاد فضایی برای آشــنایی هرچه بیشــتر کارشناسان و مدیران کشور با تکنولوژی های روز دنیا در صنعت حمل و نقل، از مهمترین 

اهداف برگزاری این رویداد است.
در حاشیه نخستین همایش و نمایشگاه بین المللی حمل و نقل و لجستیک، کارگاه ها و همایش های تخصصی جانبی نیز طی بازه 

زمانی اعلام شده در سالن های جلسات مرکز همایش های بین المللی کیش میزبان علاقمندان خواهد بود.

آغاز به کار نخستین همایش و نمایشگاه بین المللی حمل و نقل و لجستیک در کیش

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
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آزاد کیش  مدیرعامــل ســازمان منطقــه 
گفــت: بــا حضــور در انتخابــات قــدرت 
جمهــوری اســلامی ایــران را بــه نمایش 

. شتیم ا گذ
بــه گزارش اخبار کیش، رحیم ســرهنگی 
در  نــد  می توا شــخص  هــر  رای  افــزود: 

باشد. تاثیر گذار  سرنوشت کشــور 

گردشگران  و  ســاکنان  افزود:  ســرهنگی 
برهه حســاس  از  آگاهی  و  بصیرت  با  کیش 
کنونــی که دشــمن بــا تبلیغات گســترده 
ســعی در کمرنگ کردن مشــارکت مردمی 
پــای  جدیــت  بــا  دارد،  را  انتخابــات  در 
روز  و  شــدند  حاضــر  رای  صندوق هــای 

بزرگــی را رقم خواهند خورد.

قدرت  پشــتوانه  انتخابــات  در  مشــارکت 
جمهوری اسلامی ایران

امــام جمعه کیش گفت: جشــن اصلی امروز 
مردم، برگزاری انتخابات حداکثری اســت.

به گــزارش خبرگــزاری صداوســیما کیش، 
حجــت الاســلام و المســلمین علیرضــا بــی 
نیــاز دو انتخابات مجلس شــورای اســلامی و 
با  خبــرگان را مهم برشــمرد و گفــت: مردم 
حضــور در انتخابات در تعیین سرنوشــت خود 

می کنند. مشارکت 
وی با قدردانــی از عوامل برگزاری انتخابات، 
از همه رسانه ها به ویژه صداوسیما  تاکید کرد: 

برنامه ســازی های مناسب سپاسگزاریم. برای 
امــام جمعه کیش، گفت: مردم با مشــارکت 
در انتخابــات و حضــور در عرصه های مختلف، 

پشــتیبان نظام هستند.
وی پیــام حضور مــردم در انتخابات را پای 
بندی به نظام و دلســرد شدن دشمنان عنوان 
کرد و گفت: جمهوری اســلامی از مردم ایران 
و کشــور های دوســت حمایت و بــرای بهبود 

شرایط کشــور و منطقه تلاش می کند.
امام جمعه کیش با اشــاره بــه دهه آخر ماه 
شــعبان، گفت: باید از روز های باقی مانده این 

مــاه بهره مند شــویم و با تکریــم و غبارروبی 
مساجد به اســتقبال ماه رمضان رفت.

مساجد  نیاز  بی  المســلمین  و  الاسلام  حجت 
را پایگاه و ســنگر اصلی اســلام و مســلمانان 
عنوان کــرد که در واقع پایگاهــی برای نقش 
مختلــف،  مشــارکت های  در  مــردم  آفرینــی 
پرورش اســتعداد های ناب و محل رسیدگی به 

است. مردم  مشکلات  و  مسائل 
حجت الاســلام والمســلمین بــی نیــاز بــه 
پانزدهــم اســفند و روز درختــکاری اشــاره 
کرد و بــا تاکید بــر اینکه کیــش یک جزیره 
گردشــگری اســت، گفــت: توجه بــه طبیعت 
بســیار مهم اســت و باید برای حفــظ محیط 
زیســت مردم و مسئولان تلاش کنند و با تهیه 
پیوســت زیســت محیطی در اجرای برنامه ها، 

مخاطــرات طبیعی را کاهش دهند.
وی به ۱۴ اســفند روز احســان و نیکوکاری 
امام خمینی  امداد  و ســالروز تشــکیل کمیته 
)ره( اشاره کرد و افزود: با کمک به نیازمندان 
روحیــه انفــاق در جامعــه اســلامی تقویــت 

می شود.

امــام جمعه کیش با تشــریح ابعــاد مختلف 
حمله رژیم صهیونیســتی بــه مردم غزه گفت: 
ایــن رژیم در حمله چندین ماه گذشــته خود 
نتوانســته به هیچ یک از اهداف مدنظر دســت 
پیــدا کند و اکنــون کار را به جایی رســانده 
کــه حمله بــه کاروان کمک های مردمی را در 
دســتور کار قرار داده و زنان و بچه ها را قتل 

می کند. عام 
مصداق  نیاز  بی  والمســلمین  حجت الاســلام 
بــارز انفــاق، احســان و نیکــوکاری را کمک 
به مــردم غــزه دانســت و آن را وظیفه مهم 
به ویژه ملت های مســلمان  کشــور های جهان 

برشمرد.
وی تاکیــد کــرد: وعده نابودی اســرائیل به 

شد. خواهد  محقق  زودی 
حجت الاسلام والمســلمین بی نیاز با تشریح 
ویژگی هــای منتظــران حضــرت مهدی )عج( 
گفــت: اعتقاد به وجود منجی یکی از ویژگی ها 
محبــان اهــل بیــت )ع( اســت و منتظران با 
فراهم  را  شــناخت و درک عمیق زمینه ظهور 

. می کنند

برگزاری انتخابات حداکثری، جشن امروز مردم

هرمزگان  در  فقیــه  لــی  و ینــده  نما
ه  ر شــا ا با  بندرعباس  مــام جمعــه  ا و 
بــات حســاس و سرنوشــت  نتخا بــه ا
یــد  با گفــت:   ، ه ســفندما ا  ۱۱ روز 
بــه  ســتان  ا یــن  ا ز  ا نــی  یندگا نما
هر  نند  ا بتو کــه  بند  یا ه  ا ر رســتان  بها
نقش  یفای  ا ینــده  نما پنــج  جای  یک 
در  معــادلات مهمــی که  در  و  کنــد 
فرین  مجلــس رقــم می خــورد، نقش آ
موثر  مــا  ســتان  ا ینده  آ در  و  باشــد 

. شند با
محمد  لمســلمین  ا و  لاســلام  ا حجت 
ده روز جمعه در گفت و گو  ا عبــادی ز
فزود: همان طور که  نا ا یر ر ا بــا خبرنگا
ن  عنوا به  هرمزگان  ســتان  ا نیم  ا می د
عرصه  در  پیشرو  ســتان های  ا ز  ا یکی 
پیــش می رود و  مــل  تکا و  پیشــرفت 
توجه به نقشــی که  در کشــور نیــز با
د  یجا ا خلــی  دا و  نــی  جها در صحنــه 

رد. دا ای  ویژه  یگاهی  جا کنــد،  می 
هرمزگان  ســتان  ا  : کــرد بیــان  وی 
غــرب  بــزرگ  یــع  صنا شــتن  دا بــا 
مهمی  ر  بســیا موقعیت  و  بندرعبــاس 
تنگه  فــارس،  خلیــج  ر  کنــا در  کــه 
ن  مکرا عمان ســواحل  دریای  و  هرمز 
رد،  نــه دا ۱۴ گا یــر  ا و همچنیــن جز
ین  ا ینده  آ کــه  می دهــد  نشــان  ین  ا
ن  یرا ا به نوعی در سرنوشــت  ســتان  ا
همین  بــه  و  می خــورد  رقــم  قــوی 
نیز مــردم عزیز مــا در صحنه  علــت 

دیگر  صحنه هــای  همــه  و  بــات  نتخا ا
ینده  آ و  پیشــرفت کشــورمان  بــرای 
هد  خوا مان  ســتان  ا برای  که  روشنی 

کنند. می  شــرکت  قطعا  داشت، 
تصریــح  بندرعبــاس  جمعــه  مــام  ا
د  تعدا بــه  توجــه  با نه  متاســفا کــرد: 
توجــه  با و  مــان  فعلــی  ینــدگان  نما
وضعیت  مــان،  جمعیتی  یط  شــرا بــه 
با  ید  با یــم،  ر ندا مطلوبــی در کشــور 
رســتان  د قوی به بها فــرا فرســتادن ا
پنــج  ینــدگان مــا ) ز نما هــر یــک ا
نقش  یفای  ا نفر  پنــج  جای   ، ) ینده نما
مهمی  معــادلات  در  نــد  ا بتو تا  کنــد 
کــه در مجلس رقم مــی خورد، نقش 
ما  ســتان  ا ینده  آ در  و  باشــد  فرین  آ

باشند. موثر 
لمســلمین  ا و  لاســلام  ا حجــت 
مردم  ینکه  ا به  ه  ر شــا ا با  ده  ا عبادی ز
هرمــزگان مثــل دوره های گذشــته 
های  صندوق  پــای  هم  دوره  ین  ا در 
هند کرد، گفت:  پیــدا خوا رای حضور 
می  کنم  عرض  ســتان  ا ملت  به  مروز  ا
شما  حماســه  آخرین  و  لین  و ا ین  ا که 
به  نزدیک  کــه  ملتی  بــود،  هــد  نخوا
ا  ر بزرگی  یی  ها حماســه   ، رسیده قله 

رد. دا رو  پیش 
بات  نتخا ا یــن حماســه  ا وی گفــت: 
م های  پیا حلاوت  و  شــیرینی  ر  کنا در 
بدنبال  دشــمنان  به  ا  ر خوبی  ر  بســیا
ننــد ملت بزرگ  د کــه بدا هــد دا خوا

، آن  نتخاب کرده ا که ا هی ر ا ن ر یــرا ا
بصیرت  م،  ســتحکا ا بــا  صلابت،  با  ا  ر
هــد کرد و قطعا  گاهــی دنبال خوا و آ
نســت که به  هند توا دشــمنان ما نخوا

کنند. پیدا  دســت  خودشان  هداف  ا
با  هرمزگان  در  فقیــه  ولی  ینــده  نما
د  فرا ا ز  ا به تردیدی که برخی  ه  ر شــا ا
ند،  ر ا د بــات  نتخا ا در  بــرای شــرکت 
ســتدلالی  مروز یک ا : ا تصریــح کــرد
هر  شــتند:  دا نقلاب  ا حکیم  رهبــر  ا  ر
قطعا  نکند  شــرکت  بات  نتخا ا در  کس 
ضرر  بلکه  و  شــت  دا هــد  نخوا نفعــی 
هــد کــرد یعنی ما برای شــرکت  خوا
ریم. ا ندا نکــردن هیچ گونــه دلیلی ر

عبادی  لمســلمین  ا و  الاسلام  حجت 
ین  ورشــد: نکتــه دیگر نیز ا دآ ده یا ا ز
ن  یرا ســت که عزت و عظمــت ملت ا ا
یــن  ا نقــلاب در  ا و رمــان شــهدا  و آ
نــی تقویت می  یط حســاس جها شــرا
برای  تردیــد  که  نی  آن کســا شــود؛ 
ولی  نــد،  ر ا د بــات  نتخا ا در  شــرکت 
رمان شــهدا به  با آ یــت آن ها  در نها
م  ما ا  ، شــهدا با  و  ینــد  آ می  ن  میــدا
ن قوی  یــرا ی ا حــل و رهبــری برا را

کنند. می  بیعــت 
د  یجا ی ا وی بــه صراحت گفــت: برا
قوی  مجلس  بــه  زمند  نیا قوی،  ن  یرا ا
ند  ا بتو قــوی  مجلس  ین  ا که  هســتیم 
نوین  بــزرگ  تمــدن  و  قــوی  ن  یرا ا

دهد. شکل  ا  ر اسلامی 

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:
نمایندگان منتخب هرمزگان در معادلات مهم مجلس، نقش آفرین باشد
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یک تابلو نقاشی ۵۰۰ ساله با موضوع مذهبی در یک مجموعه هنری خصوصی واقع در »گرنزی«  کشف شد.

 Pieter Coecke(»به گزارش ایسنا، یک تابلو نقاشی ۵۰۰ ساله که در کارگاه یک هنرمند فلاندری به نام »پیتر کوئک ون الست
van Aelst( خلق شده است در یک مجموعه هنری خصوصی واقع در جزیره »گرنزی «  شناسایی شده که قرار است ماه آینده میلادی 

در حراجی »مارتل میدز«  به مزایده گذاشته شود.

این نقاشی سه لوحی، صحنه ای از نیایش مغان که در آن پس از تولد مسیح )ع( سه مغ به بالین او می رسند را به تصویر کشیده است.
»جاناتان ووک« که متخصص تابلوهای نقاشــی در حراجی »مارتل میدز« اســت در گفت وگویی با »بی بی ســی«  این اکتشــاف را 
»اســتثنائی و بی نظیر«  توصیف کرد و توضیح داد که هیچ تابلوی امضا شده از این هنرمند به جای نمانده و همچنین مستندات بسیار 

کمی از نقاشی های این هنرمند باقی مانده است.

کشف یک نقاشی ۵۰۰ ساله استثنائی

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
12اسفند1402
شماره1637

خبر

وزیر میراث فرهنگی:

صنایع دستی در میراث تاریخی 
عرضه می شود

وزیــر میــراث فرهنگی گفت: وقتی در جلســه دولت 
دربــاره مصیبت زباله هــا در اطراف اماکن گردشــگری 
صحبت کردم، رئیس جمهور دســتور اکید داد تا مشکل 

حل شود.
ســید عزت الله ضرغامی امروز پنجشــنبه ۱۰ اسفند 
۱۴۰۲ در همایــش »به اســتقبال نــوروز و ماه مبارک 
رمضان« که با حضور مدیران و معاونان ستادی و استانی 
وزارت میراث فرهنگــی برگزار شــد، اظهــار کرد: ما در 
آســتانه تقاطع دو رویداد بزرگ ملی و مذهبی هستیم. 
یکی نــوروز و دیگری ماه مبارک رمضان. هر دو معنا در 
هــر دو رویداد وجود دارد و هر دو رویداد ملی و مذهبی 

به حساب می آیند.
او افزود: برای دنیا و آخرت مردم باید بیشتر کار کنیم. 
خوشــبختانه شــورای فرهنگ عمومی مصوبات بسیار 
خوبی برای نوروز داشته که ۱۴ بند است و مدیران باید 

این موارد توجه داشته باشند و آن ها را اجرا کنند.
قصد قربت کنید و برای خدا کار ها را انجام دهید

ضرغامی خطــاب به مدیــران وزارت میراث فرهنگی، 
اظهار کرد: شــما میزبان میلیون ها نفر از گردشــگران 
داخلی و خارجی هســتید و هدف آن ها رفع خســتگی 
و گرفتن انرژی مجدد و اســتراحت و تفریح اســت. باید 
بدانیــد با این افراد چگونه برخــورد کنید. این در حالی 
است که این زمان، زمان تفریح و استراحت خودتان هم 
هســت و از آن دارید صرف نظر می کنید. از این رو باید 

قصد قربت کنید و کار ها را برای خدا انجام دهید.
وزیر میراث فرهنگی یادآور شــد: اجازه ندهید برخی از 
کار های غیرمنطقی برای مردم سختی ایجاد کند. این ها 

خط قرمز ماست.
او ادامه داد: گاهی اوقات متأسفانه به نام دین کار هایی 
می شــود که مردم را از اصل آن زده می کند. بزرگترین 
و مهمترین وظیفه ما آن اســت که نگاه خواص را تغییر 
دهیم. شــما مدیران نیز باید در این حوزه ها شــجاعت 

داشته باشید.
وزارت  سیاســت های  بــا  جمعــه  ائمــه  همراهــی 

میراث فرهنگی
او یادآور شــد: در بسیاری از اســتان ها و شهرها، ائمه 
جمعه و شــخصیت های دینی اســتان با سیاســت های 
توســعه گردشگری همراه هستند و ۹۹.۹ درصد آن ها با 
نگاه های ما موافق هســتند. با این حال وظیفه مدیرکل 
استانی ماســت که با ائمه جمعه جلسه بگذارد و درباره 
ماموریت ها و اهداف این وزارتخانه با ایشان صحبت کند.

مصیبت زباله در اماکن گردشگری
این عضو کابینه دولت ســیزدهم در ادامه صحبت های 
خود به اظهاراتش در آخرین جلســه هیئت دولت اشاره 
کرد و گفت: وقتی در جلسه دولت درباره مصیبت زباله ها 
در اطراف اماکن گردشگری صحبت کردم، آقای رئیسی 
دستور اکید داد تا مشکل توســط دستگاه های مسئول 

حل شود.
ضرغامی افزود: رئیس جمهوری دســتوراتی را در این 
باره صادر کرد و به رئیس ســازمان اداری و استخدامی 
دستور داد تا ســاختاری ایجاد شــود و این موضوعات 

سامان دهی شود.
وزیر میراث فرهنگی در ادامه به مساجد و نمازخانه های 
بین راهی اشاره کرد و افزود: متاسفانه برخی از مساجد و 
نمازخانه ها در ساعات غیر نماز بسته است. در حالی که 
این اماکن باید باز باشند. حداقل در اماکن گردشگری و 

فرهنگی و تاریخی باید نمازخانه ها باز باشند.
تابلو های راهنمای اماکن تاریخی و گردشــگری نصب 

شود
ضرغامی با انتقاد از عدم معرفی و اطلاع رســانی اماکن 
تاریخی و مراکز گردشگری اضافه کرد: اطلاع رسانی های 
ما هنوز ضعیف است. در طول مسیر یک گردشگر گاهی 
اوقات هیچ تابلویی نمی بیند تــا او را به اماکن فرهنگی 
تاریخــی راهنمایی کند. ۵۴ کاروانســرا را ثبت جهانی 
کردیم، ولی در حوزه اطلاع رســانی آن ها به مســافران 

مشکل داریم.
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی ادامه 
داد: با وزارت راه در این باره توافق کردیم و مصوب شده 
اســت ۱۰ درصد در جاده ها تابلــو بزنیم که تصویری از 
ظرفیت های گردشــگری، اماکن تاریخی و صنایع دستی 
باشــد و شــرکت های تبلیغاتــی نیز تبلیــغ و حمایت 
کننــد. من نمره خوبی به اطلاع رســانی و معرفی آثار و 

ظرفیت های مان در جاده ها نمی دهم.
او همچنین با تاکید بر تقویت فعالیت های رســانه ای 
خطــاب به مدیــران وزارتخانــه گفت: شــما مدیران با 
خبرنگاران مصاحبه کنید، اطلاع رســانی کنید، با مردم 
حرف بزنید با مردم جلسه و نشست بگذارید و به کار های 
آنان رســیدگی کنید. اگر کاری انجام نشد، عذرخواهی 

کنید و بابت آن توضیح بدهید.
او گفت: همچنین مدیران در خدماتی که به مردم باید 
ارائه شــود، دو برابر وســواس به خرج دهند. پایگاه های 
ملی و جهانی آبروی ما هســتند. مراقب باشید در نوروز 

مردم از خدمات خوبی برخوردار باشند.
عرضــه صنایع دســتی در اماکن تاریخــی همزمان با 

تعطیلات نوروز
ضرغامــی همچنین به فروش صنایع دســتی در نوروز 
اشــاره کرد و ادامه داد: اماکن فرهنگی تاریخی، پایگاه ها 
و مراکز گردشــگری بهترین محل برای فروش و عرضه 

صنایع دستی در نوروز هستند.

خبر

کتاب »پروانه سوم« 
خواندنی شد

در سالگرد شهادت شــهید علیرضا توسلی 
معــروف به »ابوحامد«، کتاب »پروانه ســوم« 

برای مخاطب نوجوان منتشر شد.
به گزارش ایســنا، کتاب پروانه سوم روایت 
داستانی زندگی شــهید علیرضا توسلی، با نام 
جهادی ابوحامد است. روایت کتاب از روزهای 
قبل از شهادت علیرضا توسلی شروع می شود. 
در کتاب پروانه ســوم، فاطمــه دختر نوجوان 
علیرضا توســلی راوی داســتان زندگی پدر و 

خانواده است.
مخاطب پروانه سوم، زندگی علیرضا توسلی 
و خانــواده اش را از زاویه دید دختر نوجوانش 
می بیند؛ در هنگام حضــور پدر و هنگام نبود 
پدر و شهادتش... علیرضا توسلی فرمانده لشگر 
فاطمیون در ســوریه بود که ســال ۱۳۹۳ در 

سوریه به شهادت رسید.
کتاب پروانه سوم به قلم رحیم مخدومی به 
نگارش درآمده و توسط انتشارات خط مقدم، 
در ۲۱۲ صفحــه و قیمــت ۱۶۰ هزارتومــان 

منتشر شده است.

نمایش »قصه ها«ی رخشان 
بنی اعتماد

فیلم ســینمایی »قصه ها« در جشنواره فیلم 
تصویر به نمایش درمی آید.

به گــزارش ایســنا، نمایش ویــژه چهارم 
بیســتمین جشــنواره فیلم تصویــر به فیلم 
سینمایی »قصه ها« به کارگردانی رخشان بنی 

اعتماد اختصاص دارد.
رخشــان بنی اعتماد کارگردان  ســینمای 
ایران پس از ســال ها، به دنبال شخصیت های 
قصه هــای فیلم هایش رفته و مــا را با زندگی 

فعلی آن ها روبه رو می کند.
این فیلم ســینمایی محصول ســال ۱۳۹۳ 
اســت و در جشــنواره های زیــادی جوایز و 
افتخارات پرشــماری را کســب کرده اســت. 
نامزدی بهترین فیلم در جشــنواره سیدنی و 
کســب جایزه بهترین فیلمنامه  در جشنواره  

بین المللی فیلم ونیز از آن جمله اند.
»قصه ها« روز پنجشــنبه ۱۰ اسفندماه در 
ســالن شــهناز خانه هنرمندان ایران ساعت 
۱۸ در قالب سئانس ویژه بیستمین جشنواره 
فیلم تصویر نمایش داده می شود و ورود برای 

همگان آزاد و رایگان است.
این برنامه در استقبال از مراسم در ستایش 
تصویر چهار چهره خلاق ســینما، عکاســی، 
بنی اعتماد،  کاریکاتور: رخشــان  و  گرافیــک 
مریــم زندی، ابراهیم حقیقی، جــواد علیزاده  
که در اختتامیه بیســتمین جشن تصویر سال 
و جشنواره فیلم تصویر ، روز جمعه ۱۱ اسفند 

۱۴۰۲ برگزار خواهد شد.

بازیگر »سرخوشی« برای 
شرکت در تظاهرات 

حمایت از فلسطین دستگیر 
شد

هانتر شیفر بازیگر »سرخوشی« در تظاهرات 
حمایت از فلسطین در جریان حضور جو بایدن 

در تلویزیون دستگیر شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از گاردین، 
ســازمان دهندگان تظاهــرات در حمایت از 
فلسطین در برابر بایدن، تأیید کردند که هانتر 
شفر بازیگر از جمله ۳۰ تظاهرکننده ای بود که 

بازداشت شدند.
ســازمان دهندگان دیروز چهارشنبه تأیید 
کردند، هانتر شــیفر، بازیگر »سرخوشــی« از 
جمله ده ها معترض دســتگیر شــده در مقر 
NBC در منهتن بود که رئیس جمهوری جو 
بایدن برای شــرکت در برنامه »لیت نایت شو 
با ســت مایرز« در اوایل هفته در آنجا حضور 

یافته بود.
گروه »صدای یهود بــرای صلح« گفت این 
بازیگر ۲۵ ســاله یکی از ۱۰۰ تظاهرکننده ای 
بــود کــه بعدازظهر دوشــنبه جمع شــدند 
تــا خواســتار آتش بــس در حمــلات رژیم 

صهیونیستی به غزه شوند.
شیفر و سایر معترضان تی شرت های مشکی 
پوشــیده بودند که روی آن نوشــته شده بود: 
»اکنــون آتش بــس« و »به نام ما نیســت«. 
شماری هم شــعار »بگذارید غزه زنده بماند« 
و شعارهای دیگر را در حالی که کاروان بایدن 

وارد منطقه می شد در دست داشتند.
شیفر که مانند بسیاری از معترضان ماسک 
بر چهره داشت، در جمع افرادی بود که روی 
زمین نشســته بودنــد، در حالی که دیگران 
بنری را پشــت ســر آنها در دست داشتند 
که روی آن نوشته شــده بود: »یهودیان به 
بایدن: مسلح سازی برای نسل کشی را متوقف 

کنید«.
نمایندگان شیفر روز چهارشنبه به پیام هایی 
که خواستار اظهار نظر در این باره بودند، پاسخ 
ندادند، اما ســازمان دهندگان اعتراض گفتند 
کــه او و دیگران ماه مــارس در دادگاه حاضر 

می شوند.
ســونیا میرســون ناکس، از گــروه »صدای 
یهود برای صلح«، در بیانیه ای ایمیلی که روز 
چهارشنبه منتشر شد، دستگیری وی را تأیید 
کــرد و گفت: ما تعهد او به آزادی فلســطین 
و آینده ای عدالت خواه برای همه را ســتایش 

می کنیم.
اداره پلیس نیویورک روز چهارشــنبه اعلام 
کــرد پس از یک ســاعت و نیم تظاهرات، ۳۰ 
نفر دســتگیر و به دلیل زیرپا گذاشتن قانون 

احضار شدند.

با تشــریح دســتورالعمل فعالیــت اماکن 
تاریخی در نــوروز ۱۴۰۳ که مقــارن با ماه 
رمضان اســت، طرح نوروزی اماکن تاریخی 
از ۲۴ اســفندماه آغــاز می شــود. همچنین 
مقرر شد، علاوه بر لحظه تحویل سال، مراسم 
شــب های قدر در اماکن تاریخی برپا شــود. 
هرچند به پایگاه های میــراث جهانی و ملی 
تاکید شــد برای برنامه های شبانه باید مجوز 

شورای تامین گرفته شود.
به گزارش ایسنا، همایش »به استقبال نوروز 
و ماه رمضان«، به منظور تبیین دستورالعمل 
فعالیــت موزه ها، اماکن فرهنگــی تاریخی و 
پایگاه هــای ملی و جهانی به این مناســبت، 

پنجشنبه ۱۰ اسفندماه برگزار شد.
تقویــم کاری اماکن تاریخی در ماه رمضان 

و نوروز
فاطمــه داوری، مدیرکل حفــظ و احیای 
بناها، بافت هــا و محوطه های تاریخی با بیان 
اینکه تقارن ماه رمضان و نوروز، تقویم کاری 
متفاوتی را رقم زده اســت، گفت: برنامه های 
نوروزی ما از ۲۴ اســفندماه آغاز می شود و تا 
پایان نیمه اول فروردین ۱۴۰۳ ادامه دارد. در 
این مدت چند برنامه مهم داریم که به عنوان 
مثال در روز ۲۵ اســفند که مصادف با پایان 
سرایش شــاهنامه است، برنامه مهمی برگزار 

خواهیم کرد.
داوری ادامــه داد: در روز اول نوروز و لحظه 
ســال تحویل، برنامه تحویل ســال در اماکن 
فرهنگی تاریخی و پایگاه ها برگزار خواهد شد. 
در ادامــه آن در روز ۷ فروردین که مصادف 
بــا ســالروز ولادت امام حســن مجتبی )ع( 
اســت، برنامه های جشــن ولادت امام حسن 
)ع( برگزار خواهد شد. این در حالی است که 
در پایگاه های ملی و جهانی و اماکن تاریخی 
میزبان برگزاری مراسم احیای شب های قدر 

هستیم.
مدیــرکل حفظ و احیای بناهــا، بافت ها و 
دســتورالعمل  افزود:  تاریخی  محوطه هــای 
برگزاری مراســم نوروز و ماه رمضان به تمام 
اســتان ها و پایگاه های ملــی و جهانی ابلاغ 
شده و همکاران ما در تمام استان ها برابر این 

دستورالعمل رفتار خواهند کرد.
او یادآور شد: در نوروز ۱۴۰۳ ساعت کاری 
تمام اماکن تاریخی مشخص شده با این حال 

اماکن منتخب تا ساعت ۲۱ فعال هستند.
داوری همچنین با بیــان اینکه زبان حوزه 
میــراث  فرهنگی زبان فرهنگ اســت توصیه 
کــرد: در نــوروز و ماه رمضان همــکاران ما 

در اماکــن فرهنگــی تاریخی باید بــا زبانی 
مهربانانــه و نرم به راهنمایی و هدایت افراد و 

بازدیدکنندگان بپردازند.
او در ادامه به شــیوه اعلام آمارها نیز اشاره 
کرد و گفت: آمارهای بازدید در هر استان فقط 
از سوی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی آن اســتان اعلام خواهد کرد و 
در ســطح ملی نیــز اداره کل روابط عمومی و 
اطلاع رســانی وزارتخانه آمارهــای بازدید را 

اعلام می کند.
همچنین رضا ســامه، مدیرکل پایگاه های 
ملی و جهانی در ســخنانی تاکیــد کرد: در 
اجرای برنامه های ابلاغی به موضوعات مهمی 
مثل تاب آوری بناها و پایگاه ها توجه داشــته 
باشــید. برنامه و جدول زمان بنــدی بازدید 
داشــته باشید تا شاهد حضور بیش از حد در 

یک پایگاه یا مکان تاریخی نباشیم.
او همچنین به موضوع بیمه نیز اشــاره کرد 
و گفت: بیمه مســئولیت مدنی در پایگاه ها را 
تعییــن تکلیف کنید و هیــچ پایگاهی وجود 
نداشته باشــد که بیمه نداشته باشد. امسال 

همه پایگاه ها باید بیمه داشته باشند.
سامه ادامه داد: در کنار توجه به موضوعاتی 
مثل بیمه، با توجه به تقارن ماه رمضان در هر 
پایگاهی که قرار است در شب و بعد از افطار 
میزبان بازدیدکنندگان باشد، حتما باید مجوز 

شورای تامین را دریافت کند.
مدیرکل پایگاه های ملی و جهانی همچنین 
پیشــنهاد کرد از فرصت تقارن نــوروز و ماه 
رمضــان برای معرفــی میــراث ناملموس و 

آیین هــای مرتبط با نوروز و مــاه رمضان در 
پایگاه های ملی و جهانی استفاده شود.

او تاکید کرد: ســامان دهی ســرویس های 
بهداشــتی و توجه به نظافــت محیطی یکی 
دیگر از اقدامات مهمی است که در پایگاه های 

ملی و جهانی باید رعایت شود.
سامه همچنین گفت: برگزاری بازارچه های 
صنایع دســتی، تولید محتوا، اطلاع رســانی، 
توزیــع بروشــور، نصــب تابلوهــای راهنما، 
جمع آوری زباله ها و رعایــت نظافت از دیگر 
اقدامات مهمی اســت که هم زمان با نوروز در 
پایگاه های ملی و جهانی باید مورد توجه قرار 

گیرد.
هــادی میرزایی، سرپرســت اداره کل امور 
موزه ها نیز گفت: تجهیز، ایمن سازی، اقدامات 
فرهنگــی و هنری، اقدامــات اجرایی و مالی 
و هماهنگی موضوعاتی اســت کــه در نوروز 
۱۴۰۳ در اماکــن فرهنگی تاریخی و موزه ها 

اجرا خواهد شد.
میرزایــی در ادامه با اشــاره بــه ضرورت 
استفاده از ظرفیت های دستگاه های مختلف، 
بیان کرد: در نوروز امسال استفاده از ظرفیت 
افزایش جذب  بــه  شــهرداری ها می توانــد 

بازدیدکننده از موزه ها کمک کند.
او همچنین بر ضرورت تشکیل کمیته های 
بحران و پدافنــد غیرعامل در نوروز ۱۴۰۳ با 

توجه به حوادث پیش بینی نشده، تاکید کرد.
شکاف بزرگ در بودجه میراث فرهنگی

علی طلوعــی، معاون توســعه مدیریت و 
منابــع وزارت میراث  فرهنگی، گردشــگری 

و صنایع دســتی، در این همایش به وضعیت 
درآمــدی ایــن وزارتخانه پرداخــت و گفت: 
خوشــبختانه درآمــد وزارت میراث  فرهنگی 
امسال ۶۵ درصد رشــد داشته است، که ۸۱ 
درصد این رشــد از ورودی موزه هاست با این 
حــال همچنان در حوزه میــراث فرهنگی به 

اعتبارات بالایی نیاز داریم.
افزایــش  از علت هــای  افــزود: یکــی  او 
درآمدهــای وزارت میــراث  فرهنگی افزایش 
درآمدهای موزه هاست. خوشبختانه از ابتدای 
ســال تا پایان بهمن ماه بیــش از ۲۲ میلیون 
نفــر از موزه هــا و اماکن فرهنگــی تاریخی 
بازدید کرده اند و این در حالی است که تعداد 
بازدیدکنندگان در کل سال قبل ۲۱ میلیون 

نفر بود.
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت میراث  
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ادامه داد: 
بــرای مرمت اضطراری بافت ها و محوطه های 
تاریخــی ۷ همت نیاز داریم، امــا کل اعتبار 
ما ۴۳۲ میلیارد تومان اســت. همچنین برای 
تجهیز و تکمیــل موزه ها نیــز ۶ همت نیاز 
داریم، اما کل اعتبارات ما در این زمینه ۴۰۹ 

میلیارد تومان است.
او اظهار کرد: کاملا مشــخص اســت که با 
ایــن بودجه ها و با ســازوکار دولتی نمی توان 
در حــوزه میراث  فرهنگــی کاری انجام داد، 
اما باید توجه داشــت که اگرچه ۲دهم درصد 
کل بودجه کشــور به وزارت میراث  فرهنگی 
اختصاص دارد، اما سهم ما در تولید ناخالص 
کشور ۵ درصد و همچنین سهم ما در اشتغال 
کشــور ۸.۳، در صادرات ۱۰ درصد و سهم ما 

در رشد اقتصادی کشور ۲۹ درصد است.
طلوعی افزود: در جمهوری اســلامی ایران 
هیچ دســتگاهی این ضریب تکاثــر پولی را 
نــدارد. هیچ دســتگاهی را نداریم که بودجه 
آن اندک باشــد، اما در حوزه اشتغال و رشد 
اقتصادی تا این حد نقش داشته باشد بنابراین 
ما می توانیــم با اســتفاده از ضریب تکاثری 
نجات بخش باشیم و این می تواند مزیت اصلی 

ما باشد.
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت میراث  
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: ما 
نزدیک ۶ میلیون شــیء تاریخــی داریم، اما 
تنها ۱۵۰ جایگاه شغلی امین اموال داریم که 
البته این در حالی اســت که امین اموال های 
مــا مســئولیت های دیگــری نیــز دارند. ما 
برای نگهداری اشــیاء تاریخــی حداقل ۶۰۰ 

امین اموال دیگر نیاز داریم.

اعلام تقویم کاری اماکن تاریخی از ۲۴ اسفند؛

مراسم تحویل سال و شب های احیا در اماکن تاریخی

ملل  سازمان  گردشــگری  جهانی  سازمان 
از دســتاورد عربستان ســعودی در جذب 
۱۰۰ میلیون گردشگر داخلی و خارجی در 

کرد. تمجید   ۲۰۲۳ سال 
به گزارش ایســنا، عربســتان سعودی در 
و رشد  اســتراتژیک  راســتای چشــم انداز 
بیش  پذیرای  قوی بخش گردشــگری خود 
 ۲۰۲۳ میلیون گردشــگر در سال   ۱۰۰ از 
بوده که نقطه عطفی در ســفر این کشــور 
برای تبدیل شــدن به یک قطب گردشگری 

است. جهانی 
این باره  در  گردشــگری  جهانی  ســازمان 
اســتثنایی،  دســتاورد  یــک  در  نوشــت: 
عربستان ســعودی از بیش از ۱۰۰ میلیون 
گردشگر استقبال کرده است. این دستاورد 
برنامه  از  چشــمگیر که هفت ســال زودتر 
اولیه خود به دســت آمد، نه تنها بر ظهور 
به عنــوان یک قطب  عربســتان ســعودی 
بلکه  کند،  مــی  تأکید  گردشــگری  جهانی 
نقــش پیشــرو آن را در تنــوع اقتصادی و 
توســعه پایدار بخش گردشگری در سراسر 
نقطه عطف  ایــن  جهان برجســته می کند. 
که بــا ورود بیش از ۲۷ میلیون گردشــگر 
۷۹ میلیون گردشــگر  بین المللی و بیش از 
داخلــی با مجمــوع هزینه های بیش از ۶۷ 
میلیــارد دلار متمایز اســت، نه تنها قدرت 
نمایش  به  را  این کشــور  بخش گردشگری 
می گذارد، بلکه بر تعهد وزارت گردشــگری 
عربستان ســعودی به گردآوری و تجزیه و 
تأکید  پیشــرفته  داده های  آمــاری  تحلیل 
می کنــد؛ اولویتــی کــه همــواره توســط 
گردشگری ســازمان ملل بر آن تاکید شده 

است«.
داســتان موفقیــت عربســتان بــر پایــه 

ابتکارات اســتراتژیک و اصلاحاتی بنا شده 
کــه بخش گردشــگری آن را به ســمت و 
سوی جدیدی ســوق داده است. با افزایش 
خیره کننــده ۳۹۰ درصــدی تقاضــا برای 
مجوزهــای فعالیت گردشــگری در ســال 
۲۰۲۳ و ســهم گردشگری در ارزش افزوده 
ناخالص غیرنفتی که تخمین زده می شــود 
۷ درصد باشد، چشم انداز عربستان  بیش از 
ســعودی برای آینده روشن است. با برآورد 
ســهم مستقیم بخش گردشــگری در تولید 
ناخالــص داخلــی بیــش از ۴ درصد، این 
کشــور انعطاف پذیــری و نــوآوری و تعهد 

خود را به نمایش گذاشــته است.
رهبــری  و  اســتراتژیک  مشــارکت های 

نی جها
ســازمان جهانــی گردشــگری از نزدیک 
کرده  همــکاری  ســعودی  عربســتان  بــا 
این کشــور در توسعه  اســت و تلاش های 
و  قــوی  گردشــگری  زیرســاخت های 
قابلیت هــای تجزیــه و تحلیــل آمــاری را 
بــه رســمیت می شناســد. افتتــاح دفتــر 
منطقه ای گردشــگری ســازمان ملل متحد 
برای خاورمیانه در ریاض در ســال ۲۰۲۱ 
گام مهمــی در جهــت تقویــت نــوآوری 
بود.  گردشگری، آموزش و توسعه روستایی 
این مشــارکت در جایگاه عربستان سعودی 
در شــیوه های گردشگری  پیشرو  عنوان  به 

است. بوده  مؤثر  آماری  و  پایدار 
موقعیت  ارتقــای  با  عربســتان ســعودی 
جهانی خود در بخش گردشــگری، با پیشی 
گرفتن از ۲۰ کشــور صنعتی جهان در نرخ 
رشــد توریســت بین المللی در سال ۲۰۲۳ 
نســبت به ســال ۲۰۱۹، خــود را متمایز 
کرده اســت. عــلاوه بر ایــن، خاورمیانه با 

گردشــگران  ورود  در  بهبود  درصــد   ۱۲۲
به سال  ۲۰۲۳ نسبت  بین المللی در ســال 
بــه عنــوان تنها منطقه ای اســت   ،۲۰۱۹
کــه نه تنها بهبــود یافته، بلکه از ســطوح 
گردشــگری پیش از همه گیری نیز پیشــی 
گرفته اســت. در خط مقدم این رشد قابل 
توجه، عربســتان ســعودی قــرار دارد که 
شــاهد بهبود خیره کننده ۱۵۶ درصدی در 
ورود گردشــگران بین المللی نسبت به سال 
۲۰۱۹ بوده اســت که بر نقش مرکزی آن 
در رونق گردشــگری منطقه تاکید می کند.

نوآوری و  انعطاف پذیری  بر  گواهی 
انعطاف پذیری  عربستان  گردشگری  بخش 
قابل توجهی از خود نشــان داده اســت، با 
رســیدن هزینه کرد گردشــگران ورودی به 
 ۲۰۲۳ ۳۷ میلیارد دلار در ســال  از  بیش 
افزایــش قابل توجهی در شــمار هتل ها  و 
در سراســر کشور، این دســتاوردها گواهی 
ایجــاد یک بخش  به  عربســتان  تعهــد  بر 

است. پایدار  و  موفق  گردشگری 
آینده چشم انداز   

ســازمان جهانی گردشگری اعلام کرده به 
خاطر این دســتاورد تاریخی به عربســتان 
سعودی تبریک می گوید و از رهبری وزارت 
به خاطر حمایت  و همه شــرکا  گردشگری 
می کند.  تحسین  بی دریغ شــان  فداکاری  و 
این ســازمان همچنین اعلام کرده است: از 
به هدف خود  آنجایی که عربستان سعودی 
برای رســیدن بــه ۱۵۰ میلیون گردشــگر 
گردشگری  می دهد،  ادامه   ۲۰۳۰ ســال  تا 
از  ســازمان ملل مشــتاقانه منتظر حمایت 
و  موفقیت هایش  گرفتن  خود، جشــن  سفر 
و  پایدارتر  انعطاف پذیرتر،  آینــده ای  ترویج 

فراگیرتر برای گردشــگری جهانی است.

موضع سازمان جهانی گردشگری در قبال عربستان
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معاون سازمان صمت هرمزگان:

نمایشگاه بهاره بندرعباس با هدف 
عرصه کالاهای اساسی افتتاح شد

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان هرمزگان گفت: نمایشگاه فروش 
بهاره با هدف عرضه کالاهای اساسی و موردنیاز مردم در 

بوستان جنگلی بندرعباس گشایش یافت.
محمد عباسی در جمع خبرنگاران، با اشاره به گشایش 
نمایشگاه فروش بهاره در بندرعباس، اظهار کرد: در این 
نمایشگاه کالاهای اساسی و مورد نیاز مردم ارائه می شود.

وی با ذکر این نکته که نمایشگاه بهاره بندرعباس در 
بوســتان جنگلی بندرعباس برپا شده است، عنوان کرد: 
در این نمایشگاه کالاهای تنظیم بازار نظیر گوشت، مرغ 
گرم و منجمد، برنج، شکر، کیف و کفش، پوشاک، آجیل 

و خشکبار و دیگر کالاهای ضروری مردم ارائه می شود.
معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان هرمزگان، با بیان این نکته که این 
نمایشگاه تا ۱۷ اسفند از ساعت ۱۶ تا ۲۳ پذیرای عموم 
مردم است، افزود: کالاها با قیمت مصوب عرضه می شود 

و تا ۲۰ درصد نیز تخفیف در نظر گرفته شده است.

فولاد هرمزگان قهرمان لیگ برتر 
فوتسال بانوان ایران شد

تیم فــولاد هرمزگان در هفته چهاردهم و پایانی لیگ 
برتر فوتسال بانوان کشور با شکست تیم زاگرس تهران، 

به مقام قهرمانی دست یافت.
در آخرین دیدار پایانی لیگ برتر فوتسال بانوان، فولاد 
هرمزگان شــامگاه چهارشنبه میزبان تیم زاگرس تهران 

در سالن فجر بندرعباس بود.
در ایــن دیدار شــاگردان »کلثــوم دارا« از تیم فولاد 
هرمــزگان در یک بــازی برتر با نتیجــه ۲ بر صفر تیم 
زاگرس تهران را شکســت دادند و با کســب ۳۹ امتیاز 
عنوان قهرمانی را از آن خود کردند و راهی ســوپرلیگ 

فوتسال بانوان کشور شدند.
آدینه حسن زاده و فریده رهی در این دیدار برای فولاد 

هرمزگان گلزنی کردند.
لیگ برتر فوتسال بانوان باشــگاه های کشور با رقابت 

هشت تیم به پایان رسید.

معاون امور دریایی بنادر و دریانوردی 
هرمزگان اعلام کرد؛

نجات ۱۲ سرنشین یک قایق 
غیرمجاز در جزیره بنی فارور

معاون امور دریایی بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: 
مرکز هماهنگی جســتجو و نجات دریایی این استان از 
غرق شــدن ۱۲ سرنشــین یک فروند قایق غیرمجاز در 

جزیره بنی فارور جلوگیری کرد.
به گزارش مهر، اسماعیل مکی زاده افزود: بنابر گزارش 
دریافتــی از هلال احمر اســتان و تماس با تلفن ۱۵۵۰ 
مرکز هماهنگی جستجو و نجات دریایی مبنی بر به گِل 
زدن و آبگرفتگــی یک فروند قایــق غیرمجاز با ۱۲ نفر 
سرنشین در جزیره بنی فارور ، اعلام اضطرار و درخواست 

کمک فوری شد.
وی ادامه داد: مرکز هماهنگی جستجو و نجات دریایی 
بندرعباس بلافاصله نســبت به اعزام شناور ناجی ۱۶ و 
هماهنگی با ندسا و دریابانی برای اعزام شناور کمکی به 

موقعیت اضطرار کرد.
معــاون امــور دریایــی اداره کل بنــادر و دریانوردی 
هرمزگان اضافه کرد: سرنشــینان مضطر قایق یاد شده 
توسط قایق های کمکی ندسا در صحت و سلامت کامل 
به شــناور ناجی ۱۶ جابه جا و ســپس به جزیره کیش 

منتقل شدند.
به گفته مکی زاده؛ بنا به درخواســت مالک و به منظور 
خارج ســازی قایق به گِل زده، هماهنگی لازم با تیم های 
»ســالویج« صــورت گرفتــه و قایق غیرمجــاز پس از 
شناورسازی و کنترل آبگرفتگی به جزیره کیش منتقل 

خواهد شد.

حدود ۱۰۰ کیلوگرم حشیش در 
سیریک هرمزگان کشف شد

فرمانــده انتظامی ســیریک از کشــف ۹۹ کیلوگرم 
موادمخدر حشــیش از یک دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ در 

این شهرستان خبر داد.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی پلیــس هرمزگان، 
ســرهنگ محمد رضا رستمی روز پنجشــنبه با اعلام 
این خبر اظهار کرد: ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر 
ســیریک در ادامه طرح مقابله با قاچــاق موادمخدر با 
همــکاری اطلاعاتی پلیس مبارزه با موادمخدر اســتان 
از قصد انتقــال یک محموله موادمخــدر در حوزه این 

شهرستان مطلع و موضوع را در دستور کار قرار دادند.
وی افــزود: ماموران با تشــکیل اکیپی مجهز به محل 
تردد احتمالی قاچاقچیان واقع در جاده اصلی ســیریک 
به میناب اعزام و پس از چند ساعت تعقیب و مراقبت و 
گشــت زنی به یک دستگاه خودروی پژو ۴۰۵ مشکوک 
شده و دستور توقف دادند که راننده خودرو بدون توجه 

به دستور پلیس اقدام به فرار کرد.
این مســئول انتظامی یادآور شــد: پــس از تعقیب و 
گریز طولانی، خودرو متواری از مســیر اصلی خارج و در 
روســتای پالور ســیریک عرصه را بر خود تنگ دیده و 
با رها کردن خودرو و با اســتفاده از موقعیت منطقه به 
صــورت پیاده اقدام به فرار کرد که در یک اقدام ضربتی 

دستگیر شد.
ســرهنگ رســتمی خاطرنشــان کرد: در بازرسی از 
خودروی توقیفی، ۹۹ کیلوگرم موادمخدر حشیش کشف 
شد و در این راستا متهم دستگیر شده با تشکیل پرونده 
جهت سیر مراحل قانونی به دســتگاه قضائی معرفی و 
تلاش ماموران برای دســتگیری دیگر عاملان احتمالی 

قاچاق این محموله نیز ادامه دارد.
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افزایش ساعت فعالیت 
مراکز تعویض پلاک در 

هرمزگان
ســاعت فعالیــت مراکز تعویض پلاک و شــماره 

گذاری استان در اسفند ماه افزایش یافت.
سرهنگ مجید صالح پور رئیس پلیس راهنمایی 
و رانندگی هرمزگان گفت: ساعات کار در واحد های 
شماره گذاری، مراکز تعویض پلاک و دفاتر خدمات 
خودرویی از دوازدهم تا ۲۸ اسفند ماه تا ساعت ۱۶ 

افزایش یافته است.
ســرهنگ صالح پور افزود: افزایش ساعت مراکز 
تعویض پــلاک با توجه به افزایش مراجعات مردمی 
در اسفند ماه، برای تسهیل و تسریع در ارائه خدمات 
شــماره گذاری به متقاضیــان و جلوگیری از ایجاد 
ازدحام و تراکم کاری در روز های پایانی سال است.

وی گفت: افزایش ســاعت کاری از روز شــنبه تا 
چهارشــنبه اســت و روز های پنج شــنبه مشمول 
افزایش ساعت کاری نیست و این روز تا ساعت ۱۲ 
نسبت به ارائه خدمات تا آخرین مراجعه کننده برابر 

مقررات اقدام می شود.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی هرمزگان افزود: 
در ســامانه نوبت دهی اینترنتی امکان گرفتن نوبت 
برای شــهروندان در روز های شنبه تا چهارشنبه تا 
ســاعت ۱۶ و در روز های پنج شــنبه تا ساعت ۱۲ 

میسر است.
ســرهنگ صالح پور گفت: مراجعه کنندگان برای 
جلوگیــری از ازدهام جمعیت و اختــلال در روند 
خدمات رسانی، حتی الامکان سعی کنند از آوردن 

همراه خودداری کنند.

گشایش نمایشگاه فروش 
بهاره در بندرعباس

نمایشــگاه فروش بهاره با هــدف عرضه کالا های 
اساســی و موردنیــاز مــردم در بوســتان جنگلی 

بندرعباس گشایش یافت.
محمد عباســی معاون امور بازرگانی و توســعه 
تجارت ســازمان صمت هرمــزگان گفت: کالا های 
عرضه شده در این نمایشگاه شامل کالا های تنظیم 
بازار همچون گوشــت و مرغ گــرم و منجمد، برنج، 
شــکر، کیف و کفش، پوشــاک، آجیل و خشکبار و 

دیگر کالا های ضروری مردم است.
 عباســی افزود: کالا ها با قیمــت مصوب عرضه 
می شــود و تا ۲۰ درصد نیز تخفیف در نظر گرفته 

شده است.
وی گفت: این نمایشگاه تا ۱۷ اسفند از ساعت ۱۶ 

تا ۲۳ پذیرای عموم مردم است.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

دهکده جدید فناوری های 
نوین فرهنگی در قشم 

ساخته می شود
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی گفــت: مراحل 
ساخت دهکده جدید فناوری های نوین فرهنگی در 

قشم به زودی آغاز می شود.
محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی گفت: جزیره قشم بزرگ ترین جزیره کشور 
است، دیروز تفاهم نامه ای با منطقه آزاد قشم امضا 
شد و در این جزیره زمینی به منظور ساخت دهکده 
جدید فن آوری های نوین فرهنگی اختصاص یافته 

است.
اسماعیلی افزود: ساخت شهر جهانی صنایع خلاق 
فرهنگی در شورای عالی انقلاب فرهنگی به تصویب 
رســیده است و به زودی مراحل ساخت این دهکده 

جهانی آغاز می شود.

نخستین جشنواره سرود و 
آواهای محلی و مذهبی 

زندان های هرمزگان 
برگزار شد

نخستین جشنواره سرود و آواهای محلی، 
مذهبی و آیینی زندان هــای هرمزگان روز 
چهارشنبه با مشارکت ۱۲۴ نفر از زندانیان 
و مددجویــان اســتان به میزبانــی زندان 

بندرعباس برگزار شد.
به گزارش ایرنا، در این جشــنواره هنرمندانی از 
زندان های بندرعباس، میناب، بندرلنگه، حاجی آباد، 
اردوگاه رودان و کانــون اصلاح و تربیت اســتان در 
بخش ها و رشــته های مختلف و در فضایی آینده از 
پویایی، نشاط و خلاقیت در این رویداد مهم هنری 
مشــارکت و به رقابت پرداختنــد و در پایان پس از 
ارزیابی هیئت داوران از گروه ها و نفرات برتر تجلیل 

شد.
سرپرســت زندان های اســتان هرمزگان در آیین 
افتتاحیــه این جشــنواره با اشــاره بــه نقش هنر 
در ایجــاد زمینه های عمیــق و اثرگذار اصلاحی و 
تربیتی در بین زندانیان، جشــنواره سرود و آواها را 
فرصتی برای کشــف استعدادها، تقویت مشارکت و 
همدلی اجتماعی و ارتقاء اعتماد به نفس مددجویان 

برشمرد.
آثار برگزیده، جهت شرکت در جشنواره کشوری 
ســرود و آواهای مذهبی، محلــی و آیینی معرفی 

خواهند شد.
سرپرســت اداره کل زندان هــای هرمــزگان در 
این آیین عنــوان کرد: هنر با تکیــه بر اصالت ها و 
ظرفیت های فرهنگ بومی می تواند با ایجاد تغییرات 
عمیق در نگرش ها و ارزش ها ، رشــد و بالندگی در 
رفتارها را به ارمغان آورد و فرصت بازاجتماعی شدن 

زندانیان را فراهم سازد.

مشــاور رییس جمهــور و دبیر شــورایعالی 
مناطق آزاد تجــاری، صنعتی و ویژه اقتصادی 
گفت: میزبانی از میلیون ها گردشگر داخلی و 
خارجی یکــی از نعمت های مناطق آزاد ایران 

است.
به گزارش روابط عمومــی و امور بین الملل 
سازمان منطقه آزاد قشم، حجت  الله عبدالملکی 
روز پنجشــنبه در بیســت و هشتمین نشست 
معاونــان فرهنگــی، اجتماعی و گردشــگری 
ســازمان مناطق آزاد و هفتمین نشست ستاد 
هماهنگی خدمات ســفر ۱۴۰۳، اظهار کرد: ۲ 
راهبرد جهانی ســازی و مردمی سازی مناطق 

آزاد از اهمیت بالایی برخوردار هستند.
وی ادامــه داد: ســرمایه گــذاران و فعالان 
اقتصادی، ســاکنان و جامعــه محلی و تمامی 
ایرانیان، ســه طیف اصلی مردمی هستند که 
در حوزه مردمی ســازی مــورد توجه مناطق 
آزاد کشور قرار دارند که توسعه گردشگری می 
تواند منافعی برای تمامی این گروه ها به همراه 

داشته باشد.
دبیر شــورایعالی مناطق آزاد کشور توضیح 
داد: همزمانی بهار طبیعت و بهار قرآن فرصت 
خوبی برای رونق گردشــگری فرهنگی است تا 
با برگزاری جشــن های عفیفانه، ضمن رعایت 
حرمت ماه مبارک رمضان، خاطرات خوبی در 
اذهان مردم از ســفر به مناطق آزاد کشور ثبت 

شود.
عبدالملکی اضافــه کرد: مناطق آزاد ایران از 
نظر گردشــگری نیــز دارای ظرفیت های بین 
المللی است که باید برای توسعه تعاملات بین 

المللی و معرفی بهتر جاذبه های گردشــگری 
آنها برنامه ریزی کرد.

وی با تاکید بر اهمیت برنامه ریزی براساس 
اولویت ها و طبق برنامه زمان بندی برای ارایه 
خدمات به گردشــگران در ایام نوروز، افزود: با 
احصا مشکلات پیش رو، باید شرایط برای ایجاد 
زیرساخت های فوری برای میزبانی شایسته از 

گردشگران مناطق آزاد کشور فراهم شود.
اهمیت بــالای حضور حداکثری در انتخابات 

یازدهم اسفند
دبیر شورایعالی مناطق آزاد کشور در بخش 
دیگــری از صحبــت های خــود تصریح کرد: 
حضــور حداکثری آحــاد مــردم در انتخابات 
یازدهم اســفندماه از جنبه های مختلف دارای 

اهمیت بالایی است.
وی اظهار کرد: با وجود مشکلاتی که در طول 
۴۵ سال گذشته در بخش های مختلف داشته 
ایم، نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران در 
حوزه تامین زیرســاخت ها، شــاخص تولید، 
رشد اقتصادی، پیشرفت و استقلال اقتصادی، 
وضعیت خوبی را داراست که با میزان مشارکت 
مــردم در عرصه های مختلف به ویژه انتخابات 

نسبت مستقیمی دارد.
وی با بیان اینکه عدم حضور در انتخابات به 
معنای اعتراض گزاره ای اشــتباه است، افزود: 
با عنایــت به جایگاه قانون گــذاری و نظارتی 
مجلس شــورای اســلامی، حضور مــردم در 
انتخابات برای انتخاب نمایندگان قوه مقننه در 
حوزه اقتصادی نیز دارای اهمیت بالایی است.

مشــاور رییس جمهوری خاطرنشــان کرد: 

بودجه ســالیانه کشــور و تمامــی طرح های 
ملی و اقتصادی کشــور پس از تصویب توسط 
نماینــدگان خانه ملت توســط قــوه مجریه، 

اجرایی خواهد شد.
دبیر شورایعالی مناطق آزاد کشور بیان کرد: 
تجربه تاریخی نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران نشــان می دهد که هر زمان مشــارکت 
آحاد مردم در انتخابات بیشتر بوده، نامزدهای 
شایســته تری در جایگاه نمایندگی مردم قرار 

گرفته اند.
عبدالملکی با تاکید بــر اینکه ارزش هر 
برگــه رای به میــزان اوراق بهادار اســت، 
خاطرنشــان کرد: برای حل چالش ها و به 
ویژه مســایل اقتصادی در راستای گام دوم 
انقلاب اســلامی نیازمند تصمیمات انقلابی 
هســتیم که این مهم با حضور نمایندگانی 
شایســته و با قانون گذاری مناسب، امکان 

پذیر خواهد شد.

دبیر شورایعالی مناطق آزاد کشور: 

میزبانی از میلیون ها گردشگر از نعمت های مناطق آزاد ایران است

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

گردشگری ابزاری برای بازسازی هویت تمدنی و حفظ یکپارچگی فرهنگی است
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشــم گفت: گردشگری ابزار مهمی در بازســازی هویت و معنای تمدن هاست که برای پر کردن شکاف نسلی و حفظ 

یکپارچگی فرهنگی و اجتماعی کشور از اهمیت بالایی برخوردار است.
به گزارش ایرنا به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل ســازمان منطقه آزاد قشــم، عادل پیغامی روز پنجشنبه در بیست و هشتمین نشست معاونان 
فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری ســازمان های مناطق آزاد و هفتمین نشست ستاد هماهنگی خدمات ســفر ۱۴۰۳، اظهار کرد: جزیره قشم در عرصه 

گردشگری دارای شرایط و ویژگی هایی است که می تواند به عنوان الگو در ایران اسلامی معرفی شود.

وی ادامه داد: گردشگری جزیره قشم یک گردشگری خانواده محور و براساس هویت و تمدن مکتب هنری و فرهنگی خلیج فارس است که در قرن های 
گذشته در فرهنگ کشورهای جنوب خلیج فارس نیز خود را نشان داده است.

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم با بیان اینکه جزیره قشم مجمع اقتصاد دریاپایه در ایران است، افزود: این جزیره تنها نقطه ای در شمال خلیج فارس 
و دریای عمان است که تمامی کسب و کارهای دریاپایه را داراست.به گفته پیغامی؛ جزیره قشم نقطه اتصال فرهنگی و تمدنی منطقه خلیج فارس با سایر 

تمدن هاست و همواره دارای جایگاه ویژه ای بوده که از آن به عنوان مکتب فرهنگی و هنری خلیج فارس یاد می کنند.

معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد کشــور گفت: با اقدامات زیرســاختی صورت گرفته 
مناطــق آزاد بیــش از ۱۲ برابر ظرفیت جمعیتــی خود، میزبان 

گردشگران در ایام مختلف سال بوده اند.
به گــزارش ایرنا به نقــل از روابط عمومی و امــور بین الملل 
ســازمان منطقه آزاد قشم، غلامرضا خلیلی نیا روز چهارشنبه در 
جلسه بیست و هشتمین نشســت معاونان فرهنگی، اجتماعی و 
گردشــگری ســازمان های مناطق آزاد کشور و هفتمین نشست 
ستاد هماهنگی خدمات ســفر ۱۴۰۳، با بیان این مطلب، اظهار 
کــرد: حضور بیش از ۲۰۰ هزار گردشــگر در ایام تعطیلات عید 
مبعث و دهه فجر در جزیره قشــم، نشان می دهد که این منطقه 
از ظرفیت ها و توانمندی های خوبی برای میزبانی گردشــگران 

برخوردار است.
وی ادامــه داد: همزمانی ماه مبارک رمضــان و ایام تعطیلات 
نوروز، اتفاق مبارکی اســت و امسال نیز مانند سال گذشته پیش 
بینی های لازم برای میزبانی شایســته از گردشــگران نوروزی با 

حفظ حرمت ماه مبارک صورت گرفته است.
معاون فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد کشور اضافه کرد: امضای تفاهم نامه گردشگری میان 
چهار منطقه آزاد کشــور در نمایشــگاه بین المللی گردشگری و 

صنایع وابسته تهران اقدام بسیار مثبتی برای رونق گردشگری در 
مناطق آزاد بود که امیدواریم در آینده نزدیک تفاهم نامه مشابهی 

میان تمامی مناطق آزاد کشور به امضا برسد.
خلیلی نیا با اشــاره به برنامه ریزی هــای صورت گرفته برای 
بهبود وضعیت گردشــگری مناطق آزاد کشــور، افزود: برقراری 
ارتباط نزدیک و مستقیم میان مناطق آزاد کشور می تواند موجب 

رونق صنعت گردشگری این مناطق شود.
وی با بیان اینکه مناطق آزاد در نمایشگاه بین المللی گردشگری 
و صنایع وابسته در تهران حضور موفقی داشتند، خاطرنشان کرد: 
حضور فعال مناطق آزاد کشــور در نمایشــگاه های ملی و بین 
المللی، به معرفی بیشــتر و بهتر ظرفیت ها و توانمندی های این 
مناطق در حوزه های مختلف به ویژه گردشگری کمک می کند.

فرهنگ و میراث فرهنگی، نقطه قوت گردشگری ایران است
در ادامه این نشست، مدیرکل گردشگری داخلی وزارت میراث 
فرهنگی گفت: فرهنگ و میراث فرهنگی، نقطه قوت گردشگری 
ایران است و باید برای حفظ برند گردشگری فرهنگی و جلوگیری 
از هویت سازی جعلی سایر کشورها برای احیا و معرفی آنها برنامه 

ریزی کرد.
مصطفی فاطمی افزود: سیاســت ایران هراســی توسط برخی 
کشــورها، مانع مهمی در مســیر رونق صنعت گردشگری کشور 

اســت که باید با برنامه ریزی نسبت به معرفی بهتر ظرفیت های 
فرهنگی و گردشگری ایران تلاش کرد

وی ادامه داد: مناطق آزاد کشور با توجه به مزیت های متعددی 
که در حوزه گردشــگری و ظرفیت های فرهنگی دارا هستند می 
توانند یاری رســان صنعت گردشــگری در نقاط مختلف کشور 

باشند.
جانشین ستاد هماهنگی خدمات سفر ۱۴۰۳ اضافه کرد: آسیب 
شناسی و احصا مسایل میزبانی گردشگران در ایام تعطیلات نوروز 
همانند ســال های گذشــته برای جلوگیری از ایجاد مشکلات و 
بحــران های احتمالی و پیش بینی لازم برای تامین زیرســاخت 

های لازم برای اسکان و اقامت گردشگران صورت گرفته است.
مرکز پایش و مدیریت سفر در مناطق آزاد کشور ایجاد می شود

به گفته فاطمی؛ با پیــش بینی صورت گرفته با هدف تصمیم 
گیری و تصمیم ســازی در صورت وقوع بحــران های احتمالی، 
مرکز پایش و مدیریت سفر در مناطق آزاد کشور ایجاد می شود.

وی با اشــاره به برنامه ریزی انجام شــده برای برگزاری آیین 
ثبت جهانی مراســم افطار در ســال جاری، تصریح کرد: با توجه 
بــه متقارن بودن تعطیلات عید نوروز و ماه رمضان، باید تدابیری 
اندیشیده شود که ضمن حفظ حرمت این ماه مبارک شرایط برای 

میزبانی شایسته از گردشگران نیز فراهم باشد.

مناطق آزاد ۱۲ برابر ظرفیت جمعیتی میزبان گردشگران بوده اند

مدیر بنادر و دریانوردی شــرق هرمزگان از افزایش ۲۶ درصدی 
صادرات غیرنفتی نسبت به سال گذشته خبرداد.

حمیدرضا محمدحســینی تختی  در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
از ابتدای ســال جاری تا پایان بهمن ماه امســال ۲ میلیون و ۱۲۴ 
هــزار و ۸۷ تن انواع کالای نفتــی و غیرنفتی در این بنادر تخلیه و 

بارگیری شده است.
وی میــزان صادرات غیرنفتی در این مدت را یک میلیون و ۲۵۲ 
هزار و ۹۹۷ تن اعلام کرد و ادامه داد: این میزان صادرات نسبت به 

سال گذشته از افزایش ۲۶ درصدی برخوردار بوده است.
به گفته مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شرق هرمزگان؛ 

همچنین در این بازه زمانی ۵۹ هزار و ۷۰۷ تن انواع کالای غیرنفتی 
از طریق بنادر شــرق به سایر کشورهای همسایه ترانزیت شده که با 

افزایش ۲۳ درصدی نسبت به سال گذشته همراه بوده است.
محمدحسینی تختی در بخش دیگری خاطر نشان کرد: ۵۵ هزار 
و TEU ۸۴۷ کانتینــر یخچالی نیز تخلیه و بارگیری شــده که از 
ایــن میزان ۲۸ هزار و TEU ۴۵۸ کانتینر پــر و ۲۷ هزار و ۳۸۳ 
TEU کانتینــر خالی بوده که در این بخش هفت درصد افزایش به 

ثبت رسیده است.
مدیر بنادر شــرق هرمزگان اضافه کرد: در این مدت نیز سه هزار 
و ۸۱۴ دســتگاه از انواع خودروهای سبک و سنگین شامل اتوبوس، 

مینی بــوس، لیفتــراک، جرثقیل کامیون، کامیونــت و خودروهای 
ســواری از طریق بندر شــهید باهنر به کشــورهای ترکمنستان، 

آذربایجان ارمنستان و عراق ترانزیت شده است.
محمدحسینی تختی، میزان پهلودهی انواع شناورها در بنادر شرق 
در ۱۱ ماهه امسال را ۵۹ هزار و ۳۵۶ فروند اعلام کرد که ۱۱ درصد 

افزایش داشته است.
لازم به ذکر اســت؛ بنادر شرق هرمزگان شامل بنادر شهید باهنر، 
شهید حقانی، هرمز، تیاب، سیریک و جاسک است که ظرفیت های 
بالقــوه ای در زمینه تجارت و گردشــگری را به خود اختصاص داده 

است.

مدیر بنادر و دریانوردی شرق هرمزگان:
افزایش ۲۶ درصدی صادرات غیرنفتی نسبت به سال گذشته

معــاون فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری ســازمان 
منطقــه آزاد قشــم از پیــاده ســازی موفــق ایــده 
گردشــگری هویت مدار، براســاس هویــت بصری و 
فرهنگی این جزیره و تدوین نقشــه توسعه روستاهای 
ســرزمین آب و آفتاب مبتنی بر توانمندی ها، دانش 

بومی و ظرفیت هــای جامعه محلی خبر داد.
بــه گزارش ایرنا بــه نقل از روابــط عمومی و امور 
بین الملل ســازمان منطقه آزاد قشــم، ادریس راموز 
روز چهارشــنبه در جلسه بیست و هشــتمین نشست 
معاونــان فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری ســازمان 
های مناطق آزاد کشــور و هفتمین نشســت ســتاد 
هماهنگی خدمات ســفر ۱۴۰۳، اظهــار کرد: جزیره 
قشــم به عنوان بزرگترین جزیره مسکونی غیرمستقل 
و  اقتصــادی  ارتباطــات سیاســی،  نظــر  از  جهــان 

جغرافیای انســانی دارای ظرفیت ها و اهمیت بســیار 
است. بالایی 

وی ادامــه داد: لایحه های تمدنی متعددی در بیش 
از ۶۰ روســتا و ۶ شهر جزیره قشــم وجود دارد که 
در کنار تفاوت ها، دارای شــباهت هــا و یکپارچگی 

هستند. فرهنگی 
معــاون فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری ســازمان 
منطقه آزاد قشــم تصریح کرد: الگوی توسعه در اکثر 
کشــورهای جهان براســاس فرهنــگ و ظرفیت های 
فرهنگی اســت و قشــم از این نظر دارای جاذبه های 

طبیعی و مزیت های فراوانی اســت.
راموز با اشاره به وجود ســنت های فرهنگی متعدد 
در جزیره قشــم، افزود: دانش بومی و توانمندی های 
مختلفی نزد جامعه محلی جزیره قشــم وجود دارد و 

با برنامه ریزی صورت گرفته جهت احیا و برندســازی 
این موضوعات اقدامات خوبی آغاز شــده است.

وی با اشــاره بــه برگزاری موفق رویداد قشــم بوم 
و جشــنواره ملــی آب و آوا در جزیره قشــم، گفت: 
از مــاه ها قبــل با برگــزاری رویدادهــای مختلف و 
معرفی ظرفیت روســتاهای جزیــره، پیش بینی های 
لازم برای توزیع گردشــگر در ســطح جزیره با هدف 
جلوگیری از انباشــت و تجمع گردشــگران در قشــم 

است. گرفته  صورت 
معــاون فرهنگی، اجتماعی و گردشــگری ســازمان 
منطقه آزاد قشــم توضیــح داد: تمامی دســتگاه ها 
و ارگان هایی که عضو ســتاد اجرایی خدمات ســفر 
هســتند با ایجاد هماهنگی و هــم افزایی، باید مطابق 

قانون، وظایــف خود را به خوبی انجام دهند.

گردشگری هویت مدار در قشم پیاده سازی شد



پیشنهاد ایجاد انجمن بانک های بریکس

اسبربانک روسیه پیشنهاد ایجاد 
انجمن بانک های بریکس در امنیت 

سایبری را ارائه کرد.
به گزارش ایســنا، معاون اول رئیس هیئت مدیره  اسبر بانک 
گفت که اســبر پیشنهاد ایجاد انجمنی از بانک های کشورهای 
بریکس در زمینه امنیت ســایبری را ارائه کرد که می تواند به 
یافتن فرصت هــای اقتصادی جدید و تقویت توســعه فناوری 

کمک کند.
وی گفت: هنگام بحث در مورد آینده پایدار، مهم اســت که 

امنیت سایبری را فراموش نکنید.
اســبر بانک تاکید کرد که این مورد نیز یکی دیگر از اهداف 
مشــترک کشورهای بریکس اســت و این بانک در کنار موارد 
دیگر، ایجاد انجمن امنیت ســایبری بانک بریکس را پیشنهاد 

می کند.
چنین کار مشترکی به کشف چشم اندازهای جدید اقتصادی 
کمک خواهد کرد و در مسیر توسعه پایدار به گسترش تجارت، 

فناوری و انتقال عادلانه انرژی کمک خواهد کرد.
در اول ژانویه ۲۰۲۴، روسیه رئیس دوره ای بریکس شد و پنج 

عضو دیگر به این اتحادیه پیوستند.

آماده باش سراسری برای تامین 
برق حوزه های انتخاباتی

مدیرعامل شــرکت تولید، انتقال و توزیــع نیروی برق ایران 
)توانیر( گفت: صنعت برق برای اطمینان و حفظ پایداری تامین 

برق حوزه های انتخاباتی در آماده باش کامل قرار دارد.
مصطفی رجبی مشــهدی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایرنا افزود: همه توصیه های لازم به شــرکت های اســتانی ارائه 
و اکیپ های عملیاتی و فنی برق جهت اســتقرار در حوزه های 

انتخاباتی در آماده باش کامل قرار دارند.
وی درباره آمادگی و ارســال مولدهای اضطراری در صورت 
نیاز ادامه داد: از ســتاد توانیر تا دورترین دفاتر و امورهای برق، 

همگی به این منظور در آمادگی کامل خواهند بود.
مدیرعامل شــرکت توانیر در عین حال با تقدیر از تلاش های 
شبانه روزی کارکنان این صنعت در جهت تامین برق هموطنان 
در شــرایط جوی کنونی، خاطرنشــان کرد: فــردا همزمان با 
کوشش در تامین برق مراکز اخذ رای در سراسر کشور، فرصتی 
مغتنم برای حضور در انتخابات و رقم زدن آینده ای روشن برای 
ایران عزیز فراهم اســت و همه جامعه برقی کشور نیز در کنار 

سایر هموطنان در این انتخابات حاضر خواهند بود.

معاون نخست وزیر روسیه اعلام کرد:

افزایش صادرات محصولات ایرانی 
به روسیه در دولت سیزدهم

معاون نخست وزیر روسیه از ثبت رکوردی تازه در زمینه 
حجــم مبادلات تجاری تهران و مســکو در ســال ۲۰۲۲ 

میلادی خبر داد.
به گزارش ایسنا و به نقل از خبرنگار شانا، الکساندر نواک 
شامگاه چهارشــنبه )نهم اسفندماه( در حاشیه هفدهمین 
اجلاس کمیسیون مشــترک همکاری های اقتصادی ایران 
و روســیه در نشست خبری با اشاره به اینکه حجم تجارت 
دوجانبه ایران و روســیه در سال ۲۰۲۲ رکورد تازه ای ثبت 
کرد و به ۶ میلیارد دلار در ســال رســید، گفت: از طرف 
روســیه حجم تجاری ۲.۳ میلیارد بوده و ایران نیز حدود 

۲.۱ میلیارد دلار محصولات به روسیه صادر کرده است.
وی به توسعه گردشــگری و خدمات گردشگری بین دو 
کشــور اشــاره کرد و افزود: در این زمینه موانع برداشــته 

می شود.
معاون نخست وزیر روســیه ادامه داد: توسعه ظرفیت در 
حوزه انرژی وجود دارد. همچنین همکاری در زمینه نفت، 
گاز، پتروشــیمی، خودروســازی و خدمات وجود دارد. در 
کمیسیون مشــترک بررسی کردیم که حجم این مبادلات 

می تواند افزایش یابد. 
نواک تصریح کرد: همکاری های مســتقیم بین دو کشور 
بیشــتر شده و تلاش بر این اســت میان شوراهای تجاری 

مکانیسم ها و زیرساخت های لازم ایجاد شود.
وی با اشــاره به اینکه موانع بانکی بین دو کشــور نیز در 
حال حل و فصل هستند،  گفت: مکانیسم های مهمی برای 

تبادل مالی تبیین شده است.
معاون نخســت وزیر روســیه بر توجه به استفاده از توان 
شــرکت های دانش بنیان و فناوری های پیشــرفته تأکید 
کرد و افزود: موضوعات پیشــین بایــد ادامه پیدا کند و در 
کنار آن توجه به فناوری های دانش بنیان و پیشــرفته مورد 
توجه باشد؛ به ویژه فناوری های های تک و تولیدات جدید 

ظرفیت زیادی برای همکاری دارد. 
نواک ادامه داد: موافقت نامه بین شرکت های نامی روسیه 
برای تولید قطعات و ماشــین آلات امضا شــده و همه این 
نوسازی تجهیزات در میدان های نفتی نیازمند فناوری های 
دانش بنیان است. شــرکت مپنا در این حوزه فعال است و 
اکنون محصولات باکیفیت تولیــد می کند که مورد توجه 

شرکت های روسیه قرار دارد. 
وی تصریح کرد: در فناوری فضایی و داروها نیز اقدام های 
خوبی انجام شــده است و این مســیر ادامه می یابد تا دو 

کشور در سطح جهانی مطرح شوند.
معاون نخست وزیر روسیه در پایان اظهار کرد: از سفرای 
دو کشور قدردانی می کنم، به صورت هفتگی نشست هایی 
با سفیر ایران در روسیه داریم و پیگیری ها به نتیجه رسیده 
است. همکاری ها ادامه دارد و سفرا کار را در بالاترین سطح 
ممکن ادامه می دهند و نتیجه کار امروز را در ســال آینده 

خواهیم دید.

معاون ستاد مدیریت حمل و نقل و 
سوخت مطرح کرد؛

لزوم تنوع سازی سبد 
سوخت و کاهش سهم 

بنزین
معاون ســتاد مدیریت حمل و نقل و سوخت 
کشور گفت: تنوع سازی سبد سوخت و کاهش 
سهم بنزین با استفاده از راهکارهای مندرج در 
قانون توســعه حمل و نقــل عمومی و مدیریت 
مصرف سوخت، رویکردی ضروری در جهت رفع 

ناترازی بنزین است.
ســیدکاظم عزیزی، در گفت و گو با ایسنا، با 
بیان اینکه یکی از بزرگترین چالش کشــور در 
حال حاضر مصرف بی رویه انرژی اســت که از 
یک سو منجر به ازدســت رفتن منابع محدود 
زیرزمینی کشور شده و ازسوی دیگر خروج ارز 
از کشور را در پی دارد، اظهار کرد: این چالش در 
بخش بنزین، مشهودتر از سایر حاملهای انرژی 
اســت به گونه ای که طی دو سال اخیر بیش از 
۴۰ درصد به میزان مصرف این ســوخت افزوده 
شــده و هم اکنون ۸۵ درصد از ســبد سوخت 
بخــش حمل و نقل ســبک کشــور را به خود 

اختصاص داده است.
وی افزود: مهمترین رویکرد در جهت کنترل 
مصرف بنزین، تنوع سازی سبد سوخت مصرفی 
و کاهش ســهم آن در این ســبد با استفاده از 
راهکارهای مختلفی اســت که در قانون توسعه 
حمل و نقل عمومی و مدیریت مصرف سوخت، 

بر اجرای آنها تاکید شده است.
معاون ســتاد مدیریت حمل و نقل و سوخت 
کشور با بیان اینکه یکی از اهداف مهمی که در 
قانون توسعه حمل و نقل و  سوخت، به آن اشاره 
شده است رســیدن مصرف سرانه بنزین کشور 
به ۰.۷ لیتر در روز بر نفر اســت، گفت: در سال 
های آغازین اجرای این قانون در نیمه دوم دهه 
هشتاد و نیمه اول دهه نود، این شاخص محقق 
شــده است که این امر نشــان می دهد اجرای 
دقیــق این قانون، می تواند رافع معضل ناترازی 

بنزین در حال حاضر باشد.
عزیزی تصریح کرد: طی ســال های اخیر به 
تدریج از این شاخص دور شده ایم؛ به گونه ای 
که هم اکنون این رقم به دو برابر رســیده است 
و این مســئله باید مورد واکاوی و تدبیر جدی 

قرار گیرد.
وی با بیان اینکه این قانون ضمن هدفگذاری 
ســرانه مصرف، راهکارهایی نیــز ارائه و تکلیف 
کرده اســت که برخی با موفقیت اجرا شــده و 
همچنان باید تداوم یابــد و اجرای برخی دیگر 
مستلزم اهتمام و تدابیر خاص است، اظهار کرد: 
در کنار مدیریت بهینه مصرف ســوخت، توسعه 
کمــی و کیفی حمل و نقــل عمومی مبتنی بر 
کاهــش ترافیک و کاهش ســفر نیز مقوله مهم 
دیگری اســت که قانون گذار در همین قانون با 
رویکرد کنترل مصرف سوخت بر آن تاکید کرده 
که اثرات اجرای آن در کنترل مصرف ســوخت 
در دهه موفق یادشده، اثبات شده است؛ لذا این 

نگرش نیز باید مجدداً مورد تقویت قرار گیرد.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
عنوان کرد؛

پیگیری رفع موانع اقتصاد 
دیجیتال با تمام ظرفیت

اقتصاد  چهلمین جلسه کمیســیون راهبری 
دیجیتال به ریاســت وزیر ارتباطات و با حضور 
اعضــای این کمیســیون برگزار شــد و در این 
جلسه پیش نویس آیین نامه اجرایی نحوه فعالیت 
سکوها و کسب و کارهای حوزه سلامت رقومی 

مورد بررسی قرار گرفت.
به گزارش ایســنا، عیســی زارع پــور- وزیر 
ارتباطــات و فناوری اطلاعــات - در چهلمین 
جلسه کمیســیون راهبری اقتصاد دیجیتال با 
اشاره بندهای قانونی پیش بینی شده در قانون 
برنامه هفتم برای توسعه اقتصاد دیجیتال گفت 
: باید با تمام ظرفیت برای برطرف کردن موانع 

اقتصاد دیجیتال تلاش کنیم.
وی افزود: به همین منظور جلسات کمیسیون 
راهبــری به صورت جدی و منظــم باید برگزار 
شــود و چالش های احصا شده ی حوزه اقتصاد 
دیجیتال در دســتور کار قرار گیرد تا این حوزه 

به جایگاه شایسته خود در کشور برسد.
وزیر ارتباطات با اشــاره به مشــکلاتی که در 
مدت اخیر برای برخی از پلتفرم ها ایجاد شــده، 
گفت: نبود قانون در این حوزه باعث بی انگیزگی 
و نگرانی مدیــران پلتفرم ها و فعالان این حوزه 
شده و باید با تدوین لوایح قانونی لازم و پیگیری 
تصویب آنها در مجلس شــورای اســلامی، این 
حــوزه را نظــام مند کرده و حقــوق و تکالیف 

سکوها و کاربران مشخص کرد.
رئیس کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال دولت با 
اعلام اینکه بر اساس برنامه هفتم توسعه در سال 
آینده دستگاه ها باید برنامه خود را برای استفاده 
از فناوری هــای نوین در قالــب آیین نامه های 
پیشنهادی به دولت ارائه کنند، تصریح کرد: این 
اتفاق می تواند منجر به ایجاد یک موج گسترده 
برای توسعه اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازی 

در کشور شود.
طبــق اعــلام وزارت ارتباطــات و فنــاوری 
اطلاعات، در این جلســه همچنین رضا باقری 
اصــل جانشــین رئیــس کمیســیون راهبری 
اقتصاد دیجیتال و معــاون امور دولت، مجلس 
و اســتان های وزیر ارتباطات گزارشــی از روند 
بررسی آیین نامه اجرایی نحوه فعالیت سکوها و 

کسب وکارها ارایه کرد.
براساس این گزارش، اعضای حاضر در جلسه 
نظرات و پیشنهادات خود را درباره پیش نویس 
آیین نامه اجرایی نحوه فعالیت ســکوها و کسب 
و کارهای حوزه ســلامت رقومی مطرح کردند 
و مقرر شــد این نظرات در جلســه ای دیگر به 
جمع بندی برســد و برای تصویــب به کارگروه 

اقتصاد دیجیتال ارائه شود.

6
یک کارشناس اقتصادی گفت: »آلودگی هوا« و »اجاره   بها« از مهمترین معضلات زندگی در شهر تهران   است.

به گزارش ایسنا، رحمت حسینقلی پور درباره مشکلات و مسائل زندگی شهروندان تهرانی با بیان اینکه »تامین هزینه مسکن و اجاره بها« 
اولین دغدغه اقتصادی سکونت در پایتخت است، افزود: کارتن خواب ها، کودکان کار، اعتیاد، سرقت و…، نبود حمل ونقل عمومی متناسب 

با جمعیت و حاشیه نشینی از دیگر مشکلات سکونت در تهران است.
وی همچنین بنزین و خودروهای بی کیفیت و کارخانه های صنعتی و مازوت سوزی را از عوامل مهم هوای آلوده در تهران عنوان کرد 
و اظهار داشت: بهترین راه حل معضل آلودگی هوای تهران بالا بردن کیفیت بنزین و خودروها، بازنگری در مدیریت کلان شهری، نوسازی 

و گسترش حمل ونقل عمومی و تعطیلی صنایع آلوده کننده اطراف تهران است.
حسینقلی پور در ادامه نبود حمل ونقل عمومی مناسب را مهم ترین دلیل ترافیک شهر تهران عنوان کرد و افزود: نبود زیرساخت های 
مناسب )گسترش و ساخت بزرگراه ها و دسترسی های جدید و…(، خودروهای تک سرنشین، نبود فرهنگ استفاده از دوچرخه، نداشتن 
قوانین مناسب برای دورکاری کارمندان، نبود خدمات عمومی و دولتی به صورت آنلاین، ساعات کاری نامناسب ادارات و طرح های ناموفق 

مانند طرح زوج و فرد از مهمترین عوامل ایجادکننده ترافیک در کلان شهر تهران است.

کارشناس اقتصادی: مشکل اصلی سکونت در پایتخت »اجاره بها« است

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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مانــدگاری دلار در محدوده بالاتر از پنجاه و 
پنج هزار تومان حالا این ســئوال مهم را پیش 
روی افکار عمومی قرار داده است که نرخ دلار 

در سال آینده به کدام سو خواهد رفت .
ایمــان ربیعی- پایان پاییز ســال جاری بود 
که نه فقط دولت، حتی کارشناســان نسبت به 
تثبیت نــرخ دلار در محدوده پنجاه تا پنجاه و 
دو هزار تومان با وجود رشد تورم ریالی واکنش 
نشــان دادند. مقامات دولتی ایــن موضوع را 
موفقیت دولت در مهار قیمت ارز می دانستند و 
کارشناسان از این مساله تحت عنوان سرکوب 
ارزی یاد کرده و معتقد بودند این اتفاق می تواند 
زمینه را برای وقوع شوک ارزی تازه مهیا کند .

با این وجود پیش بینی هایی در خصوص نرخ 
ارز از سوی کارشناسان ارائه شده است.

بر اساس این گزارش ســیدکمال سیدعلی، 
کارشناس اقتصادی و معاون اسبق ارزی بانک 
مرکزی در این خصوص بــه خبرآنلاین گفت 
اســت: همه چیز به مســائلی خارج از حوزه ی 
داخلی بازمی گردد. اینکه ما در شــرایط کنونی 
و با وجود تحریم چقدر بتونیم نفت صادر کنیم 
و چقدر از پــول نفت مان را به داخل کشــور 

بازگردانیم دو مساله بسیار مهم است.
وی گفت: البته سیگنال ها نشان از آن ندارد 
که نرخ تورم کاهش چندانی را در ســال آینده 
تجربه کند و همین مساله نشان از آن دارد که 

می توانیم منتظر کاهش نرخ ارز باشیم.
وی از تغییرات کنونی بهای ارز تحت عنوان 
تعدیــل نرخ ارز یاد کــرد و گفت: فکر می کنم 
سیاســتگذار نیز به این نتیجه رســیده است 

که ســرکوب ارزی سبب می شود ریسک وقوع 
شوک بالا برود از این رو کنترل شده قیمت را 

در بازار دستخوش افزایش کرده است.
در عیــن حال کامران ندری، اســتاد اقتصاد 
دانشگاه امام صادق به اقتصاد ۱۰۰ گفته است: 
نشــانه ای از کاهش نرخ تورم در ســال آینده 
وجود ندارد و در سال ۱۴۰۳ نیز اقتصاد ایران 
همچنان نرخ بالای تورم را تجربه خواهد کرد.

این پیش بینی تورمی موید پیش بینی معاون 
اســبق ارزی است و نشــان می دهد قیمت ارز 
تنمی تواند حتی به ســوی ۵۵ هزار تومان در 

ماه های پیش رو بازگردد.
دلار به کدام سو می رود؟

کارشناســان متعددی بر پایه رشد نقدینگی 
و افزایش تورم ریالی، رشد کنترل شده قیمت 
ارز را گریزناپذیر می دانند . در این راستا اما به 
نظر می رسد سیگنال های بودجه ای نیز در این 

مسیر بی تاثیر نیستند.
برخی معتقدند افزایش نرخ حامل های انرژی 
و هــر تغییری در این حــوزه می تواند نرخ ارز 
را تحــت تاثیر قرار دهــد و برخی دیگر بر این 
گمانند دولت سیاست سرکوب ارزی را البته در 
بازه ی قیمتی متفاوت را همچنان ادامه خواهد 

داد.
به نظر می رســد ســطوح تازه قیمتی برای 
سیاســتگذار محدوده ۶۰ هــزار تومان تعریف 
شده و سیاستگذار این قیمت را سقف مقاومتی 

دلار در نظر گرفته است.
پیش بینی هــای  داشــت  نظــر  در  بایــد 
خوشــبینانه ای نیز در این راســتا وجود دارد. 

به عنوان مثال یحیی آل اســحاق در گفت وگو 
با خبرگزاری خبرآنلایــن درباره وضعیت بازار 
ارز می گوید: می توان گفت که نوســانات ارزی، 
ناشــی از عرضه و تقاضای واقعی ارز نیســت، 
یعنی نه عرضه ارز از نظر ذخایر کم شــده و نه 
تقاضاهای غیرضروری ایجاد شده است. شرایط، 

نرمال و مثل سابق است.
رییــس اتاق بازرگانی ایــران و عراق تصریح 
می کند: آنچه که امروز اتفاق افتاده، برداشت ها 
یــا القاهای یک عده ای اســت که می خواهند 

از این بازار سوءاســتفاده می کننــد و با توجه 
به شــرایط سیاســی منطقه، هر کســی برای 
خود یک فضایی درســت می کند. اما آنچه که 
قطعا وجود دارد، این که فضاســازی ها توســط 
ســوداگران اتفاق می افتد و می خواهند از این 

شرایط سوءاستفاده کنند.
آنچه در این میان اهمیت دارد البته مســیر 
حرکت اقتصــاد در کنار تحولات سیاســی و 
ترکیب مجلس آینده اســت کــه همه چیز را 

تحت تاثیر خود قرار خواهد داد.

وزیر نفت با تأکید بر اینکه فضای همکاری ایران و روسیه 
اکنون در عالی ترین ســطح اســت، گفــت: به عنوان رئیس 
کمیسیون مشــترک باور دارم فرصت تاریخی به وجود آمده 

است و دو کشور بیش از گذشته به هم نزدیک شده اند.
به گزارش ایســنا، جواد اوجی شــامگاه چهارشنبه )نهم 
اسفندماه( در هفدهمین نشست عمومی کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون 
روســیه اظهار کرد: در ابتدا از دولت روسیه، الکساندر نواک، 
معاون نخست وزیر روســیه و مسئولان برگزاری هفدهمین 
نشست کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی دو کشور 

قدردانی می کنم.
وی ادامــه داد: این نشســت را در فضایــی برگزار کردیم 
که رژیم صهیونیســتی با حمایــت مدافعان دروغین حقوق 
بشر به نسل کشــی در غزه ادامه می دهد، این جنایات را به 

شدیدترین شکل ممکن محکوم می کنیم.  
وزیر نفت با تأکید بر اینکه فضای همکاری ایران و روسیه 
در عالی تریــن ســطح قرار دارد و تصمیم هــا مورد حمایت 
رؤســای جمهوری دو کشور اســت، افزود: سفر هیئت روس 
بــه تهران نشــان از عزم جــدی دو طرف برای گســترش 

همکاری هاست.
اوجی گفــت: به عنــوان رئیس طرف ایرانی کمیســیون 
مشــترک همکاری های اقتصادی ایران و روســیه باور دارم 
فرصتی تاریخــی به وجود آمده و تهران و مســکو بیش از 

گذشته به هم نزدیک شده اند.
وی بیان کرد: با بررســی روند صادرات، رشدی قابل قبول 
در همه بخش ها را شــاهد هستیم و ارزش صادرات ایران به 
روســیه چه از نظر وزنی و چه از نظر ارزشی، افزایش داشته 
است و افزون بر توسعه دو کشور، می تواند زمینه ترقی دیگر 

کشورهای منطقه را فراهم کند.
وزیــر نفت تصریح کــرد: با وجــود همکاری های نزدیک 
تجاری ایران و روســیه در ســال های اخیر، دو کشور جزو 
نخستین شــریکان تجاری یکدیگر نیســتند، این در حالی 
است که بازار چند ۱۰ میلیارد دلاری روسیه فرصت مناسبی 
برای حضور ایران به شمار می رود، همچنین روسیه به عنوان 
صادرکننده بزرگ محصولات کشاورزی می تواند منبعی مهم 

برای واردات این محصولات به ایران باشد.  
اوجی افزود: از سوی دیگر می توانیم با برنامه ریزی مناسب 
و اتخاذ تدابیر لازم به توســعه همکاری ها و رشد قابل توجه 

دست یابیم.
وی تأکید کرد: طی دو روز گذشــته در حوزه های تجاری 
اقتصادی، سیاسی، انرژی، حمل ونقل و... تفاهم نامه ها و اسناد 

مختلفی را نهایی کردیم تا توسعه همکاری ها فراهم شود.
وزیر نفــت اظهار کرد: تاکنون گام هایی محکم برداشــته 
شده است و اگر بیشتر تلاش کنیم، روند همکاری ها شتاب 
بیشتری خواهد گرفت و به نتایج ثمربخشی منجر می شود.  
اوجی با بیان اینکه ایران و روســیه طی سه روز در جریان 
برگزاری هفدهمین نشست کمسیون مشترک همکاری های 
اقتصادی دو طرف در ۱۱ زمینه مختلف تفاهم نامه همکاری 
و مذاکرات جدی داشــتند، گفت: همکاری در صنایع نفت و 
گاز و تلاش برای اجرایی ســازی تفاهم نامه های دوجانبه در 
زمینه های مختلف مانند توســعه هشت میدان نفتی که از 
سوی شرکت های روس در مرحله تفاهم نامه، قرارداد و اجرا 
هستند، انجام شده اســت که بعضی از این میدان ها هم به 

بهره برداری رسیده اند.
وی یادآور شــد: همکاری در زمینه ایجــاد قطب گازی، 
تجارت گازی، سوآپ فرآورده های نفتی، ارتقای سیستم های 

میان بانکی و مالی، تقویت همکاری ها در زمینه کشاورزی، 
توســعه همکاری در حوزه حمل ونقل به ویژه ساخت خودرو 
و واگن هــای قطار، تــداوم مذاکرات قراردادهــای تجاری 
راه آهن رشت - آســتارا، پروژه برقی سازی راه آهن گرمسار 
اینچه برون، رفع موانع گمرکی، تأســیس نیروگاه سیریک و 
توســعه همکاری های صلح آمیز فضایی و هسته ای از دیگر 

موارد همکاری ایران و روسیه خواهد بود.
ســهم ۲۰۰ هزار بشکه ای شــرکت های روس در افزایش 

تولید نفت ایران
وزیر نفــت همچنین در جمع خبرنــگاران اعلام کرد که 
قرارداد توسعه هشت میدان نفتی ایران با شرکت های روس 
امضا شده و بیش از روزانه ۲۰۰ هزار بشکه از افزایش تولید 

نفت ایران از محل این قراردادها بوده است.
اوجی در پاســخ به پرســش خبرنــگار نشــریه »انرژی 
اینتلیجنس« مبنی بر اینکه آیا امروز دورنمایی تازه  از حضور 
شــرکت های روس در میدان های نفتی مطرح شــده است، 
گفت: مذاکرات با شرکت های توانمند روسیه ماه هاست که از 
ســوی شرکت ملی نفت ایران در حال انجام است و تاکنون 
قرارداد توسعه هشت میدان نفتی ایران با شرکت های روس 
امضا شده که بیش از ۲۰۰ هزار بشکه از افزایش تولید نفت 

خام ایران از محل این قراردادها بوده است.
وی با بیان اینکه مذاکرات با شرکت های روس برای امضای 
قرارداد توسعه میدان های نفتی و گازی بیشتر در ایران طی 
ســه روز گذشته به مراحل نهایی رســیده است و در آینده 
نزدیک شــاهد امضای قراردادهایی تازه خواهیم بود، افزود: 
صدور خدمات فنی و مهندســی، ازدیاد برداشت نفت و گاز، 
سوآپ نفت و گاز نیز از دیگر محورهای مذاکرات در روزهای 

اخیر با شرکت های روس بوده است.
وزیر نفت با بیان اینکه امروز از ۱۵ تفاهم نامه امضاشده بین 
ایران و روسیه، چهار تفاهم نامه در حوزه انرژی است، اظهار 
کرد: شرکت های روس علاقه زیادی برای حضور در صنعت 
نفت ایران دارند. آنها برای فعالیت در ســاخت پتروپالایش، 
زنجیره ارزش پتروشیمی، ساخت مینی ال ان جی و صادرات 

فرآورده های نفتی ابزار تمایل کرده اند.
اوجی در پاســخ به پرســش خبرنگار ریانووستی روسیه 
درباره تازه ترین روند مذاکرات با کشــورهای روسیه، قطر و 
ترکمنستان برای تشکیل قطب گازی در عسلویه توضیح داد: 
چند ماه اســت که مذاکرات جدی با کشورهای تولیدکننده 
و صادرکننــد عمده گاز در زمینه تشــکیل قطب گازی در 
عسلویه آغاز شــده و با حمایت طرف روس هم همراه بوده 

است.
در دولت سیزدهم تنها به امضای تفاهم نامه اکتفا نکردیم

وی روســیه، ایران، قطر و ترکمنســتان را به ترتیب چهار 
دارنده بزرگ منابع گازی جهان دانست و تصریح کرد: ایران 
زیرساخت های بزرگی در زمینه خطوط لوله و ایستگاه های 
تقویت فشار گاز دارد که با تکیه بر آنها می تواند در ترانزیت 
گاز نقش آفرینی کند، ما اکنون روزانه یک میلیارد مترمکعب 

گاز ترش تولید می کنیم.
وزیر نفت با تأکید بر اینکه دولت ســیزدهم اثبات کرد در 
روابط با کشورهای همسایه به تفاهم نامه اکتفا نکرده است، 
گفت: در این زمینه قراردادهای خوبی با شرکت های روسیه 

در زمینه توسعه میدان های نفتی و گازی امضا کرده ایم.
اوجــی با بیان اینکــه ایران و روســیه در زمینه بانکی به 
دستاوردها و توافق های زیادی رسیده اند، یادآور شد: روابط 
بانکی زمینه ساز توسعه دیگر حوزه ها مانند حمل ونقل، نیرو، 

هسته ای و کشاورزی خواهد شد.

تهران و مسکو ۱۹ سند همکاری دوجانبه امضا کردند
ســند نهایی هفدهمین نشســت کمیســیون مشــترک 
همکاری های اقتصادی ایران و روســیه و در عین حال ۱۸ 
سند همکاری دیگر بین مقام ها و نمایندگان دو کشور امضا 

و مبادله شد.
جمهوری اســلامی ایران و فدراســیون روســیه شامگاه 
چهارشــنبه )نهم اســفندماه( در پایان هفدهمین نشست 
کمیســیون همکاری های اقتصادی دو کشور در محل هتل 
اســپیناس پالاس تهران در حضور جواد اوجی، وزیر نفت و 
الکســاندر نواک، معاون نخست وزیر روسیه به عنوان رؤسای 
کمیســیون همکاری اقتصادی دو کشور، ۱۹ سند همکاری 

امضا کردند.
سند نخست، ســند نهایی هفدهمین نشست کمیسیون 
مشترک همکاری های اقتصادی، تجاری، فرهنگی، علمی و 
فناوری ایران و روسیه بود که به امضای اوجی و نواک رسید.

پس از آن ســند نقشــه راه همکاری های علمی و فنی در 
صنایع نفت و گاز ایران و روســیه بین وحیدرضا زیدی فرد، 
معاون امور مهندســی، پژوهش و فنــاوری وزر نفت و پاول 

ساروکین، معاون وزیر انرژی روسیه امضا شد.
توافقنامــه دولتــی ایران و روســیه در حوزه ســلامت و 
آموزش پزشــکی، برنامه عملیاتی وزارت راه و شهرســازی 
ایران و وزارت ساخت وســاز، مســکن و خدمــات عمومی 
روسیه، برنامه عملیاتی تفاهم  دو کشور در حوزه استاندارد، 
تفاهم نامه سه جانبه زمین شناسی میان سازمان زمین شناسی 
ایران، ســازمان توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی 
ایــران )ایمیدرو( با شــرکت روس ژئــو روس و تفاهم نامه 
همکاری های دو کشــور در بخش پتروشیمی )بین مرتضی 
شاهمیرزایی، مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشیمی و 
الکسی رودی شوف، مشاور مدیرعامل اتحادیه فعالان صنعت 
پتروشــیمی روسیه( از دیگر اسناد امضاشده در این نشست 

به شمار می آیند.
تفاهم نامــه همکاری منطقــه آزاد انزلی بــا منطقه آزاد 
لوتوس روســیه، یادداشت تفاهم شرکت های ملی نفت ایران 
و زد ان وســتوک روســیه، تفاهم نامه همکاری بین شرکت 
دانش بنیــان مدرس و مرکز تحقیقاتی علمی دانشــی نامی 
روس و تفاهم نامه فدراسیون صادرات انرژی و صنایع وابسته 
ایران و انجمن »انرگو پتروخیم اکســپورت« روسیه هم در 

این نشست امضا شد.
سند توســعه همکاری های دانشــگاهی در زمینه تبادل 
اســناد و دانشــجو، پژوهش های کاربــردی و آموزش های 
کوتاه مدت، یادداشــت  تفاهم همــکاری در زمینه نوآوری و 
توسعه کارآفرینی بین پارک علم و فناوری سمنان و دانشگاه 
فنی دولتی فدراسیون روسیه، یادداشت تفاهم همکاری های 
دانشگاهی بین دانشگاه زنجان و دانشگاه فدرال اورال روسیه، 
توافق برای تبادل علمی پژوهشــی بین دانشــگاه صنعتی 
امیرکبیر و دانشــگاه فدرال جنوبی روســیه و همکاری های 
دانشگاهی بین دانشــگاه علامه طباطبایی و دانشگاه فدرال 
جنوبی روســیه هم در پایان هفدهمین نشست کمیسیون 
همکاری های اقتصادی ایران و روســیه امضا و بین دو طرف 

تبادل شد.
همکاری های دانشگاهی بین دانشگاه های علامه طباطبایی 
و فدرال جنوبی روسیه، تفاهم نامه دانشگاهی بین دانشگاه های 
امام صادق و علوم انسانی مسکو و تفاهم نامه دانشگاهی بین 
دانشگاه علامه طباطبایی و دانشگاه علوم انسانی مسکو نیز از 
جمله اسنادی بود که در پایان هفدهمین نشست کمیسیون 

مشترک همکاری های اقتصادی ایران و روسیه امضا شد.

وزیر نفت:
فضای همکاری ایران و روسیه در عالی ترین سطح است

دلار در سال ۱۴۰۳ تحت تاثیر چه عواملی است؟

پیش بینی کارشناسان از آینده قیمت دلار
اخبار

اخبار



خبر
معاون بهداد فراجا مطرح کرد؛

بهیاران؛ اولین ناجیان مجروحان 
در صحنه عملیات

معاون بهداد فراجا نقش بهیاران در نجات جان نیروهای 
عملیاتی و پشــتیبانی امدادی از رزم را بسیار مهم و حائز 

اهمیت عنوان کرد.
به گزارش ایسنا، سردار هادی شیرزاد در آیین رونمایی 
از منابع و امکانات جدید کمک آموزشی رشته بهیاری در 
نشســت صمیمانه با 41 نفر از فراگیــران بهیاری ورودی 

سال 1402 شرکت کرد.
معاون بهداد فراجا در این نشســت صمیمانه با قدردانی 
از عملکرد مجتمع آموزشی معاونت بهداد فراجا در حوزه 
آموزش رشته بهیاری، عنوان کرد: این اقدام معاونت بهداد 
فراجا در آموزش و تامین نیروهای بهیار، الگوی بهداشت و 

درمان سایر نیروهای مسلح قرار گرفته است.
وی در ادامه با اشــاره به نقش آفرینی مهم بهیاران در 
صحنــه عملیات، بهیاران را اولیــن ناجیان مجروحان در 
صحنــه عملیات، عنوان و تصریح کــرد: نقش بهیاران به 
عنــوان اعضای مهم تیم درمان در نجــات جان نیروهای 
عملیاتی و پشــتیبانی امدادی از رزم بســیار مهم و حائز 

اهمیت است.
ســردار شیرزاد سپس با محور قرار دادن مقوله آموزش، 
ارتقای توانمندی های علمــی و عملی بهیاران را در گرو 
آمــوزش های کیفــی و کاربردی دانســت و اظهار کرد:  
سرفصل های آموزشی دوره کوتاه و فشرده بهیاری باید به 
گونه ای تهیه و ارائه شود که بهیاران را برای نقش آفرینی 

در صحنه های واقعی عملیات آماده کند.
معاون بهــداد فراجا، قرار گرفتــن فراگیران بهیاری در 
موقعیت های واقعی مواجهه و مدیریت انواع تروما به ویژه 
اورژانس هــای تروما را در افزایــش آمادگی و مهارت های 
علمــی و عملــی آنها موثر عنــوان و بر لزوم شناســایی 
ســایر مهارت های جانبی بهیاران بــرای بهره برداری در 

موقعیت های لازم تاکید کرد.
بنابر اعلام سایت پلیس، پیش از سخنان سردار شیرزاد، 
ســرگرد مرتضی مصری رئیس مجتمع آموزشی معاونت 
بهداد فراجا گزارشــی از آخرین اقدامات و برنامه های این 

مجتمع ارائه کرد.
در پایان این نشســت، ســردار شــیرزاد از اساتید برتر 
مجتمع آموزشــی معاونت بهداد فراجا به پاس زحمات و 
تلاش های آنها در راســتای تربیت و پــرورش بهیاران با 

اهدای لوح یادبود و هدایا تقدیر به عمل آورد.

رئیس سازمان غذا و دارو مطرح کرد؛

قابلیت ایجاد مسیر مستقیم صادرات 
دارو به روسیه

معاون وزیر و رئیس ســازمان غذا و دارو گفت: در 
صورت توسعه روابط بین انجمن های دارویی ایران و 
روســیه، همکاری دو کشور در زمینه دارو تسهیل و 

گسترش می یابد.
ســید حیدر محمــدی در دیدار با معــاون وزیر 
بهداشت روســیه گفت: پس از ســفر به روسیه، به 
شــرکت های تولیدکننده فرآورده های سلامت محور 
اعلام کردیم که برای توســعه همکاری ها با روسیه 
آمادگی کامل را داریم و شــرکت ها درصورت تمایل 
به صادرات، مشــکلات اخذ مجوز را اطلاع دهند تا 

موضوع به فوریت پیگیری شود.
وی افزود: برای توسعه همکاری ها با روسیه مسیر 
تسریع شده ای را تعیین کردیم تا امور شرکت ها برای 
افزایش همکاری ها، انتقال تکنولوژی، صادرات و غیره 

در تمام زمینه ها تسهیل شود.
رییــس ســازمان غــذاودارو به همتای روســی 
خود گفت: بــا ایجاد زمینه های تعامل بیشــتر بین 
نمایندگان انجمن های دارویی دو طرف، همکاری ها 

می تواند سرعت بگیرد.
وی همچنین از آمادگی سازمان غذا و داروی ایران 
برای ایجاد مسیر مستقیم صادراتی به منظور تبادل 
دارو و تجهیزات پزشکی در مواقع اورژانسی خبر داد 
و عنوان کرد: اگر دو کشور ضوابط رگولاتوری یکدیگر 

را بپذیرند روند ثبت دارو تسریع خواهد شد.
به گــزارش روابط عمومی ســازمان غــذا و دارو، 
معاون وزیر بهداشت با اشــاره به اینکه حضور تجار 
ایرانی و روسی در نمایشگاه ها فرصت مناسبی برای 
تبادل تجارب و همکاری های بیشــتر اســت گفت: 
این نمایشــگاه ها زمینه ای برای به اشــتراک گذاری 
دستاوردها و آشنایی بیشتر با محصولات تولیدی هر 

دو طرف است.
 معاون وزیر بهداشت روسیه در ادامه این دیدار از 
آمادگی این کشور برای رجیستر داروهای تولید ایران 
خبر داد و گفت: ارتباط مستقیم بین تولیدکنندگان 
دو کشور بسیار مهم بوده و در حال حاضر ارتباطات 
کمپانی هــای ایرانــی و روســی گســترش یافته و 

پروژه های مهمی بین دو کشور در حال انجام است.
وی همچنین از پیشــنهادات رئیس ســازمان غذا 
و دارو در حوزه گســترش همکاری های دو کشــور 
استقبال کرد و خواستار تامین چند قلم داروی مورد 

نیاز این کشور توسط تولیدکنندگان ایرانی شد.

اخبار

فرمانده کل انتظامی کشور مطرح 
کرد؛

تاثیر ملموس تجهیزات 
الحاقی پلیس در 

ماموریت ها
انتظامــی کشــور گفت:  فرمانــده کل 
المجالس  الحاقی پلیــس زینت  تجهیزات 
نیست و باید تاثیر ملموسی در ماموریت ها 

داشته باشد.
به گزارش مهر، ســردار احمدرضا رادان 
در مراســم الحاق تجهیــزات به یگان های 
عملیاتــی فراجا اظهار داشــت: امیدواریم 
مردم همچون 22 بهمــن ماه و روز میلاد 
حضرت مهدی )عج( حماســه ای دیگر رقم 
بزننــد و با حضــور خود دشــمن را ناکام 

بگذارند.
وی افــزود: در ابتــدا صمیمانــه از همه 
عزیزانی که تلاش کردند این مراسم انجام 
شــود و الحاقات جدیدی بــه پلیس انجام 
پذیــرد خصوصــاً امیر محســن دره باغی 
معاون آماد، پشتیبانی و تحقیقات صنعتی 
ســتاد کل نیروهای مســلح که دلسوزانه 
و متعصبانــه از ســازمان انتظامی حمایت 

می کنند، تشکر می کنم.
ســردار رادان بــا بیان اینکــه از ابتدای 
مســئولیت اینجانــب انصافــاً همــکاری 
مسئولان و فرماندهان رده های مختلف در 
مجموعه و بیرون از سازمان همچون ستاد 
کل، ارتش، ســپاه و بخش هــای مرتبط با 
انتظامی در سطح عالی است، افزود: گرچه 
به کمبودهای بودجه ای و ســایر مشکلات 
آگاهی داشتم ولی هریک از ماموریت هایی 
که به دوســتان واگذار شده بود به بهترین 

نحو اجرا شد.
فرمانده کل انتظامی کشــور این حسن 
انجام وظیفه را نشــان از ایثار و گذشــت 
مسئولان و فرماندهان در رده های مختلف 
عنــوان و خاطرنشــان کرد: این مراســم 
چهارمین الحاق است که امیدواریم شاهد 
تأثیرگــذاری آن در انجــام مأموریت های 

پلیس باشیم.
سردار رادان با اشاره به تجهیزات الحاقی 
به بخش های مختلــف افزود: به طور مثال 
اگر آمبولانس و یا خودرو و موتورسیکلتی 
به بخش های مختلف تزریق می شــود باید 
نتیجه آن در عمل دیده شــود و نسبت به 
قبل، در حوزه های مربوطه شــاهد سرعت 

انجام عملیات باشیم.
فرمانده کل انتظامی اضافه کرد: تجهیزات 
در کنار استفاده صحیح نگهداری و تعمیر 
بهنــگام، قطعاً خروجــی اقدامات پلیس را 

مثبت و رو به رشد خواهد کرد.

رییس سازمان غذا و دارو:

ایران از موفق ترین 
صادرکنندگان دارو در 

منطقه است
رییس سازمان غذا و دارو، ایران را از موفق 
ترین کشورهای صادر کننده دارو در منطقه 

دانست.
بــه گــزارش خبرگزاری مهر، ســیدحیدر 
محمدی، در مراسم افتتاح و راه اندازی سایت 
داروهای تنفسی، با عنوان این مطلب که ما در 
صنعت دارو بسیار سربلند و پر افتخار هستیم، 
گفت: ما از موفق ترین صادر کنندگان دارو در 

منطقه هستیم.
وی افزود: با وجود تحریم ها علیه کشورمان، 
اگر می خواستیم داروهایی که در حال حاضر 
موفق به تولید آنها شده ایم را حتی فقط وارد 

هم کنیم، برایمان امکانپذیر نبود.
محمدی ادامه داد: در جلسه ای که با معاون 
وزیر بهداشت روسیه داشتم، از پیشرفت ایران 
در حــوزه صنعت دارو با وجــود تحریم های 

شدید و طولانی تعجب کرده بود.
وی افــزود: مــا امــروز به عنــوان متولی 
فرآورده های سلامت می گوئیم که دشمنان به 
رغم ادعاهای بشردوســتانه در حوزه سلامت 

هم ما را تحریم کرده اند.

معاون سازمان غذا و دارو:

اعتبارات طرح دارویاری 
واریز شد

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان غذا 
و دارو گفت: اعتبارات طرح دارویاری از محل 
هدفمندی یارانه ها در اسفند سال جاری واریز 

شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر، فرشته میرزازاده 
افزود: از معاونین توســعه دانشگاه های علوم 
پزشــکی سراسر کشور خواســته ایم فرایند 
پرداخت مطالبات شــرکت های توزیع کننده 
دارویی را تســریع کنند.وی بــا بیان اینکه 
اعتبارات طرح دارویاری باید مستقیماً از سوی 
ستاد و به نسبت اسناد ارسالی توسط هر یک 
از واحدهای تابعه به سازمان های بیمه گر در 
وجه ذی نفعان از جمله شرکت های توزیع دارو 
واریز شــود، تصریح کرد: معاونین می بایست 
پس از واریــز وجه، اطلاعــات تراکنش های 
انجام شــده را جهت ثبــت در دفاتر مالی و 
کاستن از بدهی به شرکت ها از سوی مدیریت 
امور مالی دانشــگاه و دانشکده به واحدهای 

تابعه ارسال نمایند.
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رییس دانشکده مدیریت دانشگاه دفاع ملی و استاد حقوق بین الملل به نقش محوری رسانه در محکومیت رژیم صهیونیستی اشاره کرد و گفت: امروز شاهد ایجاد 

انقلاب رسانه ای در حمایت از مردم مظلوم فلسطین هستیم.
عبدالحسین صفایی در جریان بازدید از غرفه خبرگزاری جمهوری اسلامی در بیست و چهارمین نمایشگاه رسانه های ایران در مصاحبه با خبرنگار ایرنا گفت: امروز 

شاهد موج عظیم حساسیت جامعه بین المللی به ام الجنایات رژیم غاصب صهیونیستی در غزه هستیم.

وی ادامه داد: وقاحت این رژیم منفور در باریکه غزه و فلسطین اشغالی آنقدر منفور و عمیق بوده است که دیوان بین المللی و کشورهایی مانند آفریقای جنوبی 
دست به شکایت زده اند.

اســتاد حقوق بین الملل تاکید کرد: امروز اســرائیل که همواره خود را قربانی نسل کشی می دانست، در سکوی اتهام نسل کشی قرار گرفته است و این به خاطر 
جنایات بی شمار این رژیم است که هیچ جنایاتی در دنیا یافت نمی شود که در غزه انجام نداده باشند.

حمایت جهانی از مردم فلسطین ناشی از انقلاب رسانه ها است

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

شنبه
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نماینــدگان کارگــری شــورای عالــی کار 
معتقدند ما هنــوز دورنمایی از زمان برگزاری 
جلســات کمیته دستمزد و شــورای عالی کار 

نداریم و نمی دانیم کجای کار ایستاده ایم.
مریم فکری: با وجود باقــی ماندن تنها 20 
روز از ســال 1402، هنوز تکلیف حقوق سال 
آینده کارگران مشخص نیست و هیچ جلسه ای 
در شورای عالی کار برای تعیین تکلیف حقوق 
کارگران برگزار نشــده است. البته وزیر کار در 
تازه ترین اظهارنظر خبر داده است که از هفته 
آینده آرام آرام جلســات شــورای عالی کار را 

برگزار می کنیم.
براساس اعلام صولت مرتضوی، بحث حقوق 
و دستمزد کارگران، از وظایف شورای عالی کار 
اســت. این شورا سه جانبه گراست و متشکل از 
۳ نماینده کارگــران، ۳ نماینده کارفرمایان و 
۳ نماینده دولــت و وزیر تعاون به عنوان مدیر 

جلسه است.
وی تاکید کرده است؛ باید از هفته آینده آرام 
آرام جلســات شورای عالی کار را برگزار کنیم. 
البته جلسات کارشناسی آن را همکاران ما در 
حوزه معاونت روابط کار برگزار و شاخص ها را 
بررسی می کنند و امیدواریم بتوانیم تصمیمی 

که حق و عدل است را بگیریم.
مرتضوی همچنین یادآور شده است: اساس 
هم بر ســه جانبه گرایی اســت تا هر سه طرف 
)کارگر، کارفرما و دولت( راضی باشــند. بعضا 
فکر می کنند که حداقل حقوق و دســتمزد را 
دولت یا وزیر کار مشــخص می کند؛ در حالی 
که نه دولت نه وزارت کار حداقل را مشــخص 
نمی کنند، بلکه این شورای عالی کار است که 
این کار را انجام می دهد. البته شــخصیت های 
حقوقــی هم در این جلســه حضــور دارند و 
امیدواریم بتوانیم با شاخص هایی که به دست 
می آید، تصمیم معقول و منطقی در این بخش 

بگیریم.
فرمــول تغیین حقوق کارگــران چه خواهد 

بود؟
در این شــرایط، اما تا پیــش از این به نظر 
می رســد که احتمــالا فرمــول تعیین حقوق 
کارگران تغییر خواهد کــرد و مزد منطقه ای، 
ملاک تعیین دســتمزد کارگران می شود. در 
هفته های گذشــته نیز این پیشــنهاد، محل 
بحث میان کارگران و کارفرمایان و دولت بود و 

کارگران حاضر به پذیرش آن نبودند. مخالفان 
این طرح معتقدند مزد منطقه ای باعث افزایش 
مهاجرت از شهرهای کوچک به بزرگ می شود 
و موافقان این طرح عنوان می کنند که اگر مزد 
منطقه ای از مزد ملی کمتر نباشــد و فرصت 
شــغلی و زیرســاخت های اقتصادی دیگر در 
شــهرهای کوچک تر فراهم شــده باشد، طرح 
موفقی خواهد بود. فعالان کارگری اجرای مزد 
منطقه ای را زنگ خطر برای بی حقوق ســازی 

بیشتر کارگران می دانند.
بر همیــن اســاس، وزیر اقتصــاد که خود 
پیشنهاددهنده تعیین دستمزد 140۳ کارگران 
براســاس مزد منطقه ای بود، دیروز در نشست 
خبــری اعلام کرد اصل موضوع مزد منطقه ای 
یکی از ظرفیت های قانونی است که از دهه های 
قبل در ماده 4۹ قانون کار وجود داشته است و 
به نظر می رسد با توجه به مذاکرات در شورای 
عالی کار در سال 140۳ در دستور کار نیست 

و اجرایی نخواهد شد.
در این میان، ســومین جلســه کمیته مزد 
روز گذشــته، دوشنبه ۹ بهمن ماه، برگزار شد. 
محسن باقری، عضو کارگری شورای عالی کار 
درباره جزییات این جلســه گفته است: جلسه 
کمیته ی مــزد با موضوع مزد منطقه ای برگزار 
و نظــرات اعضــا جمع بندی شــد. در نهایت 
صورت جلســه ای تنظیم و قرار شد جزییات به 
شورای عالی کار برای تصمیم گیری ارجاع شود.

بنا به گفته باقری، در متن صورت جلسه آمده 
کــه اعضا با تصویب مزد ملــی، به همان روال 
ســابق موافقت کردند و قرار شد تحقیقات در 

خصوص مزد منطقه ای ادامه داشته باشد.
در این فضا، محمدرضا تاجیک، از نمایندگان 
کارگری شــورای عالی کار با انتقــاد از این که 
متاســفانه هنوز مذاکرات مزدی آغاز نشــده، 
گفته اســت: وزارت کار و دولت اهتمامی برای 
تعیین دستمزد ندارند و باید گفت این چالشی 
اســت که در ســال های اخیــر در دولت های 
مختلــف کم یا زیاد با آن روبه رو بوده ایم. عملا 
یک ســاختار درســت برای تعیین دستمزد و 

مذاکرات مزدی برقرار نمی شود.
تاجیک عنوان کرده؛ یک نگاه این اســت که 
مولفه های مزدی در اســفندماه محاسبه شود؛ 
چراکه تورم در ماه های پایانی ســال بیشــتر 
خود را نشــان می دهد و ما در عین حال، یک 

تصویر تقریبا شفاف از تورم سال آینده خواهیم 
داشــت؛ اما ایرادی که وارد است، این که هنوز 
جلسات کارشناسی ســبد معیشت هم برگزار 
نشده اســت؛ در واقع محاسبات سبد معیشت 

کلید نخورده است.
بــه گفته ایــن نماینده کارگــری، ما هنوز 
دورنمایــی از زمان برگزاری جلســات کمیته 
دستمزد و شورای عالی کار نداریم و نمی دانیم 

کجای کار ایستاده ایم.
نماینــده مجمع عالی نماینــدگان کارگری 
کشور در شورای عالی کار متذکر شده است؛ در 
سال های گذشته تا قبل از اول اسفندماه، سبد 
معیشت محاســبه و نرخ آن مصوب شده بود؛ 
ما معمولا معیار محاســبه را داده های تورمی 
دی ماه قرار می دادیم و با استناد به این داده ها 
در بهمن ماه، کمینــه هزینه های زندگی یک 
خانوار کارگری متوسط را محاسبه می کردیم. 
متاسفانه امسال ما جلسات کارشناسی کمیته 
دســتمزد برای محاسبه نرخ ســبد معیشت 
نداشتیم؛ نشست های قبلی کمیته دستمزد به 

بحث در مورد مزد منطقه ای گذشت.
تاجیک با بیان این که شــورای عالی کار نیز 
هنوز به بحث مزد 140۳ ورود نکرده؛ افزوده؛ 
متاســفانه دستور کارِ نشســت سی بهمن ماه 
در مــورد آیین نامــه هیات های تشــخیص و 
حل اختلاف وزارت کار بود. ما توقع داشــتیم 

وزارت کار، دســتور کار اول جلســه را بحث 
دســتمزد قرار می داد اما این گونه نشــد؛ کل 
جلسه دو ســاعته شورای عالی کار به بحث در 
مورد آیین نامه هیات های تشــخیص گذشت. 
شوربختانه »دســتمزد« کاملا در حاشیه قرار 

گرفت.
تاجیک به ایلنا یادآور شــده است؛ نرخ سبد 
معیشت را می توان بسیار حداقلی تخمین زد. 
اگر ما خیلی ســاده نرخ سبد معیشت رسمی 
ســال قبل را در نظر بگیریم و تورم رسمی را 
روی آن اعمــال کنیم، به رقم کفِ 20 میلیون 
تومان می رسیم؛ ســال قبل، سبد معیشت در 
کمیته دســتمزد ذیل شورای عالی کار، حدود 

14 میلیون تومان نرخ گذاری شد.
بــه گفته او، اگر تورم رســمی 42 درصدی 
را کــه دولت در رســانه ها اعلام می کند، روی 
سبد معیشت 14 میلیون تومانی اعمال کنیم، 
به رقم کف 20 میلیون تومان می رســیم؛ این 
حداقلی ترین نرخ برای ســبد معیشت است و 
تاکید می کنم که رقم واقعی و ملموس بســیار 
بالاتر از 20 میلیون تومان خواهد بود. ســال 
گذشته هم نمایندگان کارگری تاکید داشتند 
سبد معیشت واقعی بالاتر از 14 میلیون تومان 
اســت؛ اما در هر حال، هرجور محاسبه کنیم 
امســال سبد معیشت بالای 20 میلیون تومان 

است.

دستمزد ۱۴۰۳ کارگران در حاشیه قرار گرفت؛

مزد منطقه ای منتفی شد

رییس سازمان حفاظت محیط زیســت گفت: نیازمند تاسیس 
مرکز منطقه ای و جهانی مقابله با طوفان های گردوغبار و حمایت 

از ایجاد صندوق مالی منطقه ای برای منطقه غرب آسیا هستیم.
به گزارش ایســنا علی ســلاجقه در ســخنرانی خود در بخش 
 )6 UNEA ( بلندپایه ششمین مجمع محیط زیست ملل متحد
در نایروبی کنیا، اظهارکرد: کشــور من مانند بسیاری از کشورها 
تحت تاثیرات منفی تغییرات اقلیمی، از دست رفتن تنوع زیستی و 
آلودگی هایی است که منشاء  قابل توجهی از آن ها در سایر کشورها 
و مناطق جهان است قرار دارد. در این میان خشکسالی، کم آبی و 
توفان های گرد و غبار از جمله چالش های مهمی است که منطقه 
ما با آن روبرو اســت. برگزاری »کنفرانس بین المللی گردو غبار« 
در جهت اجرای قطعنامه شماره ۷۷/1۷1مجمع عمومی سازمان 
ملل متحد در ســپتامبر 202۳ در تهران با همکاری سازمان ملل 
متحد، نمونه ای از تلاش های جمهوری اســلامی ایران برای جلب 
توجه جامعه جهانی به اهمیت این چالش.های مشــترک و لزوم 
یافتن راه حل های مشترک برای مقابله با این چالش ها بوده است. 
وی با اشاره به اینکه اجلاس تهران تلاش کرد تدوین، بازنگری 
و اجرای برنامه های عمل زیرمنطقه ای، منطقه ای و جهانی مقابله 
با توفان هــای گردوغبار، بــا حضور و کمک ســازمان های مالی 
چندجانبه و ســازمان ملل متحد، حمایت از ایجاد صندوق مالی 
منطقــه ای برای منطقه غرب آســیا و تاســیس مرکز منطقه ای، 
کارگروه ها، کمیته ها همراه با شــبکه ای از کشورهای تحت تاثیر 
توفان های گردوغبار را به شکلی موثر مورد بررسی و پیگیری قرار 
دهد، افزود: جمهوری اسلامی ایران همچنین با ارائه پیش نویس 
قطعنامه ای به نشســت جاری مجمع محیط زیســت ملل متحد 
در این زمینــه ضمن رایزنی با مجموعه کشــورهای علاقه مند و 
جلب همکاری و حمایت یونپ و صندوق ها، برنامه ها و آژانس های 
تخصصی وابســته به سازمان ملل متحد گام دیگری را برای اقدام 
جمعی و ایجاد ســاز و کارهای منطقه ای و بین المللی مناســب 
جهت مقابله با توفان های گرد و غبار به عنوان یکی از چالش های 
مهــم که جهان و آینده ما را تهدید می کنــد، بردارد. امید داریم 
بــا تصویب و اجرای این قطعنامــه، جامعه جهانی عزم خود برای 
مدیریــت و کنترل این پدیده را به نمایش بگذارد و ابزارهای لازم 

برای این منظور را تدارک ببیند.  
معــاون رییس جمهوری تصریح کرد: اصل ۵0 قانون اساســی 
جمهوری اسلامی ایران، حفاظت از محیط زیست را به عنوان یک 
وظیفه مهم در ســرلوحه سیاست گذاری ها و استراتژیهای محیط 
زیستی در کشــور قرار داده است و در این مسیر دولت سیزدهم 
ایران تلاش دارد ملاحظات محیط زیســتی را در تمام راهبردها، 
برنامه ها و طرح های توسعه ای کشور لحاظ کند تا توسعه یافتگی 
در مســیری متوازن محقق شــود. با این حال اعمال تحریم های 
یک جانبــه ناعادلانــه اقتصادی و نامشــروع علیه ایــران و دیگر 
کشورها، آثار متعددی را از حیث تخریب محیط زیست و کاهش 
سطح توســـعه پایـــدار در پی داشــته و توانایی آن ها در زمینه 

اجــرای برنامه های اقدام ملی برای مقابله با چالش های مهمی که 
در عرصه حفظ امنیت غذایی، حفاظت از تنوع زیســتی، مدیریت 
اراضی و مدیریت یکپارچه منابع آبی، سازگاری با تغییرات اقلیمی 
و مدیریت آلاینده ها را به شکل قابل توجهی تحت تاثیر قرار داده 
اســت. از جمله می توان به قطع کمک های مالی خارجی به پروژه 
مدیریت یکپارچه منابع طبیعی و معیشــت های جایگزین )پروژه 
سیســتان(، عدم تخصیص منابع از سوی برنامه ها و صندوق های 
وابسته به سازمان ملل به ویژه GEF، عدم انتقال فناوری و ارائه 
مشــاوره و همکاری های فنی از سوی مجامع بین المللی مسئول، 

در جهت تحریم های ظالمانه اشاره کرد. 
وی اضافــه کرد: یکی از چالش هایی کــه در حال حاضر با آن 
مواجه هســتیم، بی توجهی به آلودگــی منابع آبی در حوضه های 
بالادستی و عدم همکاری کشــورها به انجام تعهدات دوجانبه از 
جمله تأمین حقابه های محیط زیســتی اســت که تأثیر سوئی بر 
اکوسیســتم و حیات گونه های گیاهی و جانوری و تشــدید گرد 
و غبار و دیگر پدیده های حدی گذاشــته اســت. لذا انتظار می 
 )UNEP( رود ســازمان های بین المللی علی الخصــوص یونپ
نقش خود را در زمینه ارائه کمک های فنی، مالی و مشــاوره ای به 
نحو مطلوب در جهت رســالتش برای ارتقای شاخص های محیط 
زیستی ایفا کند تا شاهد کاهش مخاطرات محیط زیستی باشیم.

رییس ســازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: مایلم مراتب 
تشــکر خــود از دولت کنیا را بــرای میزبانی ایــن اجلاس مهم 
اعلام دارم. ششــمین نشســت مجمع محیط زیست ملل متحد 
همواره فرصتی را در اختیار کشــورها قرار می دهد تا تصمیماتی 
واقع بینانه، منصفانه و فراگیر را در جهت انجام اقدامات لازم برای 
رفع بحران ها و چالش های مشــترک جهانی و منطقه ای در زمینه 

محیط زیست، اتخاذ کند.
ســلاجقه ادامه داد: جا دارد از این فرصت استفاده کنم و ضمن 
اشاره به مسئولیت مشــترک همه ما در اعتراض علیه نسل کشی 
و کشتار وحشــیانه زنان و کودکان، سالمندان و مردم بیگناه غزه 
، لزوم حمایت همه جانبه از مردم فلســطین و محکومیت جنایات 
رژیم اشــغالگر، غاصب و جعلی صهیونیســتی بر اتخــاذ تدابیر 
ضروری سیاســی، اقتصادی و ســایر روش های مقتضی از سوی 
تمامی کشــورها برای توقف جنایــات و محاکمه جنایتکاران این 
رژیم به همراه تلاش برای جبران خسارات وارده بر محیط زیست 

غزه تاکید کنم.
وی در ادامــه گفت: امروز بی توجهی به حفظ محیط زیســت 
و تغییــرات اقلیمی چالش های جدی و نوظهــوری را برای همه 
کشــورهای جهان ایجاد کرده اســت. پیامدهایی از قبیل بر هم 
خوردن تعــادل طبیعت، تهدید حیات گونه های زیســتی، ایجاد 
فقر، تهدید امنیت غذایی و ســلامت انسان ها و به طور کلی تهدید 

توسعه متوازن از جمله این چالش ها است.
وی اضافــه کرد: برقراری توازن میان اقدامات محیط زیســتی 
و سایر اهداف توسعه ای شــامل فقرزدایی و رشد اقتصادی امری 

دشوار است و در این مســیر می بایست از هرگونه مصالحه میان 
این اقدامات و اهداف توســعه ای و چشم پوشی از یکی به نفع یا 
ضرر دیگری اجتناب شود. کشورهای درحال توسعه باید از توسعه 
اجتماعی و اقتصادی خود به عنوان اولویت اصلی مطمئن شــوند 
چرا که هنوز برای بخش قابل توجهی از جهان در حال توســعه، 
مبارزه با فقر، توســعه بهداشــت و تامین مسکن و انرژی اولویت 

اساسی به شمار می رود.
رییس ســازمان حفاظت محیط زیســت اظهار کــرد: فقدان 
ابزارهای لازم برای اجرای این اقدامات شــامل منابع مالی، انتقال 
فناوری و ظرفیت سازی بزرگترین چالش برای این کشورها است، 
لذا ارائه ابزارهای اجرایی برای کشورهای درحال توسعه باید مرکز 
هر گونه تصمیم و ابتکاری باشــد. در این رابطه کشورهای توسعه 
یافتــه وظیفه دارند به کشــورهای در حال توســعه کمک کنند. 
این کشــورها باید تعهدات خود را عینیت ببخشند و به اقدامات 

منسجم تبدیل کنند.
وی اضافه کرد: همچنین مســئولیت تاریخی کشورهای توسعه 
یافته که به بحران های اقلیمی، از دســت رفتن تنوع زیســتی و 
آلودگی های گســترده صنعتی منجر شده است، باید مورد تاکید 

قرار گیرد. 
سلاجقه تاکید کرد: کشورهای در حال توسعه برای ایفای نقش 
مناسب و کمک به حل مشــکلات محیط زیستی جهان از جمله 
حرکت به ســوی اقتصادهای کم کربن نیازمند ظرفیت ســازی، 
پشــتیبانی مالی واقعی و دسترسی مناســب، مقرون به صرفه و 
بدون مانع به دانش فنی و فناوری های ســازگار با محیط زیست 
هســتند و صرف تدوین معاهدات جدید، شــکل گیری رژیم های 
حقوقی ســختگیرانه و ایجاد موانــع، محدودیت ها و چالش های 
مختلف به ویژه در حوزه تجارت بین الملل به بهانه اجرای تعهدات 

محیط زیستی کمکی به رفع مشکل آن ها نمی کند. 
وی افزود: در این میان همچنین باید توجه داشــت که در گذار 
عادلانه به ســوی آینده ای ســازگار با محیط زیســت و همراه با 
تاب آوری، نمی توان نســخه واحدی را برای همه کشورها تجویز 
کرد. ظرفیت ها، توانمندی ها، شرایط و اولویت های ملی متفاوتند. 
لذا، مسیر هر کشور خاص، منحصر به فرد است و مسیری یکسان 
که برای همه مناســب باشــد، وجود ندارد. از ســوی دیگر اصل 
انعطاف پذیری به همراه اصل مســئولیت مشــترک ولی متفاوت 
کشورها ایجاب می کند در انجام اقدامات جبرانی برای کشورهای 
درحال توســعه محدودیت اضافی ایجاد نشــود و توسعه آن ها از 
طریق اعمال محدودیت های یکجانبه، غیرعادلانه و غیرمتوازن در 

تجارت بین الملل در معرض خطر قرار نگیرد. 
ســلاجقه تاکید کرد: ضروری اســت در یــک ارزیابی جهانی 
منصفانه از اقدامات و پیشــرفت های حاصله، نیازهای کشورهای 
در حال توســعه و موانع و چالش.هــای پیش روی آن ها در عمل 
به تعهدات و اجرای اقداماتشــان به شــکل خاص مورد بررسی و 

توجه قرار گیرد.

رییس سازمان حفاظت محیط زیست:
نیازمند تاسیس مرکز منطقه ای و جهانی مقابله با توفان های گردوغبار 

هستیم



خبر

بررسی مجوز حرفه ای استقلال و 
پرسپولیس

جلسه بررسی موضوع کسب مجوز حرفه ای باشگاه های استقلال و 
پرسپولیس با حضور وزیر ورزش و جوانان برگزار شد.

به گــزارش وزارت ورزش و جوانان، روز پنجشــنبه با حضور وزیر 
ورزش و جوانان موضوع کسب مجوز حرفه ای باشگاه های استقلال و 

پرسپولیس بررسی شد.
در ابتــدای این جلســه کیومرث هاشــمی با اشــاره بــه اهمیت 
باشگاه های اســتقلال و پرســپولیس اظهار کرد: در این جلسه باید 
راهکارهای لازم برای کســب مجوز دو باشــگاه بزرگ فوتبال کشور 
بررسی شود و بخش های مختلف که درگیر هستند، اقدامات لازم را 

در فرصت موجود انجام دهند.
وزیر ورزش و جوانان با اشــاره به موضوع مالکیت این دو باشــگاه 
بــرای ارائه مدارک لازم به AFC اظهار کرد: وزارت ورزش و جوانان 
وظیفه ای برای تیم داری و باشــگاه داری ندارد و همانطور که دیشب 
اعلام شــد موضوع مالکیت این دو باشگاه تقریبا تمام شده و پیش از 
موعــد مقرر این موضوع اعلام خواهد شــد بنابراین نگرانی بابت این 

موضوع وجود ندارد.
پیش از صحبت های وزیــر ورزش و جوانان، نماینده کمیته مجوز 
حرفه ای ســازی توضیحاتی درباره وضعیت استقلال و پرسپولیس در 

فرآیند اخذ مجوز ارائه کرد.
در ادامه جلســه، دیگر موضوعات در راه اخــذ مجوز حرفه ای این 
دو باشــگاه مطرح و بخش های درگیر موظف به پیگیری موضوعات 

مربوطه شدند.
در پایان مقرر شــد کارگروهی برای پیگیری بخش های مختلف در 

راه اخذ مجوز حرفه ای این دو باشگاه تشکیل شود.
همچنین فدراسیون فوتبال سخنگویی برای این کارگروه مشخص 

کرد.
معــاون ورزش قهرمانی و حرفه ای، رییس مرکز حراســت وزارت 
ورزش و جوانان، سرپرســت حوزه وزارتی، مشــاور وزیر، مدیرعامل 
شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی، مدیر مجموعه آزادی، رییس 
فدراســیون فوتبال، کاظم اولیایی )به عنوان کارشناس( و مدیران دو 

باشگاه استقلال و پرسپولیس در این جلسه حضور داشتند.

محرومیت ۴ ساله برای پوگبا
هافبک فرانسوی سابق یوونتوس به خاطر استفاده از مواد نیروزا با 

محرومیت چهارساله روبه رو شد.
به گزارش ایسنا، سرانجام استفاده پل پوگبا از مواد نیروزا تایید شد.

فابریتزیــو رومانو، خبرنگار سرشــناس ایتالیایی، اعلام کرد که پل 
پوگبا به خاطر دوپینگ با محرومیت چهارســاله مواجه شد و تا چهار 

سال دیگر نمی تواند برای تیمی به میدان برود.
دوپینگ پوگبا ۲۰ اوت گذشــته پس از رویارویی یووه با اودینزه به 
دلیل وجود ماده تستسترون مثبت شده است؛ مسابقه ای که هافبک 
فرانسوی در آن حتی بازی هم نکرده و نیمکت نشین بود. پس از آن به 
صورت رسمی اعلام شد پوگبا تا انجام تحقیقات کامل به طور موقت 
محــروم خواهد بود و با این حکم او تا چهار ســال نمی تواند فعالیت 
فوتبالی داشته باشد.پوگبا ۳۰ ساله است و در پایان محرومیتش ۳۴ 
ساله خواهد شد و این احتمال زیاد است که دوران فوتبالی او به پایان 
برســد و مجبور به خداحافظی از میادین شود.بهترین دوران حضور 
این بازیکن فرانســوی در یوونتوس بود که در دوران حضور نخستش 

در این تیم به یکی از بهترین هافبک های فوتبال جهان تبدیل شد.

دستیار کی روش به کادر ساکت 
الهامی اضافه شد

مربی پیشین تیم ملی به کادر فنی نساجی اضافه شود.
به گزارش ایسنا، با نظر ساکت الهامی، سرمربی نساجی امید نمازی 

مربی به کادر فنی تیم فوتبال نساجی مازندران اضافه شد.
نمازی ســابقه مربی گری در تیم ملی در زمان کارلوس کی روش را 
در کارنامه دارد و همراه با این مربی، تیم ملی را به جام جهانی ۲۰۱۴ 

رساندند.

رویای بزرگ لاپورتا برای بارسلونا
رئیس باشــگاه بارسلونا بعد از نهایی شــدن انتقال ام باپه به رئال، 

سخت به دنبال جذب ارلینگ هالند ستاره نروژی سیتی است.
به گزارش ایســنا، به نظر می رسد که انتقال کیلیان ام باپه به رئال 
مادرید تا حدود زیادی قطعی شده است و این ستاره فرانسوی فصل 

بعد با پیراهن کهکشانی ها به میدان خواهد رفت.
رئال مادرید با آمدن ام باپه به تیمی ترسناک در لالیگا و البته لیگ 
قهرمانان اروپا تبدیل خواهد شــد و بسیار بعید است که این بارسلونا 

شانسی برای رقابت با شاگردان آنچلوتی داشته باشد.
بارسلونا از همین اکنون نگران رئال مادرید فصل بعد است.

به نوشته اسپورت، جرارد رومرو، خبرنگار نزدیک به باشگاه بارسلونا از رویای 
بــزرگ لاپورتا برای آبی اناری ها ســخن به میان آورد و نوشــت: رئیس آبی 
اناری ها ســخت در تلاش است تا بعد از پیوستن ام باپه به رئال، زمینه جذب 
ارلینگ هالند را مهیا کند. مدیران برنامه این بازیکن نروژی جلسه ای با لاپورتا 
داشته اند. رقم فســخ قرارداد هالند ۱۷۵ میلیون یورو است و باید دید که آیا 
بارسلونا توان پرداخت چنین رقمی را دارد یا نه؟هالند از بهترین و آماده ترین 
بازیکنان حال حاضر فوتبال جهان اســت که در منچستر سیتی نمایش خیره 
کننده از خود نشان داده است. او فصل قبل توانست با سیتیزن ها قهرمانی در 
ســه گانه را به دست آورد و در فصل جاری هم در صدر بهترین گلزنان لیگ 
جزیره قرار دارد تا نشــان دهد که مثل ســال قبل از نامزدهای اصلی کسب 

توپ طلا خواهد بود.

اخبار
مهاجم اسبق تیم فوتبال 

پرسپولیس: 

پرسپولیس با گل 
زودهنگام سوار بر بازی 

بود
مهاجم اسبق تیم فوتبال پرسپولیس گفت: 
سرخپوشــان با زدن گل زودهنگام برابر تیم 
ذوب آهن ســوار بر بازی شدند و به پیروزی 

رسیدند.
امیر حســین اصلانیان مهاجم سابق تیم 
فوتبال پرســپولیس درباره برد سرخپوشان 
برابر تیم ذوب آهــن در هفته هجدهم لیگ 
برتر فوتبــال اظهار کرد: علی رغم اینکه فکر 
می کردم بازی ســختی باشــد، چون میزبان 
نبودیم، اما با گل زودهنگام سوار بازی شدیم. 
انــرژی لازم هم به گلر جــوان دادند و فکر 
می کنم اوســمار خارج از انتقاداتی که به او 
می شد با این وجود تا اینجای کار خوب عمل 
کرده است. ان شاءالله همین طور جلو برود و 
بتواند  جزو ۴ تیم مدعی قهرمانی باقی بماند.  
اصلانیان درباره عملکرد تیم ذوب آهن در 
این بازی گفت: بــا وجود اینکه ربیعی مربی 
فنی هســت، اما تیمش نمی توانست کنترل 
بازی را در دســت بگیرد و بیشتر توپ را لو 
مــی داد و این هم به خاطر پــرس بازیکنان 
پرســپولیس بود. گل زود هنــگام خیلی به 

تیم ها کمک می کند.  
مهاجم ســابق پرســپولیس درباره اینکه 
گلزنی گولســیانی از طریــق ضربه پنالتی را 
چطور ارزیابــی می کند، گفت: بــا توجه به 
اینکه اولین پنالتی بود توانســت روحیه اش 

را به دست آورد.  
او درباره اینکه اولین حضور رفیعی را درون 
دروازه چطــور ارزیابی می کند، بیان کرد: آن 
قدر فشار بر روی دروازه پرسپولیس نبود که 
بخواهیم آنالیزش کنیم. همین که گلر جوانی 
اســت و اولیــن حضــورش در درون دروازه 
پرســپولیس بود باید ببینیــم در بازی های 
بعدی به چه صورت هســت. تیم پرسپولیس 
به یک مهاجم ششدانگ و یک گلر نیاز دارد.  
اصلانیــان دربــاره اینکه نخســتین بازی 
بازیکنان خارجی را چطور دیده است، گفت: 
با توجه به اینکه بازی اولشان بود، نتوانستند 
راندمان ۱۰۰ درصد خود را نشان بدهند، اما 
فکر می کنم بازی به بازی بهتر خواهند شد. 
البته پرسپولیس باید یک مهاجم نوک خوب 
بگیرد، چون ۲ تا فورواردش را از دست داده 
اســت و نیاز دارد. عیســی آل کثیر یک نیم 
فصــل بازی نکرده و انتظار از این بازیکن بالا 
هســت.   وقتی ۲ مهاجم از دست می دهیم 

نیاز است یک بازیکن را جایگزین کنید.  
مهاجم سابق پرســپولیس درباره عملکرد 
اوسمار در لیگ برتر فوتبال  تصریح کرد: به 
هر حال ۳ بازی گذشته است و خیلی امتیاز 
وسط اســت و  به او باید اجازه بدهیم تا کم 
کم کار کند، چــون وقتی مربی می برد همه 
بــه به چه چه می کنند و باید باید ببینیم که 
در بازی های پرفشــار مخصوصــا با تیم های 
صدر جدول چطور عمل می کند و آنجاســت 
که عملکردش باعث می شود که ما آنالیزش 
کنیم و نظر بدهیم. تا این لحظه عملکردش 
راضی کننده است و ۲ بازی پیروز شده و یک 

بازی باخته است.  
او درباره بازی بعدی پرسپولیس برابر تیم 
فولاد اســت، گفــت: به هر حــال فولاد هم 
نتیجه نگرفته است و انتحاری بازی می کند، 
امــا بازیکنانــی داریم که فکــر می کنم هر 
کدامشــان قراردادهایشان را حساب کنیم به 
اندازه ۷، ۸ بازیکن فولاد هســتند و آن ها به 
اندازه پولی که می گیرند  باید راندمان خود را 
نشان بدهند و فقط توقع برد از سرخپوشان 

را داریم.  
اصلانیــان درباره اینکــه فاصله ها در صدر 
جدول نزدیک شــده اســت، گفت: تیم های 
صدر جدول دارند پیروز می شوند و بازی های 
۶ امتیازی که تیم های بالانشین با هم دارند 
بازی های پرسپولیس  تعیین کننده هستند. 
برابر سپاهان، استقلال و گل گهر دارد خیلی 

تاثیرگذار در قهرمانی خواهد بود.  

کارشناس فوتبال: 

قهرمانی در روز های آخر 
مشخص می شود

کارشناس فوتبال درباره عملکرد تیم ها در 
هفته هجدهم لیــگ برتر فوتبال توضیحاتی 

را بیان کرد.
سید مهدی سید صالحی کارشناس فوتبال 
درباره اینکه عملکرد تیم ها در هفته هجدهم 
لیگ برتر فوتبــال را چطور ارزیابی می کند، 
گفت: بازی ها در هفتــه هجدهم یک مقدار 
به تســاوی کشیده شــد و بازی آلومینیوم و 
هوادار به تعویق افتاد و بازی پیکان و صنعت 
نفت آبادان به تســاوی ۲ بر ۲ رســید. نیم 
فصل دوم یــک مقدار دروازه هــا کوچک تر 
می شود و تیم هایی که دارند می افتند انگیزه 
ایــن را دارند که انتحاری بازی کنند و دنبال 
این هســتند که امتیاز به دست آورند. بازی 
استقلال و سپاهان هم ۶ امتیازی بود، چون 
بین تیم های مدعی قهرمانی برگزار شــد. به 
طور طبیعی اســتقلال در این بازی توانست 
برنده بازی شــود و یک حاشــیه امنیتی در 
بالای جدول داشته باشــد. تیم پرسپولیس 
هم ذوب آهن را شکست داد و سایر مدعیان 
قهرمانــی از جمله تراکتــو و گل گهر مقابل 
حریفانشــان به برتری رســیدند. به هر حال 
تیم های مدعی قهرمانی به غیر از ســپاهان 
توانســتند امتیاز بگیرنــد و تیم های پایین 
جدول هم بازی شــان به تساوی کشیده شد 
و این یک مقدار بازی هــای پایین جدول را 
هیجانی و داغتر می کند و امیدوارم بازی های 

بهتری را ببینیم.

مدرن دولت کیش، پروژه ای هوشمند در قلب جزیره مرجانی
در جزیره کیش، یک شــهر کوچک و مدرن در میان آب های 
گرم خلیج فارس واقع شده اســت که همواره سرمایه گذارانی با 
ایده های نو و خلاق، به منظور رشــد و توســعه این جزیره زیبا 

فعالیت می کنند.
ایــن پروژه شــامل یک مرکز تجــاری بی نظیر بــا معماری و 
مهندســی مدرن در قلب جزیره است که از آخرین تکنولوژی ها 
و سیستم های خدماتی اســتفاده می کند. با یک طبقه تجاری، 
۱۵ طبقه مسکونی و دو طبقه پارکینگ اختصاصی، این مجموعه 

امکانات جذابی برای سرمایه گذاران فراهم می کند.
ناصر دولت آبادی، ســرمایه گــذار این پروژه، بــا تجربه های 

متعدد، برندهای تجاری برجســته جهــان را به این مرکز تجاری 
جذب کرده تا ســاکنان جزیره و گردشگران از این امکانات برتر 

بهره مند شوند.
این پروژه از بهترین تکنولوژی های هوشــمند و مصالح داخلی 
با کیفیت اســتفاده می کند و تاکید دارد که حمایت از کالاهای 

ایرانــی و ارایه محصولات با کیفیت بالا به جهان اهمیت دارد.
با وجود تحریم ها و مشــکلات اقتصادی، این پروژه با تلاش بی 
وقفه، به مســیر توســعه خود ادامه می دهد و از مزایای منحصر 
بــه فرد خود، از جمله موقعیت مناســب در قلب جزیره، معماری 

زیبا و اســتفاده از تکنولوژی های پیشرفته جهانی، بهره می برد.
ساکنان و علاقه مندان به جزیره مرجانی کیش است.هدف ایــن پروژه، ایجــاد یک محیط مــدرن و جذاب برای 

پروژه دولت با سرعت در حال ساخت است
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کاپیتــان پرســپولیس گفت: کی و چــرا به توانایــی تیم و 
بازیکنانمان شک کردیم و ناامید شدیم؟

به گزارش ایســنا، امید عالیشــاه پس از پیروزی یک بر صفر 
پرسپولیس برابر ذوب آهن در میکسدزون با اشاره به اتفاقات قبل 
از بــازی در رختکن اظهار کرد: هر دم از این باغ بری می رســد. 
شاهد برخی چیزهایی بودیم که فرهنگ اشتباه است . کی و چرا 
به توانایی تیم و بازیکنانمان شــک کردیم و ناامید شــدیم؟ به 
یکباره رختکن مهمان و میزبان تغییر می کند. ســر در ورودی 
رختکن چند برگه خرافات بود که واقعا در شــان ورزشــکاران 
کشورمان نیست که شاهد آن باشیم. واقعا زشت و زننده است و 

امروز تاسف خوردم. امیدوارم دیگر این اتفاقات را نبینیم.
وی ادامه داد: خیلی خوشــحالم با توجه به حساسیت جدول، 
ســه امتیاز را گرفتیم اما متأســفانه از روی شکم ســیری بازی 
کردیم. در برخی از فرصت ها می توانســتیم گل های بیشــتری 

بزنیم و باید زودتر ریشه یابی شود که چرا این اتفاق می افتد.

او با بیان اینکه چندین بار به باشــگاه برای حل مشــکل پیام 
دادیــم ولی هیچ اراده ای برای حل دیده نشــد، افزود: به عنوان 
کاپیتــان پرســپولیس وظیفه دارم درباره مطالبــات و معوقات 
بازیکنان صحبت کنم. از فصل گذشــته حــدود ۲۰ درصد، از 
فصل قبل تــر ۱۵ درصد و ۳۵ درصد از آپشــن ها طلب داریم. 
دلار دو سال پیش ۳۸ هزار تومان بود، ما هنوز دنبال همان پول 
هســتیم. فصل پیش دلار ۴۰ هزار تومان بود ولی الان ۶۰ هزار 
تومان شــده است. درباره این مســائل درون خانوادگی صحبت 
کرده ام ولی این حرف ها را برای هواداران زدم تا در جریان باشند. 

امیدوارم هر چه زودتر این مسائل حل شود.
او در پاســخ به سوالی که به ماجرای آب های آلوده و حواشی 
به وجود آمده اشــاره داشت، یادآور شد: چیزی که اتفاق افتاده 
را نباید کتمان کنیم. تیم رســانه ای باشــگاه اشتباه کرد و باید 
همان ابتدا فیلم می گرفت. نمی خواهم به گذشته فلاش بک بزنم 
ولی تیم رســانه ای باشگاه پرسپولیس اشــتباه کرد و باید فیلم 

می گرفت. چطور می شــود این همه سال که به اصفهان آمدیم 
رختکن مهمان مشــخص بود و به یکباره عوض شــد؟ تدارکات 
ذوب آهن کنار رختکن اتاق دارد و رفت وآمد داشــتند. فیلم این 
نوشــته ها را به شما نشان می دهم و آن را می بینید. شاید تغییر 
رختکن برای من سوء اســتفاده باشد ولی این چیزها کار زشتی 

است.
عالیشاه ادامه داد: یکسری افراد بیمار هستند، وگرنه ذوب آهن 
باشــگاه ریشه داری است و امکانات خوبی دارد و حیف است این 
مســائل را ببینیم. آنها حتی ۱۰ نفره هم به ما فشار می آوردند. 

بروید مشکلات را حل کنید و بازیکن بگیرید.
کاپیتان پرســپولیس با تاکید بر اینکه اظهاراتش به باشــگاه 
ذوب آهن برنمی گردد، گفت: آیا کسی بدون هماهنگی می تواند 
دعا در رختکن بگذارد؟ پرسپولیس هیچ وقت دنبال این حرف ها 
نیســت. اگر پرســپولیس دنبال این حرف ها بــود که این همه 

قهرمانی به دست نمی آورد.

کاپیتان پرسپولیس: 
هر دم از این باغ بری می رسد

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس اعتراض خود به مشکل مالی را 
خطــاب به رضا درویش انجام داد و گفت: فردا در تمرین منتظر 

شما هستیم تا مشکل را حل کنید!
بــه گزارش مهر، مهــدی ترابی پس از پیــروزی یک بر صفر 
پرسپولیس مقابل ذوب آهن اصفهان صحبت هایش را با انتقاد از 
عدم پرداخت مطالبات بازیکنان و اعضای تیم آغاز کرد و گفت: 
آقای درویش! بازیکنان پرســپولیس شــرایط بسیار بدی از نظر 

مالی دارند و باید این مشکلات را حل کنید!
هافبک سرخپوشان ادامه داد: فردا در محل تمرین پرسپولیس 

منتظر شما هستیم تا بیایید درباره مشکلات حرف بزنیم! بارها 
این موضوع را گوشزد کرده ایم ولی اتفاقی نیفتاده است.

او درباره اینکه تا حالا چند درصد دریافتی داشــته اند گفت: 
فکر نمی کنم بیشــتر از ۳۰ تا ۳۵ درصــد از قراردادها پرداخت 
شده باشد. بســیاری از بچه ها که فوتبالشان را بازی می کنند و 
حرفی نمی زنند از ســال های قبل هم طلب دارند. ولی الان در 
شــرایط خیلی سختی هســتند و باید به مسائل مالی رسیدگی 
شود. آقای درویش ما دوســت داریم در فضایی دوستانه درباره 

این موارد حرف بزنیم تا مشکل حل شود.

ترابی جمــلات خود را با تهدیدی کنایــه آمیز به مدیرعامل 
پرسپولیس ادامه داد و گفت: دوست نداریم فضا به سمتی برود 
کــه اتفاق دیگری بیفتد و تصمیم دیگری بگیریم! اگر باشــگاه 
پول ندارد چرا نقل و انتقالات خوبی داشته ایم؟! بازیکنان خوبی 
گرفته ایم و همه باشــگاه ها در نقل و انتقالات بازیکن می گیرند! 
ولی معمولاً به بازیکنان قدیمی تر اجحاف می شــود و الان باید 
بیایند و در تمرین صحبت کنیم تا وضعیت دریافتی و مطالبات 
بازیکنان که باز هم تاکید می کنم شرایط سختی دارند را روشن 

کنند.

حمله ترابی به مدیرعامل پرسپولیس:
اجازه بدهید دوستانه حل شود

یک کارشناس فوتبال می گوید: شکل بازی هوشمندانه  خمس 
باعث شد تا تراکتور مقابل استقلال خوزستان به پیروزی برسد.

ســجاد حســین زاده در گفت وگو با ایســنا در ارزیابی فنی از 
عملکرد تراکتور مقابل اســتقلال خوزستان اظهار کرد: تراکتور 
بازی هوشــمندانه ای انجام داد. با توجه به تغییرات ایجاد شده 
در ترکیب تیم به نظر می رســد که تیم روند حرکتی تهاجمی تر 
به خود گرفته است. بارزترین بخش از پروژه موفقیت تراکتور در 
برابر استقلال خوزستان، استراتژی و شکل بازی هوشمندانه ای 

بود که خمس برای تیم در نظر گرفته بود.
او ادامه داد: این اســتراتژی از این قــرار بود که وقتی خمس 
تشــخیص داد تیم حریف سرعت و زهرداری لازم در خط حمله 
را ندارد؛ با تعداد نفرات بیشتر در نیمه حریف ظاهر شد. چرا که 
استقلال خوزستان قطعاً نمی توانست برتری عددی تراکتور را در 
زمین خودی تحمل کند و به ناچار عقب نشینی کرد و با تعداد 
نفرات بیشتر در زمین خودی به مقابله با تراکتور پرداخت و این 
تاکتیک موثر از ســوی خمس بود که تیم حریــف را از دروازه 

تراکتور دور نگه داشت تا تیم با آسودگی خاطر بیشتر به دنبال 
اجرای پلن های تهاجمی خود باشد.

این کارشــناس فوتبال افزود: دومیــن نکته مثبت تراکتور در 
بازی با استقلال خوزستان، حضور تعداد نفرات زیاد در محوطه 
جریمه حریف در ضدحملات و ایجاد موقعیت های گلزنی بسیار 
حاصل این تفکر خوب تیمی بود. تفاوت عمده این بازی با بازی 

مقابل پرسپولیس شکل بازی منطقی تر بود.
حســین زاده با بیان اینکه ارتباط خطوط سه گانه تراکتور در 
شــرایط قابل قبولی قرار داشــت، اضافه کرد: درصد اشتباهات 
فردی کاهش یافته بود و تقریباً تیم در شــرایط مســابقه قرار 
داشــت. در نهایت می تــوان گفت دور بودن حریــف از دروازه 
تراکتور، تعداد نفرات بیشــتر تراکتور در فــاز حمله، تغییراتی 
که در نفرات و چیدمــان انجام گرفته بود و انگیزه مضاعفی که 
از شکست برابر پرســپولیس در تراکتور ایجاد شده بود؛ همگی 
عواملی موثر در کسب این برد بودند. البته نباید به راحتی از کنار 
جنگندگی، تیزهوشی و چارچوب شناسی رحمان رضایی در به 

ثمر رســاندن گل اول که نقش کلیدی در این موفقیت داشت؛ 
به راحتی گذشت.

او در رابطه با عملکرد تراکتور در نقل وانتقالات زمستانی گفت: 
طبیعتاً در نقل وانتقالات نیم فصــل بازیکنان تراز اول بیرون از 
گود نخواهد بود که تیم ها بتوانند آن را جذب کنند و به خدمت 
گرفتن بازیکنان زیادی که در یک ســطح هســتند و بازیکنان 
تقریبــاً معمولی به حســاب می آیند، امتیاز بزرگی محســوب 
نمی شود. اگر به کیفیت بیشتر از کمیت معتقد باشیم، می توانیم 
به جای چند بازیکــن معمولی یک بازیکن تراز اول و تاثیرگذار 
جذب کنیم. بنابراین وقتی برای بدنســازی یا کارهای تاکتیکی 
ماه ها وقت می گذاریم، باید برای نقل و انتقالات و جذب بازیکن 
هم ماه ها وقت صرف کنیم و با جمع آوری اطلاعات، نســبت به 

جذب بازیکن اقدام کنیم.
آیا تراکتور شــانس قهرمانی دارد؟ حسین زاده در پاسخ به این 
سوال مطرح کرد: بله تراکتور شانس قهرمانی دارد، ولی راه بسیار 

دشوار است. نیم فصل دوم جای هیچ اشتباهی نیست.

کارشناس فوتبال:
شکل بازی هوشمندانه خمس عامل برد تراکتور شد
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